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Z A P I S N I K 
 
sa 7. sjednice  Skupštine Istarske  županije, održane 14. studenog  2014. godine (četvrtak), 
u  Maloj koncertnoj  dvorani  Spomen doma u  Pazinu 
 
 Sjednicu je u  17,12   sati otvorio VALTER  DRANDIĆ, predsjednik  Skupštine 
Istarske  županije (IDS), koji je sjednici i predsjedavao  

Pozdravlja sve prisutne  vijećnike Skupštine  Istarske županije, župana, zamjenicu i 
zamjenika župana, pročelnike, predstavnike sredstava javnog informiranja, drage goste iz 
Vojvodine, gospodina Milorada Gašića, sekretara Skupštine Autonomne pokrajine  
Vojvodine,  gospođu  Gordanu Radić-Popović, pomoćnicu  sekretara za  parlamentarnu i  
regionalnu  suradnju i gospođu  Viktoriju Čović, višu  savjetnicu, voditeljicu  stručne grupe za  
međuregionalnu  suradnju, kojima je zaželio dobrodošlicu na sjednicu Skupštine Istarske  
županije i  dobrodošli u  Istarsku  županiju.  

Pozdravlja i  Luku  Laganisa iz  Županijskog  savjeta mladih Istarske  županije . 
Moli Vesnu Ivančić, tajnicu  Skupštine  Istarske  županije, da izvrši prozivku  vijećnika 

Skupštine  Istarske županije  radi utvrđivanja  kvoruma. 
 
VESNA IVANČIĆ ( vrši prozivku): 
 
PRISUTNI – ODSUTNI : 

R.
br 

 VIJEĆNIK 
LISTA PRIMJEDBE 

1. Davor  Komar 
IDS-HNS-Zeleni  

2. Furio Radin 
IDS-HNS-Zeleni Odsutan (O) 

3. Elvira Krizmanić Marjanović 
IDS-HNS-Zeleni  

4. Valter Drandić 
IDS-HNS-Zeleni  

5. Ivan Jakovčić 
IDS-HNS-Zeleni Došao nakon 

prozivke 

6. Sandra Ćakić Kuhar 
IDS-HNS-Zeleni  

7. Tedi Chiavalon 
IDS-HNS-Zeleni  

8.  Vili Rosanda 
IDS-HNS-Zeleni  

9. Nevija Poropat 
IDS-HNS-Zeleni  

10. Dragan Filipović 
IDS-HNS-Zeleni  

11. Josip Anton Rupnik 
IDS-HNS-Zeleni  

12. Osman Dželil 
IDS-HNS-Zeleni  

13. Vesna Šćira Knapić 
IDS-HNS-Zeleni Došla nakon 

prozivke 
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14.  Vladimir Buršić 
IDS-HNS-Zeleni  

15. Zdenko Pliško 
IDS-HNS-Zeleni  

16. Slavica Popadić 
IDS-HNS-Zeleni  

17. Igor Merlić 
IDS-HNS-Zeleni  

18. Tamara Brussich 
IDS-HNS-Zeleni  

19. Lirim Ramadani 
IDS-HNS-Zeleni  

20.  Eleonora Kotiga Vaš 
IDS-HNS-Zeleni  

21. Petra Kancijanić 
IDS-HNS-Zeleni  

22. Danica Miletić 
IDS-HNS-Zeleni  

23. Lino Kuharić 
IDS-HNS-Zeleni Odsutan 

24. Stjepan Mraković 
IDS-HNS-Zeleni  

25. Damir Kajin 
SDP-HSU-SDSS-HSLS-SDA Hr 

 

26. Danijel Ferić 
SDP-HSU-SDSS-HSLS-SDA Hr  

27. Tanja Vrbat 
SDP-HSU-SDSS-HSLS-SDA Hr Došla nakon 

prozivke 

28. Silvano Hrelja 
SDP-HSU-SDSS-HSLS-SDA Hr Odsutan 

29. Branko Ružić 
SDP-HSU-SDSS-HSLS-SDA Hr  

30. Sandro Jurman 
SDP-HSU-SDSS-HSLS-SDA Hr  

31. Mirjana Galo 
SDP-HSU-SDSS-HSLS-SDA Hr Odsutna  (O) 

32. Evelina Biasiol Brkljačić 
SDP-HSU-SDSS-HSLS-SDA Hr  

33. Maja Šarić 
SDP-HSU-SDSS-HSLS-SDA Hr Odsutna (O) 

34. Kemal Velagić 
SDP-HSU-SDSS-HSLS-SDA Hr  

35. Bojan Skočilić 
SDP-HSU-SDSS-HSLS-SDA Hr  

36. Nikola Dobrila 
SDP-HSU-SDSS-HSLS-SDA Hr  

37. Miljenko Koroman 
SDP-HSU-SDSS-HSLS-SDA Hr  
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OSTALI PRISUTNI : 
 
Mr. sc VALTER FLEGO, župan Istarske  županije 
MIODRAG ČERINA,  zamjenik župana  Istarske  županije 
GIUSEPPINA RAJKO,  zamjenica  župana  Istarske  županije 
VALERIO DRANDIĆ,  načelnik  Županijske uprave Istarske županije 
VESNA IVANČIĆ, tajnica  Skupštine  Istarske  županije 
MELITA FERENČIĆ,  pomoćnica  tajnice  Skupštine Istarske  županije 
MARIN GRGETA, pročelnik  Upravnog  odjela za decentralizaciju, lokalnu i područnu 
(regionalnu) samoupravu, prostorno uređenje i gradnju IŽ, 
SLAVICA BENČIĆ,  pročelnica Upravnog odjela za financije i proračun IŽ 
JOSIP ZIDARIĆ,  pročelnik Upravnog odjela za održivi  razvoj IŽ 
MILAN ANTOLOVIĆ, pročelnik Upravnog odjela za poljoprivredu , šumarstvo, lovstvo, 
ribarstvo i vodoprivredu IŽ 
SONJA GROZIĆ ŽIVOLIĆ, pročelnica Upravnog odjela za  zdravstvo i socijalnu  skrb IŽ 
VLADIMIR TORBICA, pročelnik  Upravnog odjela za kulturu  IŽ 
BRANKO CURIĆ, pročelnik  Upravnog odjela za turizam IŽ, 
PATRICIA SMOLJAN, pročelnica Upravnog odjela za  obrazovanje, sport i  tehničku kulturu  
Istarske  županije,  
ORIANO OTOČAN, pročelnik  Upravnog odjela za međunarodnu suradnju i  europske 
poslove IŽ, 
DUŠKO  KISBERI, šef Kabineta Župana  Istarske  županije, 
IVAN KLARIĆ, voditelj  zapisnika. 
 

PREDSJEDNIK, Skupštine  Istarske  županije (IDS), konstatira da je izvršenom  
prozivkom utvrđeno da sjednici  prisustvuje 36 od  45 vijećnika, pa  Skupština može 
punovažno raspravljati i odlučivati. 
 Prelazi se  na utvrđivanje  dnevnog  reda. 
 Izvješćuje  da  je dobio prijedlog  Kluba vijećnika  SDP-SDSS-SDA-Hr. da se kao 
točka  dnevnog  reda po hitnom postupku  uvrsti  Deklaracija osoba svih oblika 
diskriminacije. 
 Kao predsjednik  Skupštine smatram da je Deklaracija dobar temelj za donošenje 
jednog takvog akta, da ga je  potrebno još  dodatno ojačati i s obzirom da nije  upućen u 
skladu s rokovima koji su predviđeni za hitnu proceduru  člankom 94., 3 dana prije 
utvrđivanja  dnevnog  reda. U dogovoru  sa ovlaštenim predlagateljem, gospodinom  
Danijelom Ferić, dogovoreno je da akt ide u  redovnu proceduru, kako je predviđeno  

38. Marino Diminić 
SDP-HSU-SDSS-HSLS-SDA Hr  

39. Marino Roce 
HDZ – HDS  

40. Ivica Butorac 
HDZ – HDS  

41. Željka Hrlić 
HDZ – HDS  

42. Tatjana Mrkonjić 
HDZ – HDS Odsutna (O) 

43. Damir Ilić 
Hrvatski laburisti – Stranka rada  

44. Mario Radešić 
Hrvatski laburisti – Stranka rada  

45. Ticijan Peruško 
Hrvatski laburisti – Stranka rada  
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Poslovnikom Skupštine  Istarske  županije, pa  će biti  na dnevnom redu  iduće sjednice  
Skupštine  Istarske  županije.  
 U nastavku predlaže da se dnevni  red nadopuni točkom 5. Prijedlog  Zaključka o  
davanju  suglasnosti za zaduživanje  Opće bolnice  Pula za izgradnju nove  Opće bolnice  
Pula, i točkom  6. Prijedlog  Zaključka o davanju  suglasnosti Lučkoj  upravi  Pula  na 
otpisivanje  Ugovora o  izvođenju podmorskih  radova  na novom obalnom zidu uz 
prometnicu  Veli  Vrh, Riječki gat u  Puli, prva  faza, tako  da točka  5. u prijedlogu  dnevnog  
reda postaje  točka  7. i  tako dalje redom.  
 

Vijećnik DAMIR KAJIN (Nezavisni  vijećnik), smatra da bi pored Prijedloga  
Zaključka o  davanju  suglasnosti za zaduživanje  Opće bolnice  Pula za izgradnju nove  
Opće bolnice  Pula,. Prijedlog  Zaključka o davanju  suglasnosti Lučkoj  upravi  Pula  na 
otpisivanje  Ugovora o  izvođenju podmorskih  radova  na novom obalnom zidu uz 
prometnicu  Veli  Vrh, Riječki gat u  Puli, prva  faza, u dnevni  red  uvrstiti i prijedlog  
Deklaracije,  te da se skine s dnevnog  reda  točka. Koja je  sada točka  7. dnevnog  reda. 

 
Kao PREDSJEDNIK Skupštine, ne prihvaća prijedlog  vijećnika  Damira  Kajina, pa 

daje na  glasanje  prijedlog dnevnog reda  s nadopunom   s točkom  5. i 6. dnevnog  reda. 
Nakon glasanja konstatira  da je  Skupština  sa  28  glasova  «ZA», 7 glasova  

«PROTIV», za  7. sjednicu  Skupštine  Istarske  županije, utvrdila  slijedeći 
 

        D N E V N I R E D : 
 

1.  
a. Verifikacija  zapisnika  sa 4. sjednice Skupštine Istarske županije, 
b. Verifikacija zapisnika sa  5. sjednice  Skupštine  Istarske županije 

2. Pitanja  vijećnika, prijedlozi i informacije, 
3. Prijedlog Trećih izmjena i dopuna Proračuna Istarske županije za 2013. godinu 

potpredsjednice  Skupštine Istarske  županije, 
4. Prijedlog  Proračuna Istarske    županije za  2014. godinu – I  čitanje 
5. Prijedlog  Zaključka o  davanju  suglasnosti za zaduživanje Opće bolnice  Pula za 

izgradnju nove  Opće bolnice  Pula, 
6. Prijedlog  Zaključka o davanju  suglasnosti Lučkoj  upravi  Pula  na potpisivanje  

Ugovora o  izvođenju podmorskih  radova  na novom obalnom zidu uz prometnicu  
Veli  Vrh, Riječki gat u  Puli, prva  faza 

7.  
a. Prijedlog  Zaključka o prihvaćanju Plana pripajanja društva MIH 

d.o.o. za trgovinu, proizvodnju, poljoprivredu, ugostiteljstvo, 
pomoćne djelatnosti u  financijskom  posredovanju , istraživanju  i  
razvoju  te ostalim  poslovnim  djelatnostima, Poreč društvu  AZRRI 
– agencija za  ruralni  razvoj Istre d.o.o. Pazin 

b. Prijedlog  Zaključka o davanju  suglasnosti na nacrt Ugovora o  
ulaganju  prava radi povećanja temeljnog  kapitala TD AZRRI d.o.o. 
Pazin 

c. Prijedlog  Odluke o povećanju  temeljnog kapitala društva AZRRI 
d.o.o. Pazin 

d. Prijedlog  Odluke o izmjeni   Izjave o osnivanju  trgovačkog  društva 
AZRRI d.o.o. Pazin 

8. Prijedlog Odluke o drugoj izmjeni  i  dopuni Odluke o prihvaćanju   Plana rashoda  za  
nabavu  proizvedene dugotrajne imovine i dodatna ulaganja  na nefinancijskoj  
imovini osnovnih i  srednjih  škola Istarske županije za  2013. godinu 

9. Prijedlog Zaključka   o  dodatnom djelomičnom udruživanju  sredstava za nabavu  
proizvedene dugotrajne imovine i  dodatna ulaganja na nefinancijskoj imovini u 
osnovnom i  srednjem školstvu Istarske županije za  2013. godinu     

10.  
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a. Prijedlog o davanju  prethodne suglasnosti  na Prijedlog  Odluke o Izmjenama 
Statuta  Gimnazije i  strukovne  škole Jurja Dobrile Pazin 

b. Prijedlog  Odluke o davanju  prethodne suglasnosti na  PrijedlogOdluke  o 
ustanovljenju  prava služnosti nad  nekretninama Gimnazije i  strukovne  škole 
Jurja  Dobrile Pazin  

11. Izvješće o obavljenoj  financijskoj  reviziji  Proračuna Istarske županije za  2012. 
godinu 

12. Prijedlog Odluke o  davanju prethodne suglasnosti na prijedlog Odluke  o izmjenama 
Statuta  Osnovne  škole Jure Filipovića Barban 

13. Prijedlog Odluke o izmjenama i dopunama Oluke o kriterijima, mjerilima, načinu  
financiranja  i  rasporedu  sredstava  za decentralizirane funkcije za  zdravstvene 
ustanove  u  2013. godini 

14. Prijedlog Zaključka o utvrđivanju  II. Izmjena i dopuna  Popisa prioriteta zdravstvenih  
ustanova za  raspoređivanje  sredstava decentraliziranih  funkcija  u  2013. godini 

15. Prijedlog Odluke  o  davanju  suglasnosti  na  Odluku o izmjenama i dopunama 
Statuta zdravstvene ustanove  Istarski domovi  zdravlja 

16. Prijedlog Odluke o  davanju   Lučkoj upravi Pula na privremeno upravljanje i 
korištenje  lučkog područja luke posebne  namjene – sportske luke «Vinkuran» na 
području  Općine Medulin 

17. Prijedlog Odluke o osnivanju  kulturnih  vijeća Istarske županije – Regione  Istriana 
18. Prijedlog  Rješenja  o imenovanju  predstavnika Istarske županije u Otočno vijeće  
19.  

a. Prijedlog  Rješenja o razrješenju  članice  Povjerenstva za ravnopravnost 
spolova Istarske županije 

b. Prijedlog  Rješenja o imenovanju  članice  Povjerenstva  za  ravnopravnost  
spolova  Istarske  županije 

20.  
a. Prijedlog  Rješenja  o  opozivu člana Nadzornog odbor Trgovačkog  

društva AZRRI. Agencija  za  ruralni  razvoj  Istre d.o.o.  Pazin 
b. Prijedlog  Rješenja o izboru  člana  Nadzornog odbora  Trgovačkog  društa 

AZRRI –Afgencija  za  ruralni  razvojj Istre d.o.o. Pazin 
 

ORDINE DEL GIORNO 
1.  

a. Verifica del verbale della 4a seduta solenne dell'Assemblea della Regione 

Istriana, 

b. Verifica del verbale della 5a seduta dell'Assemblea della Regione Istriana 

2. Domande dei consiglieri, proposte e informazioni, 

3. Proposta delle Terze modifiche e integrazioni del Bilancio della Regione Istriana per il 

2013, 

4. Proposta del Bilancio della Regione Istriana per il 2014 – I lettura, 

5. Proposta di Conclusione sul consenso all'indebitamento dell'Ospedale generale di 

Pola, per la costruzione del nuovo Ospedale generale di Pola, 

6. Proposta di Conclusione sul consenso all'Autorità portuale di Pola, alla firma del 

Contratto d'esecuzione dei lavori sottomarini sul nuovo muro lungo la viabile di 

Monte Grande, Molo Fiume a Pola, prima fase 

7.  

a. Proposta di Conclusione sull'approvazione del Piano di fusione della società 

commerciale MIH s.r.l. per il commercio, la produzione, l'agricoltura, l'attività 

alberghiera, le attività ausiliarie nella mediazione finanziaria, nella ricerca e 

nelle altre attività lavorative, Parenzo, alla società commerciale AZRRI – 

Agenzia per lo sviluppo rurale dell'Istria s.r.l. Pisino,   
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b. Proposta di Conclusione sulla concessione dell'approvazione al disegno del 

Contratto sull'investimento dei diritti per l'aumento del capitale sociale della 

società commerciale AZRRI s.r.l. Pisino, 

c. Proposta di Delibera sull'incremento del capitale sociale della società 

commerciale AZRRI s.r.l. Pisino,  

d. Proposta di Delibera sulla modifica della Dichiarazione d'istituzione della 

società commerciale AZRRI s.r.l. Pisino, 

8. Proposta di Delibera sulla seconda modifica e integrazione della Delibera 

sull'approvazione del Piano delle uscite per l'acquisto dei beni prodotti a lunga durata 

e gli ulteriori investimenti sul beni non finanziari nelle scuole elementari e medie 

superiori della Regione Istriana per il 2013,  

9. Proposta di Conclusione su un'ulteriore unione parziale dei mezzi per l'acquisto dei 

beni prodotti a lunga durata e gli ulteriori investimenti nei beni non finanziari nelle 

scuole elementari e medie superiori della Regione Istriana per il 2013, 

10.  

a. Proposta di Delibera sulla concessione della previa approvazione alla 

proposta di Delibera sulle modifiche dello Statuto del Liceo e scuola 

d'avviamento professionale Juraj Dobrila Pisino, 

b. Proposta di Delibera sulla concessione della previa approvazione alla 

proposta di Delibera sull'istituzione dei diritto di servitù sugli immobili del 

Liceo e scuola d'avviamento professionale Juraj Dobrila di Pisino, 

c. Proposta di Delibera sulla concessione della previa approvazione al Liceo e 

scuola d'avviamento professionale Juraj Dobrila Pisino per l'alienazione 

dell'immobile, 

11. Relazione sulla revisione finanziaria svolta sul Bilancio della Regione Istriana per il 

2012, 

12. Proposta di Delibera sulla concessione della previa approvazione alla proposta di 

Delibera sulle modifiche dello Statuto della Scuola elementare Jure Filipović a 

Barbana, 

13. Proposta di Delibera sulle modifiche e integrazioni della Delibera sui criteri, le 

misure, le modalità di finanziamento e la suddivisione dei mezzi per le funzioni 

decentrate per le istituzioni sanitarie nel 2013, 

14. Proposta di Delibera con cui si dà il consenso alla Delibera sulle modiche e 

integrazioni dello Statuto dell'istituzione sanitaria Case istriane della salute, 

15. Proposta di Conclusione sulla determinazione delle II modifiche e integrazioni della 

Lista delle priorità delle istituzioni sanitarie per la suddivisione dei mezzi delle 

funzioni decentrate nel 2013 

16. Proposta di Delibera con cui si concede all'Autorità portuale di Pola la gestione 

provvisoria e l'uso della zona portuale del porto a destinazione particolare – porto 

sportivo „Vinkuran“ sul territorio del Comune di Medulin, 

17. Proposta della Delibera d'istituzione dei comitati culturali della Regione Istriana - 
Istarska županija, 

18. Proposta del Provvedimento di nomina di un rappresentante della Regione Istriana 
nel Consiglio insulare,  

19.  
a. Proposta del Provvedimento di destituzione del membro della Commissione 

per la parità di genere della Regione Istriana, 
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b. Proposta del Provvedimento di nomina del membro della Commissione per la 

parità di genere della Regione Istriana 

20.  

a. Proposta di Provvedimento di revoca dell'incarico di membro del Comitato di 

vigilanza della Società commerciale AZRRI – Agenzia per lo sviluppo rurale 

dell'Istria s.r.l. Pisino 

b. Proposta di Provvedimento di nomina del membro del Comitato di vigilanza 

della Società commerciale AZRRI – Agenzia per lo sviluppo rurale dell'Istria 

s.r.l. Pisino. 

 
 AD – 1  

a. Verifikacija  zapisnika  sa 4. svečane sjednice Skupštine 
     Istarske  županije 
b. Verifikacija zapisnika sa 5. sjednice  Skupštine  Istarske 
     županije 

 
 Skupština je  bez primjedbi  sa 33 glasova za, bez  glasova  «PROTIV» i 1  
«Suzdržanim»  glasom, verificiralo pod   

a. 
     Z A P I S N I K  
                      
                     sa 4. svečane sjednice Skupštine  Istarske županije   
 
 Prelazi se na točku 1.b. Verifikacija sa  5. sjednice  Skupštine  Istarske  županije. 
 

Vijećnik  TICIJAN PERUŠKO  ( Hrvatski  laburisti – Stranka  rada), primjećuje da 
se na stranici  11., treći pasus, kada  je govorio o Brioni rivijeri, kaže «često je  bilo kritike  da 
će u Brijuni rivijera biti posao», posla,  «samo  za  sobare i konobare», pa  radi jasnoće riječ 
«posao»  treba  glasiti «posla». 

I  na strani  25 piše «naglašava da se iz  zdravstvenih  kartona može analizirati i 
dobiti  zdravstveno stanje», pa smatra da bi rečenicu  trebalo nadopuniti kako bi  ima  potpun  
smisao. Međutim, nije  rekao kojim riječima  bi rečenicu  trebalo nadopuniti. 
  

PREDSJEDNIK , zaključuje raspravu i daje na  verificiranje  Zapisnik sa 5. sjednice 
Skupštine  Istarske  županije s nadopunom vijećnika Ticijana  Peruška, pa  nakon glasanja  
konstatira  da je Skupština sa 32 glasa «ZA», bez  glasova  «PROTIV» i  bez  
«SUZDRŽANIH»  glasova, verificirala 
 
        Z A P I S N I K 
 
         sa 5. sjednice Županijske skupštine  Istarske  županije  
   

AD – 2  Pitanja vijećnika, prijedlozi  i informacije 
  

Za postavljanje vijećničkih pitanja prijavili su se : 
 
1. Nevija  Poropat 
2. Stjepan Mraković 
3. Marino  Roce 
4. Zdenko Pliško 
5. Damir  Ilić 
6. Davor Komar 
7. Marino  Diminić 
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8. Tamara Brussich 
9. Damir  Kajin 
10. Elvira Krizmanić Marijanović 
11. Josip  Anton  Rupnik 
12. Ivica  Butorac 
13. Evelina Biasiol Brkljačić 

 
Vrijeme za  vijećnička pitanja traje 2 minute, odgovor 5 minuta, dopunsko pitanje i 

izražavanje mišljenja 1 minuta, odgovor  na dopunsko pitanje 2 minute. 
 
Odgovore  na vijećnička pitanja su dali : 
 
- Mr.sc. VALTER FEGO, župan Istarske županije  
- JOSIP ZIDARIĆ, pročelnik Upravnog odjela za  održivi   razvoj IĆ 
- VALERIO DRANDIĆ, d.d. pročelnika uprave Istarske županije 
- SONJA GROZIĆ – ŽIVOLIĆ, pročelnica  Upravnog odjela za  zdravstvo i socijalnu  

škrb IŽ 
- MIODRAG  ČERINA, zamjenik  župana  IŽ 
- ALEN DAMIJANIĆ, pročelnik  Upravnog odjela za  gospodarstvo IŽ 
- MILAN ANTOLOVIĆ, pročelnik  Upravnog odjela za  poljoprivredu, šumarstvo, 

ribarstvo i vodoprivredu  IŽ 
- PATRICIA SMOLJAN, pročelnica  Upravnog odjela  za  obrazovanje, sport i  

tehničku  kulturu  IŽ. 
 

VIJEĆNIČKA PITANJA  
 
NEVIJA POROPAT (IDS), postavlja  dva pitanja. 

 Prvo pitanje. 
 Više puta  sam ukazivala  na problem i  tražila pomoć u rješavanju  prijema TV 
signala na području  Istarske  putanje. Konačno smo dobili, hajmo  reći, pisani odgovor. Naš  
gospodin župan je uputio pismo, zahtjev, zamolbu, apel za pomoć, gospodinu Mimici, 
povjereniku  Europske komisije za  zaštitu potrošača. Gospodin Mimica  se očitovao 
gospodinu  županu. Gospodin župan će me ispraviti ako sam u krivo, a gospodin Mimica je 
to isto pismo, odnosno naš apel, zamolbu, uputio i  Europskoj komisiji i to predsjednici 
Europske komisije koja  radi po pitanju  radijskih  frekvencija..Dobili  smo u  međuvremenu  i 
odgovor od  Europske komisije, odnosno potpredsjednice  Komisije koja je  nadležna za 
komisijski  rad na digitalnoj agenciji  u Europi i između ostaloga ona u tom  odgovoru kaže, 
odgovor je malo  duži, a ja  u vam reći samo onaj bitan dio koji nas, Vjerojatno tu sve 
zanima, a najviše zanima  građane i građanske  Istre, koji  sada ne mogu pratiti  signal, 
ustvari plaćaju  velike TV pretplate, plaćaju  sve pristojbe, a plaćaju ono što ne vide i što ne 
mogu koristiti. U jednom dijelu odgovora stoji ovako : «Prekogranične smetnje  u prijemu  
radijske frekvencije moraju se prvenstveno  rješavati dvostrano, što znači između Hrvatske i  
Italije», stoji u odgovoru. «Jedan od načina rješavanja tog problema je  da nadležna  
Hrvatska regulatorna  tijela pitanje upute  nadležnim  talijanskim  tijelima». U  biti u Zaključku  
tog  samog pisama, dopisa,  odgovora, kako god hoćete, stoji da oni nama savjetuju, 
potpredsjednica  Europske komisije, nam savjetuje, da se ponovno  obratimo  HAKOM-u kao  
državnom tijelu  nadležnom za upravljanje  radijskim frekvencijama, pa bih ja za sada samo 
pitala župana : da li  je nešto po tom pitanju  napravljeno, da li smo se obratili HAKOM-u ili  
ćemo  se obratiti u  sljedećih  nekoliko  dana. 
 Drugo pitanje, vrlo kratko. 
 Kakvo je poslovanje  Opće bolnice  Pula nakon preuzimanja  bolnice od  strane 
Sanacijskog  vijeća 18.07.2013. godine. 
  

ŽUPAN, u odgovoru na postavljena pitanja  vijećnice  Nevije  Poropat, naglašava da 
se Županija obratila  HAKOM-u i da zna za odgovor gospodina Mimice, kojemu se želi 
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zahvaliti na trudu. Ali,  ustvari  opet  se vraćamo na HAKOM i  opet ćemo se obratiti i 
razgovarati  sa odgovornim ljudima  HAKOM-a. Čim bude imao neku informaciju o tome će 
izvijestiti.   

STJEPAN MRAKOVIĆ (IDS), postavlja pitanje  županu.  
 Obzirom  da je u zadnjih  par  dana sjever Istre, pogotovo  Buzet, olujno  nevrijeme 
poharalo i  napravilo znatne materijalne štete, što u gospodarstvu, što u privatnim kućama i u 
poljoprivredi, da li imamo otprilike informaciju o učinjenim štetama, koje se još uvijek 
popisuju, pa pita župana  : da li se ima   informaciju da li  su stečeni uvjeti za proglašenje  
elementarne nepogode i  da li se im u planu proglasiti elementarnu nepogodu. 
  

ŽUPAN, kaže da ima  informaciju  da je  na području samog  Grada Buzeta ukupna 
šteta do sada procijenjena na 10.700.000,00 kuna. Naime, znamo  U   nedjelju je bilo  
orkansko  nevrijeme, u ponedjeljak poslije  podne 11.011.2013. godine bio je u  Buzetu, 
pročelnik  Milan  Antolović je 13.011.2013. godine  bio u  Buzetu. Čim Grad Buzet uputi  
procjenu o ukupnoj  šteti, o kojoj je i informiran od strane Gradonačelnika Grad Buzeta, 
odmah  će proglasiti  elementarnu  nepogodu i informirati javnost o  tome. 
 

MARINO ROCE (HDZ), ima  dva pitanja. 
Prvo pitanje  postavlja pročelniku  Josipu  Zidariću. 
Na Velom Vrhu  je  postavljena još jedna  antena. Skupština  Istarske županije je 

donijeli odluku, a i u  Prostornom planu  Istarske  županije piše da  se  400 metara od dječjih  
vrtića i  škola  antene ne mogu  postavljati. N Velom Vrhu  postoji prijašnja antena, sada je  
još  jedna nova, za  koju  su  izjavili  da je privremena, da će je  zamijeniti, ali ta  koja se 
zamjenjuje je  puno  viša od postojeće , za koju misli da se za  postavljanje  traži i 
građevinska dozvola. Na udaljenosti je od  150 metara od vrtića, 180 metara zračne  linije od  
škole, pa  prema Prostorno planu  Istarske  županije nema uvjete da se na Velom Vrhu  
postavi. 
 Drugo pitanje, postavlja  županu, a vezano je uz   Veletržnicu  riba u Poreču., što je  
pitao i pred godinu dana. Ušli smo u  Europu, pa pita što je sa veletržnicom ribe u  Poreču, 
da li  funkcionira,  koji su planovi, kada će se  pokrenuti, od  čega se  financira, jer je za sada 
još uvijek mrtav  projekt prema onome kako je  bio zamišljen. 
 

JOSIP ZIDARIĆ ( Pročelnik  Upravnog odjela za održivi  razvoj), u odgovoru na  prvo 
pitanje naglašava da nije  lako odgovoriti, jer je u  nadležnosti Grada Pule izdavanje 
lokacijske i  građevinske dozvole, pa mu  nije  poznato da li postavljači  antene imaju ili  
nemaju  građevinsku  dozvolu, pa  će  to provjeriti i dati  pismeni odgovor na postavljeno 
pitanje, ali bi pitanje, prije svega, bilo za  Ured za izdavanje lokacijskih  dozvola u  Gradu  
Puli. 
 

VALERIO  DRANDIĆ (Načelnik uprave IŽ), u odgovoru  na  drugo pitanje  vezano  
za  Veletržnicu  riba u Poreču kaže da je to objekt  koji je izgrađen dijelom iz  sredstava 
Talijanske regije Veneto i sredstava Ministarstva poljoprivrede Republike  Hrvatske , 
sredstava Grada Poreča i Istarske županije. S obzirom da se  ulaganje  vršilo na  
najpogodniji mogući način  kako bi se investicija što racionalnije izvršila i vršio povrat  PDV-
ea itd., investitor je bila IDA, i u ovom  trenutku u postupku je proces dokapitalizacije  kako  bi 
se  konsolidirali udjeli svih dioničara u investiciji. Nažalost, ovo je  već treća godina kako se 
čeka od  Ministarstva poljoprivrede  RH  da izda  suglasnost na dokapitalizaciju, kako  bi se 
barem papirnato  u cijelosti  odnosi u  Veletržnici  ribe u  Poreču mogli  regulirati.  
 Osobno je prisustvovao  sastanku koji je  držan pred oko mjesec i pol  dana u  
Ministarstvu  poljoprivrede  RH  sa ministrom Jakovinom, na kojem je  obećano da  će se u 
roku od  7 dana dobiti odgovor i rješenje za  dokapitalizaciju Veletržnice  ribe  u  Poreču. 
Međutim, i dalje  se ništa  nije desilo. Ali, to je  samo dio reguliranja papirnatih  odnosa 
suvlasnika u  Veletržnice  ribe u  Poreču. 
 Bitno je da je Veletržnica  ribe u  Poreču jeste u  funkciji, ali nije u onoj  funkciji u  
kojoj je  početno  bila zamišljena. 
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 Da bi veletržnica  ribe   postojala, mora  postojati višak ribe, veliki plasman ribe,  red 
na  tržištu, jer u  današnje vrijeme velika  većina ribe ide  do krajnjih  potrošača nepoznatim 
kanalima. 

U ovom trenutku  Veletržnica  ribe u  Poreču  je  na raspolaganju  Ribarske  zadruge 
iz  Poreča, koja koristi  rashladne prostore,  skladišne prostore za promet i ribe i  školjkaša, 
koja u  jednom dijelu  drži ribu u  toj Veletržnici. 

Postepenom uspostavom reda i privođenju  načina  funkcioniranja prometa  ribe,  
kako je to u  Europskoj uniji, vjeruje  da će se i  Veletržnica  ribe u Poreču staviti u funkciju 
zbog   koje je  građena i za koju je bila zamišljena. U  svakom slučaju i u ovom trenutku ona 
se itekako korisno koristi. 
 

MARINO ROCE (HDZ), zahvaljuje na odgovoru u svezi  Veletržnice  ribe  u  Poreču. 
 Vezano za  antenu na Velom Vrhu u  Puli naglašava da zna da Grad Pula treba dati 

lokacijsku i građevinsku  dozvolu, ali  Gradu  Puli su se obraćali i članovi IDS-a., da se 
provjeri da li se provode odluke Županijske  skupštine  Istarske  županije, koje se  zaobilaze, 
Odluka  Županijske  skupštine je bila   da se  antena bliže od  400 metara od  vrtića ne može 
postaviti, da li su  obveznici građevinsku  dozvole i što se tamo događa. Dobio sam od njih 
njihova ispitivanja koja pokazuju  da su u redu, da nema zračenja, ali  je pitanje  druge  
antene. I Grad Pula se  nedavno pozivao na  Županiju  kada je  bio prozivan za  neke odluke 
koje  treba sada donijeti, pa da se ne  bi opet prozivalo  Županiju da je  Županija tu nešto 
zabrljala, treba to  raščistiti . O tome će možda netko drugi pitati.  
 

PREDSJEDNIK, konstatira  da će se od  Grada Pule zatražiti odgovor. 
 

ZDENKO PLIŠKO (ISU), ima  pitanje u svezi štrajka liječnika u bolnicama, koji  traje  
već dva mjesec. Prema informacijama koje  prenose javni mediji, dobivaju se različita 
saznanja, od  strne Sindikata, da se obavljaju samo one zdravstvene usluge koje imaju 
karakter hitnosti i  one  druge  od  Ministarstva zdravlja, gdje kažu  da nema nikakvih  
problema. Moji je komentar da su  i jedni  i drugi zaboravili  da je  zdravlje  građana ispred 
svakog  drugog  interesa i da u  svemu ovome, nažalost, trpe samo građani.  
 Pita da li se  imaju saznanja i podaci kakvo je stanje u  Pulskoj općoj  bolnici i  što je 
sa listom dužine čekanja na pojedine specijalističke preglede na dan prije početka štrajka i 
danas. 
 Očekuje da će mu vjerojatno odgovor dati resorna pročelnica  Sonja  Grozić – Živolić. 
  

SONJA GROZIĆ – ŽIVOLIĆ( Pročelnica Upravnog odjela za  zdravstvo i 
socijalnu  skrb IŽ), kaže da ne može dati točan podatak o  listama  čekanja, niti u  smislu  
koliko  one iznose, jer su se produžili  termini  čekanja. To se može naknadno  dostaviti 
pismeno.  

Sada može dati svježu informaciju od utorka, kada su prilikom  pressice, koja je bila u  
Općoj  bolnici  na drugu  temu organizirana, novinari upitali ravnateljicu Opće bolnice Pula  o 
listi  čekanja i odnos koji se dogodio  tijekom štrajka, tada je  Sanacijska ravnateljica Opće 
bolnice odgovorila da na listu čekanja  nisu imali utjecaji  događaji  vezani uz  štrajk  liječnika. 
Ali, u  svakom  slučaju dati će se  pismeni odgovor  kako je  zatraženo..  
 

DAMIR ILIĆ (Hrvatski laburisti – Stranka  rada). vezno  za stanje sigurnosti  na 
cestama i prometnu signalizaciju predlaže da se skrene  pažnja na  velik broj  nesreća u 
kojima sudjeluju  na istarskim  cestama vozači vozila na dva kotača. Istra kao popularna 
turistička destinacija privlači sve veći broj  motociklista i biciklista. Osim svojih ljepota razlog  
dolaska u  Istru su i  izuzetno atraktivne ceste  za takvu  vožnju. 
 U prvih  9 mjeseci  2013. godine na Istarskim  cestama u prometnim nesrećama 
poginulo je  6 motociklista, a teške ozlijede zadobile su  38 osoba. Stoga predlaže, kako 
kaže, možda jednu sitnicu, koja  bi mogla pomoći  da se na Istarskim  cestama, po kojima se  
kreće veliki broj motociklista, postave ploče sa upozorenjem na  njihovu povećanu prisutnost 
u prometu.  po uzoru  na postojeće u  drugim zemljama  Europske unije. Pretpostavlja da su 
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svi koji  putuju iz Italije u  Hrvatsku, iza  Kopra vidjeli velike žute ploče  sa natpisom i slikom 
motociklista koje upozorava  na taj  dio  cesta da je opasan i da je velik broj motociklista 
prisutan na  njemu. 

 Prema istraživanjima i  rezultatima analiza iz tih zemalja te ploče s upozorenjima na  
cesti o situaciji o prometu  daju  vrlo pozitivne rezultate. Misli da izrada i postavljanje te 
prometne signalizacije  nije  velik  trošak, a poboljšala bi se kvaliteta i sigurnost u prometu  
na  Istarskim  cestama, a možda i dali pozitivan primjer svim ostalim županijama unutar  
Hrvatske.  
 

ŽUPAN, izražava veliku iskrenu hvalu vijećniku Damitu Iliću na inicijativi, koju će 
proslijediti Policijskoj upravi  na razmatranje, ali i vlasnicima  cesta,  Hrvatskim  cestama  i  
Županijskoj upravi za ceste Istarske županije, kako bi  se zajedničkim snagama pokušalo  to 
pitanje riješiti. 

 Spominje i inicijativu biciklista, budući da smo bike destinacija,  želimo  razvijati  bike  
turizam, uspjelo se   jednim promišljanjem i inicijativama doći do toga  da sve nove  ceste 
koje  Hrvatske  ceste  grade, odnosno koje budu išli  rekonstruirati, naravno sa građevinskom 
dozvolom, u projektu previde gradnju  i biciklističke staza uz  postojeće ceste. 
 

DAVOR KOMAR (IDS), kaže da se nada da mu  se  neće zamjeriti što zbog 
praktičnosti nije stigao do  sada postaviti vijećničko  pitanje, koje  postavlja  načelniku uprave  
IŽ  Valerija  Drandića ili nekome iz  Kabineta župana Istarske županije. 

Pitanje je  vezano za  donošenje Odluke o   Županijskom povjerenstvu za  osobe s 
invaliditetom na čemu se radi  već otprilike 18 mjeseci, sukladno Nacionalnoj  strategiji za 
izjednačavanje  mogućnosti osoba  s invaliditetom. 
 

MIODRAG  ČERINA ( Zamjenik  župana), zahvaljuje se vijećniku   Davoru  Komaru  
na inicijativi i  na brizi  za  problematiku osobe s invaliditetom. Ujedno naglašava da će  idući  
tjedan župan donijeti Odluku o sastavu Povjerenstva za  osobe  s invaliditetom. 
 

MARINO DIMINIĆ (HSU), naglašava da vijećnici za  sjednicu  Skupštine Istarske 
županije nisu dobili Odluke o prestanku koncesije na pomorskom dobru za pomorsku  lučicu  
Alberi, poduzeća Skiper  Savudrija Umag.  

Pitanje  postavlja županu. 
  

PREDSJEDNIK , daje riječ  pročelniku  Upravnog odjela   za održivi  razvoj Josipu 
Zidariću da odgovori  na  pitanje vijećnika  Marina  Diminića. 
 

JOSIP ZIDARIĆ (Pročelnik  Upravnog odjela  za  održivi  razvoj), ističe da je  
nakon što je dobio  od  vijećnika  Marina Diminića Rješenje inspekcije,  krenuo  dalje i 
pronašao puno toga vezano za Albere. Sva obrazloženja, rješenja i sve ostalo  vezana  za  
Albere, vijećnici će  dobiti  na idućoj  sjednici Županijske skupštine  Istarske  županije 
 

TAMARA BRUSSICH (IDS), tražiti obrazloženje, odnosno stav  župana, ali i  
nadležne pročelnice, vezano  za  predloženo gašenje  Obiteljskog  centra Istarske županije, 
ali  ne  samo Istarske županije, nego i ostalih 19 obiteljskih  centara. Prijedlogom  Nacrta 
Zakona o socijalnoj  skrbi pred viđeno je  gašenje, zatvaranje, obiteljskih  centara kao  
samostalnih pravnih  osoba i preuzimanje poslova od  strane Centara za  socijalnu  skrb. 
 Obiteljski  centar je  na usluzi  svim građanima, pogotovo osjetljivim skupinama,  
mladim obiteljima, ne da  rješava probleme  kao što  radi  Centar za socijalnu  skrb, jer 
jedanput  kada se dođe u  Centar za socijalnu  skrb  gotovo je sa  brakom, sa  odnosima, sa 
svime. Obiteljski  centar radi nešto  drugo. Daje potporu mladim obiteljima, mladim ljudima, a 
pogotovo onima koji to  žele. Surađuje iznimno  sa  vrtićima, sa školama i  sa svim 
ustanovama koje se time  bave. Apelira  da se napravi  sve što se može da se Obiteljski 
centar ne ugasi,  da nastavi  sa  radom, ima  zaposlene  stručne osobe, koje izvrsno  rade 
svoj posao i koje su zaista na usluzi svima nama, radi  se o  socijalnom pedagogu, pravniku 
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koji daje  besplatne pravne  savjete, i radi  se o logopedu, koji je jedini  logoped, uz samo 
jednog  logopedu  koji  radi pri Općoj  bol bici  Pula.  
 Molim da se podrži Obiteljski  centar i da se ne dozvolimo  da se  ugasi. 
 

SONJA GROZIĆ – ŽIVOLIĆ (Pročelnica  Upravnog odjela za  zdravstvo i 
socijalnu  skrb IŽ), naglašava  da joj  je drago što je poštovana  vijećnica uočila spomenuti 
problem s kojim je Istarska  županija relativno dobro upoznati, jer se sa Obiteljskim centrom  
intenzivno surađuje  na realizaciji  puno programa, neke  od  njih  su vijećnici mogli pratiti 
kroz dokumente i izvješća. Istina  je  da se prijedlogom Zakona  predlaže pripajanje 
obiteljskih  centara predlaže pripajanje centrima za socijalnu  skrb,  čak je  Vlada Republike  
Hrvatske i donijela Odluku o  minimalnim  financijskim  standardima za  financiranje 
decentraliziranih  funkcija u  socijalnoj  skrbi, gdje su  već predviđeni djelatnici, i ne u punom 
broju  koliko i je  sada zaposleno u  Obiteljskom centru. Uvažavajući sve što  Centri za 
socijalnu  skrb rade, procijenjeno je  da je  loše za  građane  Istarske županije  ukinuti 
ustanovu  koja u  svom naslovu i u  svom radu  radi prevenciju, a ne  tretman, kurativu, 
sankcije i druge ovlasti koje radi  Centar za socijalnu  skrb. U tom smislu je već  iz Kabineta 
župana, uz  suglasnost župana, zamjenik  župana Miodrag  Čerina, potpisao dopis koji je 
išao prema  ministrici, gospođi  Milanki  Opačić, negdje početkom listopada mjeseca 2013. 
godine. To je učinila i  zamjenica Gradonačelnika  Grada Pule, u kojem se apelira da se 
zadrži Obiteljski  centar, pogotovo da se  uvaži  specifičnost određenih  županija. Istarska 
županija, podršku  obitelji, prevenciju i ranije intervencije za  djecu i mlade, prevenciju  
mentalnog  zdravlja, ima kao jedan od prioriteta  do  2016. godine. 
 Županija ima spremne materijale, i ukoliko se vijećnici slažu, mogu se dostaviti 
saborskim zastupnicima kao prilog amandmanima  o kojima oni u Saboru  mogu  raspravljati.   
   

DAMIR KAJIN (Nezavisni vijećnik), postavlja  županu dva pitanja. 
 Prvo pitanje. 
 Građani  Pule s pravom su protiv kombinacija s Muzilom, misle da je  nekome 
obećan. Projekt Brioni rivijera nije realizira. Brioni su  najzapušteniji resor na Jadranu, jasno, 
u  državnom su vlasništvu. U Barbarigi i Dragoneri se ne dešava  ništa. Končar, navodno, 
izlazi iz Monumenta, a mi još i  sada  srljamo  u kombinaciju  sa Muzilom. Muzil je  bio  150  
godina otrgnut  od  građana  Pule. Puli Muzil treba vratiti, a ne istog  ustupiti hoštaplerskom 
kapitalu. Relevantan kapital u  Istru  ne dolazi . Muzil je  previše  vrijedan prostor  da bi njime  
upravljali paralelni  centri moći. S Muzilom se ne smije desiti ono što se dešava  sa istarskim 
nekretninama.  

Gospodine župane: da li ste  spremni staviti van snage sve prostorne planove glede 
Muzila i prepustiti  građanima  da s vremenom  odluče o prioritetima? 

Drugo pitanje. 
Navodno se kaže da ide  reorganizacija  Vodovoda, spajanje u neki  holding, 

Buzetskog-Labinskog-Pulskog voda.. Apsolutno  sam protiv  toga i navodno da  bi to trebao 
voditi sadašnji direktor Hrvatskih  voda. 
  Vi  ste se,  gospodo u IDS-u,  poigrali sa  gospodinom Kosićem u slučaju «Kamen», 
prvooptuženi je Gradonačelnik Grada Poreča, drugo optuženi pročelnik,  treći je  bio Kosić. 
Sva trojca su dobila  godinu i pol dana zatvora,  4 godine uvjetno, između ostalog, jer su  
svojim iskazima stitili  nalogodavca, zamjenika Gradonačelnika Grada Poreča. Doista vas 
molim da se prestanete služiti plaćenim medijima u  gaženju  poštenih ljudi.  

Mislite li vi gospodine župane na objedinjavanje  Istarskih vodovoda ?. 
 

PREDSJEDNIK, radi  digniteta  Skupštine Istarske županije, moli da se izbjegavaju  
termine tipa  «hoštapleri i slično», da se pokuša  biti  koliko toliko kulturni u svojim  
raspravama. 
 Na postavljeno pitanje vijećnika  Damira Kajina, odgovorit će načelnik  Josip  Zidarić. 
 

JOSIP ZIDARIĆ (Pročelnik  Upravnog odjela za  održivi  razvoj IŽ), ističe  da 
vezano za  izradu ili izmjene i dopune prostornih planova  općina i gradova, županija ima  
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samo jednu, jedinu ulogu, da kada grad ili općina provode svoju proceduru  vezano za  
prostorno-plansku dokumentaciju,  Zavod  za prostorno uređenje Istarske županije, daje  
suglasnost  na  taj plan  da je usklađen sa Županijskim prostornim planom.  

Generalno rečeno Županija  ima okvire u Prostornom planu  Istarske županije, za  
razvoj  cesta, prometa, željeznice, sve infrastrukture  turističkih  zona, industrijskih zona, tako 
da svaka općina za  sebe mora ih razraditi kroz svoj prostorni plan. 

Ako se pogleda Prostorni plan  Istarske županije,  vidjet će se da prostor  Grada Pule 
je  grafički sav u  žutom nacrtan i ništa  više od toga  nema. To znači  da sam grad ili općina 
ima pravo  razrađivati  svoj prostorni plan onako kako misli da je   najbolje za svoje  građane, 
za svoju industriju, za  svoj  turizam i za  svoj razvoj. Županijski plan daje  velike okvire, 
veličine građevinskih  područja, industrijskih  zona, turističkih  namjena, ali ukupno  kako  će 
oni to posložiti  na svom prostoru je na njima. To vrijedi za  svih, ne samo za  grad  Pulu. 
 

PREDSJEDNIK, daje  riječ županu  da odgovori na  drugo pitanje  vijećnika Damira  
Kajina. 
  

ŽUPAN, ističe da je drugo  pitanje  vijećnika  Damira Kajina, pitanje  takozvanog  
objedinjavanja  vodovoda. 

 Kaže da treba reći  par stvari  da svi  shvate cijeli kontekst događaja i da treba 
baratati činjenicama, a ne  pretpostavkama.  
 Županija  nije ni u jednom dijelu  suvlasnik ni  vlasnik ni jednog postotka vodovoda, 
odnosno komunalnog poduzeća ni  Istarskog vodozaštitnog  sustava. Sabor  Republike  
Hrvatske na prijedlog Vlade je izglasao zakon koji kaže da do prije 2013. godine se treba 
izuzeti komunalna djelatnost  vodoopskrbe i  vodozaštite, odnosno  kanalizacije van 
postojećih  komunalnih djelatnosti. To se radi po svim  gradovima, ne samo u  Istri, nego u  
Hrvatskoj. 

To znači  da je  trenutno na snazi  razjedinjavanje, odnosno  formiranje posebnih 
komunalnih  poduzeća, koja će u  svojoj djelatnosti imati ili  gradnju kanalizacijskih  sustava i 
održavanje istih ili vodoopskrbu. Iza  toga se trebaju  izuzeti ostale komunalne djelatnosti, 
groblja, parkinzi, košnja  trave, odnosno uređivanje zelenih  površina itd.  

Ali, da se ne bavimo  tim  zakonom. Jedna studija je već izrađena u prošlosti, 
naručena  je i dostavljena naručitelju, Istarskom vodovodu. Ta  studija je zastarjela i o njoj  
ne želim uopće razgovarati. Ali, ako  razgovaramo o takozvanom objedinjavanju vodova, reći 
ću da Istarska županija i ja kao  župan, ako me pitate o Vodovodima, želim biti  vrlo jasan, 
ukoliko vlasnici, a  predstavnici vlasnika  su  gradonačelnici, trebaju pomoć, mi  ćemo  
razgovarati o različitim  vrstama pomoći tim  gradovima kojima  neće biti jednostavno u tim 
okolnostima odraditi to što sam prije   rekao, na način, da smo  to i na prošloj  koordinaciji 
razgovarali, na koji način može županija ili ja kao  župan, njima pomoći. Nema  mjesta 
nikakvoj  panici, nikakvim  preko noći odlukama raditi ih preko koljena, ali ako  u bilo kojem 
dijelu, a budući da jedan i drugi jesmo iz  Buzeta, bude  se razmišljalo  o  nekakvim novim 
modelima suradnje, naravno, da će Buzet, grad vode, i da  će biti još puno  razgovora, 
prvenstveno  sa Buzetom ,  izuzetno je važno reći  da je  najvažniji zadatak smanjivanje  
troškova ili  još bolje rečeno  sigurna  vodoopskrba, odnosno kvalitetna sigurna vodoopskrba 
i  vodozaštita. U kojem dijelu i  na koji način će se taj cilj  postići to je  stvar vlasnika, 
razgovora, promišljanja, i u tome će još puno polemike biti. 
 

DAMIR  KAJIN (nezavisni), u  dopunskom pitanju zanima ga da li  je donijeta odluka  
tko  će te poslove voditi. Međutim, kaže da se referira na postojeće studije i  da  ga te studije 
plaše.  
 Nastavlja i kaže da je Vodovod za  Buzet svetinja. Devedesetih je pomogao gradu 
Buzetu, od  1993. godine Cimos je sudjelovao u vodifikaciji, pa i od  2005. godine ili naprijed, 
zna iz prve  ruke kako je to otprilike izgledalo. Buzet živi od  Cimosa, od komunalnih  
poduzeća. Ostalo je, nažalost, kao i  drugdje u  Istri  na  izdisaju. Spajanje vodovoda  
isključivo je u funkciji  trećih, a ne  Buzeta. Učinjena  greška, za što ne okrivljuje župana ni  
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sebe, iako je sam stalno upozoravao, je način kapitalizacije,  gdje se Buzetu nisu valorizirali 
Sv. Ivan, Butonega, Vodozaštitna područja i tome slično. Na tome  bi   trebalo  poraditi.   
 Što se tiče Muzila, teret Muzila je , prije svega, fantomski projekt  Brioni  rivijera. U 
zadnjih 20 godina  u Istri se  nije izgradilo više od 5 novih hotela. Međutim, Muzil je danas 
nešto više od toga. 150 godina je  bio jedna  inkognitna sfera, zabranjeni grad. Ljudi hoće 
najprije upoznati Muzil, a potom odlučivati o budućnosti  grada Pule, da nam se ne dogodi 
nešto kao i sa Uljarom u  Vodnjanu, što mi niste dali prije da govorim. 
 

ELVIRA KRIZMANIĆ MARIJANOVIĆ (HNS), postavlja  dva kratka pitanja. 
 Prvo pitanje. 
 Koji su planovi predviđeni u   skoroj budućnosti na polju provođenja energetske 
učinkovitosti u Istarskoj  županiji. 
 Drugo pitanje.  
 Na prošloj sjednici  Županijske skupštine  Istarske  županije usvojena je  Deklaracija  
o regionalnom  razvoju, pa je zanima : da li su i koji su koraci poduzeti u svezi  s tim. 
  

PREDSJEDNIK, daje riječ Alenu  Damijaniću, koji je  odgovoriti na prvo pitanje  
vijećnice ELVIRA KRIZMANIĆ MARIJANOVIĆ  
 

ALEDN DAMIJANIĆ (Pročelnik  Upravnog odjela za  gospodarstvo IŽ), u 
odgovoru na  pitanje vijećnice  Elvire Krizmanić  Marijanović, izvješćuje da je Upravni odjel 
za gospodarstvo IŽ završio program energetske učinkovitosti u neposrednoj  potrošnji  
energije u Istarskoj županiji i pri kraju  se sa  istoimeni planom. Plan i program će niti 
prezentirani na prvoj sjednici  Skupštini Istarske  županije u  2014. godini. Tada zato što se 
čeka da  svi  gradovi završe sa svojim proračunima i  vrate nazad podatke koji pokazuju  
koliko  će sredstava investirati  u  pod sektor energetike. Očekuje se mnogo  sredstava u  
2014. godini.  

 Ove godine se dobilo preko 1.500.000,00 kuna  od  Fonda za zaštitu okoliša. 
Kandidirane su 3 zgrade na području  Istarske  županije zajedno  sa Fondom za zaštitu  
okoliša na Ministarstvo  regionalnog  razvoja za strukturne  fondove. 380 je građevina od  
jedinica  lokalne samouprave u sustav za gospodarenje  energijom i  300 građevina od tih  
380 redovno uplaćuju  račune  i prate potrošnju. Ostvareni su dobri  rezultate na tom  
području  budući da je  preko  100 osoba  na  području   energetske učinkovitosti. Jako puno 
toga se napravilo na području  energetske  učinkovitosti  i još mnogo više treba napraviti. U 
sustavu je desetak gradova. Treba još ubaciti općine. To je  slijedeći korak  koji se radi sa  
stručnjacima iz   NDP-ia. Program će se  nastaviti i u budućnosti. Svi se  ti projekti planiraju 
uskoro kandidirati  na sve predstojeće fondove  Europske unije.  
   

PREDSJEDNIK, daje riječ županu, koji  će odgovoriti  na drugo pitanje vijećnice 
Elvire Krizmanić Marijanović 
 

ŽUPAN, ističe da je nakon Donošenja Deklaracije, u ponedjeljak  4.011.2013. godine 
do kada je bio rok za  upućivanje konkretnih prijedloga i primjedbi na  Zakon o regionalnom  
razvoju,  tog dana to i učinjeno. Nakon toga  je razgovarao i upoznao sa konkretnim 
primjedbama i Deklaracijom predsjednika  Republike  Hrvatske  dr.sc. Ivu Josipovića, koji je 
dao punu podršku  Deklaraciji o regionalnom razvoju  i  jedinstvenosti  Istre, ali i konkretnim 
primjedbama  o kojima je  bilo  riječi.  
 Zatim je pozvao saborske zastupnike, - zahvaljuje onima koji su s e odazvali - sa 
kojima  je dva sata u  vrlo konstruktivnoj atmosferi govorili upravo o tim primjedbama, ali i o 
koracima koje treba  dalje raditi, prvenstveno da bi  se  zaštitila  Istra, ali i područja koja  
enormno  gube tim prijedlogom Zakona.  
 Da to nisu  samo prazne riječi dokazuje i današnja  sjednica  Vlade RH, nažalost,  na 
kojoj je, ako ste  gledali  televizijski prijenos ili  slušali, između ostalih točaka  dnevnog  reda 
Rebalansa  proračuna, donesena i odluka o izvršavanju Državnog proračuna, čiji je sastavni 
dio je osakaćivanje gradova i općina koje  imaju  status  brdsko-planinskog područja, 
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odnosno  područja  posebne  državne  skrbi. Iz tog će razloga  zamoliti  sve saborske 
zastupnike, ne samo one koji  su  bili kod  njega,  kada to dođe u Sabor, da itekako  o tome  
vode  računa i  da u unutrašnjosti  Istre i  sjeveru  Istre  ne  oduzme taj  status,  milijune 
kuna, već  da se to promijeni, za što  još ima  vremena.  

Nadalje navodi da u ponedjeljak ima ugovoren sastanak  sa svojim kolegom, 
gospodinom Komadinom, da će zajednički uputiti  dvije inicijative  prema Hrvatskoj  vladi,  od  
kojih se  jedna odnosi  na  komunalni doprinos, konkretno iz  akumulacionog  jezera 
Butoniga, gdje danas  Grad Buzet, odnosno Pazin, imaju iz  naslova komunalija na to jezero 
nula kuna. Tvrdi da je to praktički sirovina za  proizvodnju i da tu sirovinu, kao i na onu 
akumulacijskog  jezera u Fužinama za proizvodnu  struje, treba plaćati komunalije, što 
direktno ostaje u  gradu, odnosno općini,  i što se kasnije reflektira u povećani standard, 
konkretno  građana koji  žive na tom području.  
 Prvi prijedlog će ići prema ministrici Ministarstva  graditeljstva, a drug prijedlog prema 
ministru Grčiću,  da se izuzmu  gradovi koji nisu  veliki ili  glavni gradovi  županija  van 
Zakona o regionalnom  razvoju, kako  bi ti  gradovi, koji jesu  mali i ta  područja koja  gube 
zbog  gubitka  statusa   brdsko-planskog  područja,  ne bi dodatno bili kažnjeni. Traži se  da 
gradovi ispod  30.000 stanovnika, upravo kakvih  su  7  općina i  Grad Buzet u Istri i svi 
gradovi u Gorskome kotaru, koji isto tako  gube,  praktički  Gorski kotar,  sjever i središte  
Istre,  najviše  gube, imali itekakvu  šansu za  ravnomjeran razvoj  kao i svi ostali gradovi i 
općine u tim županijama.                   
 

ELVIRA KRIZMANIĆ MARIJANOVIĆ (HNSI), pita: da li je istina da je   na  sjednici  
Vlade RH  odlučeno da Istra ostaje  bez  Porezne uprave. 
 

PREDSJEDNIK , kaže da nema službenu informaciju, ali  da će se to provjeriti. 
 
 JOSIP ANTON RUPNIK (ZELENI), postavlja  dva pitanja.  
 Prvo pitanje,  golf igrališta. 
 Prije  šest godina je pokrenuta inicijativa da se  raspravu o  golf igralištima. Tada je 
rečeno  da se ta rasprava  ne može održati dok se ne napravi  studija. Studija je gotova, ali ni 
prethodni  sastav, ni prošli saziv Skupštine Istarske županije o tome nije   raspravljao, pa ga 
interesira :  da li će ta   rasprava konačno doći  na red u Skupštini Istarske županije. 

 Pored toga navodi  da se na  raspravi o Prostornom planu Grada Pule  često 
spominjalo da se  gradi  golf igrališta na Muzilu na temelju odluke  Skupštine Istarske  
županije, pa  ga interesira kada je ta odluka  donesena, jer  koliko on zna, - već je treći 
mandat u Skupštini  Istarske  županije, - ta odluka nije na  Skupštini  donesena,  da li je 
netko to proizvoljno tumačio i optužuje  županiju ta koja je tu odluku  donijela ili je to rečeno  
samo da prođe vrijeme. 
 Drugo pitanje, se odnosi  na vađenje mineralnih sirovina i kamenolomima. I to je  
pitanje, kako dalje navodi, pokrenuto prije  6 godina , pa je isto tako rečeno da mora  biti 
izrađena  studija da bi  se moglo dogovoriti  da se može o tome  raspravljati. Bili su svi složni 
da na području  Istarske županije ima preko  50 % kamenoloma  viška, i da taj  broj 
kamenoloma treba smanjiti na broj koji je  potreban, pogotovo što se zna  da od  tih 
kamenoloma Županija, općine i  gradovi  nemaju  baš puno koristi.    
 

PREDJEDNIK, naglašava da iz  Kanfanara javljaju da to nije istina, pa  daje  riječ 
pročelniku  Upravnog odjela  za  održivi  razvoj, Josipu  Zidariću, da odgovori na postavljena 
pitanja. 
 

JOSIP ZIDARIĆ (Pročelnik  Upravnog odjela za održivi  razvoj IŽ), naglašava da 
će pokušati odgovoriti  na prvi  dio pitanja vezano za  golf igrališta i da je  Županija  donijela 
odluku  o  golfu u  Puli. Takva odluka  ne postoji, postoji Prostorni plan  Istarske  županije, 
koji se donosi  temeljem propisa.  Od  2002. godine, kada je prvi put  donesen Prostorni plan 
Istarske županije,  do  danas,  izmjene i dopune su izvršeno 7  puta, od prilike svake godine i 
pol. Sve su te odluke objavljene u  «Službenim novinama Istarske županije». Sve te odluke, 
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provedbene odredbe, plan, grafički dio plana, su uvijek dostavljen na Skupštinu, kao što to  
čine sva vijeća u  Istarskoj  županiji. Sva golf igrališta, koja danas imaju  22 lokacije u  
Istarskoj  županiji, su određeni  postupcima  donošenja prostornih  planova.  

Trenutno je Županija u Istri u aktivnostima vezanim za Županijski prostorni plan, na 
koji još uvijek pristižu prijedlozi, smjernice, primjedbe na prethodnu raspravu. Prethodna 
rasprava je jedan postupak u samom  Prostornom planu Istarske županije na koji se  
pozivaju  firme sa javnim ovlastima,-  vodovodi , telekomi, općine i gradovi, - i  taj  poziv,  
kada smo prije jedno  20 dana poslali, išao je na 40 adresa. Još uvijek je rok za  dostavljanje  
primjedaba  radi  izmjene i dopune Prostornog plana  Istarske županije. Nakon toga  će se te 
primjedbe obraditi i izraditi Nacrt Prostornog plana  Istarske županije. Planiramo negdje 
početkom iduće godine ići na javnu  raspravu, na koju se mogu javiti svi koji su zainteresirani 
za  bilo kakav interes u  Županijskom prostornom planu.    
 

PREDSJEDNIK, daje  riječ Alenu  Damijaniću, pročelniku Alenu Damijanić, pročelnik  
Upravnog odjela  za  gospodarstvo Istarske županije, koji  će dati odgovor na pitanje  
vijećnika  Josipa  Antona Rupnika, vezano za  kamenolome. 
 

ALEN DAMIJANIĆ (Pročelnik  Upravnog odjela za  gospodarstvo  IŽ), kaže da je 
Upravni odjel za  gospodarstvo naručilo i dobilo studiju  rudarsko-geološku studiju potencijala 
i gospodarenje mineralnim sirovinama. Nakon što je donijeta studiju odlučeno je osnovati 
Povjerenstvo, koje  se uskoro  sastaje. Nakon što Povjerenstvo  ocijeni studiju, iako to nije  
po pravilima, dati u javnu  raspravu. Želi se prikupiti sva mišljenja vezano uz  kamenolome u 
Istarskoj  županiji, opet dati  na Povjerenstvo, pa  onda na usvajanje u Skupštini  Istarske  
županije. Kada se dobiju sve primjedbe, vidjet će se koji dio je  za  smanjiti, koji je dio za 
povećati. Studija je definirala da bi se trebali zadržati ili povećati kamenolomi za 
arhitektonsko - građevni kamen, a u jednim  dijelom smanjiti broj kamenoloma za  tehničko – 
građevinski kamen.   
  Studija će biti javno  prezentirana od izrađivača studije, na nju se mogu dati 
primjedbe i na temelju  te studije može se u Istarskoj  županiji  o Prostornom planu  Istarske  
županije tražiti ili zahtijevati otvaranje ili zatvaranje kamenoloma, što Zakon o rudarstvu  
propisuje. 
 

IVICA BUTORAC (HDZ), ističe da je nazočio javnoj  raspravi glede izmjena i  dopuna 
GUP-a i Prostornog plana uređenja Grada Pule i kaže da je nadležni pročelnik (Giordao  
Škuflić) u više  navrata  prebacio odgovornost na Županijsku  skupštinu Istarske  županije, 
pozivajući se na Prostorni plan Istarske županije, na plan višega reda, usmjeravajući sve  
negativne kritike građana, obrazlažući da su  faktički ruke  Grada Pule  vezane,  jer je 
Prostorni plan Istarske  županije plan višeg  reda, određuje da bi na  Muzilu  trebalo biti  golf 
igralište. Osim gospodina pročelnika Giordana Škuflića, raspravi je  bio prisutan i  
Gradonačelnik Grada Pule  Boris  Miletić i niz pročelnika Grada Pule.  

Kao  županijski vijećnik, kaže vijećnik Ivica  Butorac, da se  osjećao  na određeni 
način  prozvanim, jer se očito krivnja transferirala prema  Županiji. Stoga je zamolio  župana 
ili nekoga od  nadležnih, da javno demantira  da li se  radi o krivnji Županijske skupštine  
Istarske  županije ili o krivnji  Županijskog prostornog plana ili, ukoliko se uistinu  golf  
igralište u  Puli mora graditi  zato što to tako određuje Županijski prostorni plan Istarske 
županije, da se možda razmisli kao  Županija da se krene u izmjene i  dopune  Prostornog 
plana Istarske županije, jer je očito da  građani nisu zadovoljni.  
  

PREDSJEDNIK, smatra  da nije  dobro govoriti o krivnji ako još nitko nije kriv  za  
nešto. Može biti nečije mišljenje  da je ili nije  netko kriv.  
 

JOSIP ZIDARIĆ (Pročelnik  Upravnog odjela za  održivi  razvoj  IŽ), ističe da  pod 
zakonski  akti Republike  Hrvatske utvrđuju što su objekti od  važnosti za Republiku  
Hrvatsku i za  Istarsku  županiju. Sve je to navedeno u  članku 33. i  34. Prostornog plana  
Istarske županije. Među njima su i golf igrališta, svih 22, o kojima  je  govorio, koji su  
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utvrđeni Prostornim planom  Istarske županije, kao što  je  utvrđeno i  brodogradilište Uljanik, 
željeznička stanica i državna cesta, koja ide kroz Pulu, svi objekte koji su  od  važnosti za  
Republiku  Hrvatsku. Tako i u svim drugim planovima. Prostorni plan  Istarske županije je u 
izmjenama i dopunama i ukoliko dođu bilo kakvi zahtjevi i prijedlozi za  dopune, izmjene, 
brisanje, štogod dođe, to će se obraditi i vijećnici  će sve to na kraju vidjeti. Sva izvješća sa 
prethodne rasprave, sa javne  rasprave, svi materijali,  će doći vijećnicima na stol. 
  

EVELINA  BIASIOL - BRKLJAČIĆ (HSU), postavlja  dva pitanja. 
 Prvo  pitanje, postavlja  pročelnici Upravnog odjela za  obrazovanje, sport i  tehničku 
kulturu  IŽ, kako se rješava pitanje subvencije  prijevoza za učenike srednjih  škola koji  
dolaze iz okolnih  naselja, koji moraju koristiti željeznicu. Navodno u medijima postoji 
odgovor iz resornog  Ministarstva da ti učenici mogu  koristiti  druga  transportna sredstva, pa 
pita : da li  resorna pročelnica ima  neka  druga  saznanja o tome. 
 Drugo pitanje, odnosi se  na  smanjenje  Proračuna u dijelu refundacije povrata 
prihoda od Europske unije  za projekte  Europske unije kod kojih,  sukladno planiranoj 
dinamici, se predlaže smanjenje za  više od  4,16 milijuna kuna, te za  njihovo pokrivanje 
Županija  se  mora  kratkoročno zadužiti. Predlaže da se ta tematika raspravi na jednoj od 
slijedećih sjednica i dadu odgovori kako se ti  projekti provode.  
 

PATRICIA SMOLJAN (Pročelnica Upravnog odjela za obrazovanje, sport i 
tehničku kulturu IŽ), odgovara da Ministarstvo znanosti, obrazovanja i  sporta je krajem 
osmog 013. godine donijelo odluku o sufinanciranju međumjesnog  prijevoza učenika, 
temeljem kojeg proizlazi da područje Vodnjana i  Galižane, južnog  dijela Istre,  učenici imaju 
prvo koristiti isključivo prijevoz  željeznicom uz uvjet da mogu  stići na nastavu i vratiti se  
svojim kućama. Sukladno  tome  Upravni odjel je postupio i  prihvaćane su one  potvrde koje 
su  učenici dostavljali vezano za željeznički promet. 

 Pojedinačno od  početka godine je  bilo 8 zahtjeva roditelja  koji su se obraćali s 
obrazloženjem upravo iz razloga koji je prije  navela,  da satnica  ne odgovara učenicima, 
primjerice  djeci koja idu u  Glazbenu  školu, dozvoljeno je  da koriste  autobusni prijevoz. 

Nadaje, navodi  sa se u međuvremenu u medijima pojavio članak  o kojem je  
vijećnica  Evelina Biasiol  Brkljačić govorila, koji je u koliziji  s odlukom  nadležnog 
Ministarstva. Stoga je Upravni odjel za  obrazovanje, spot i  tehniku kulturu zatražili  žurno 
tumačenje odluke, isti dan kada je dobivena informacija od novinarke «Glasa Istre» Maše  
Jerin. Poslana je požurnica, ali odgovor još nije  dobiven. 15.011.2013. godine predstavnici 
županije će biti u nadležnom  Ministarstvu po drugom pitanju, ali  će se  pokušati doći do 
prave informacije, jer je to pitanje izuzetno bitan  za učenike i roditelja. 
 

ŽUPAN, naglašava da Istarska županija, kao uspješna županija, ima ozbiljan problem 
u privlačenju sredstava iz  Europskih  fondova, koji  se zove  pred financiranje europskih 
projekata. Kao  župan nalazi se u apsurdnoj situaciji, upravo zbog toga jer smo uspješna  
županija s likvidnosti, jer se nema novaca  za  pred financiranje  europskih projekata u onoj 
mjeri koliko  će to sutra  trebati, a danas se to rješava  sa minusima, odnosno  kreditima.   

U  nastavku  navodi  da Županija ima novog  partnera,  najuspješniju  Poljsku  
županija u privlačenju  EU  sredstava, Malopoljsku. Poljska prema  svim  kriterijima je  
najuspješnija  Europska  zemlja, koja zadnjih  6 godina to  radi, kako oni  to rade. I kada je 
upravo to pitanje  postavio njihovom Maršalku,  nije razumio o  čemu pričam, koje probleme 
ima sa pred financiranjem u  Istarskoj  županiji. Ti problemi  će biti slijedeće godine, 
vjerojatno,  još i  veći ako budemo uspješni, što je svima nama cilj, jer projekt  treba najprije 
financirati, treba se početi  odvijati, i nakon nekog  izvještajnog  razdoblja,  šest,  devet 
mjeseci, počinjete 85, 70 % sredstava dobivati natrag. O tome  je govorio 
na tematskoj sjednici o Nacrt o  regionalnom  razvoju, kada je iskreno očekivao da će 
Ministarstvo  regionalnog  razvoja i EU  fondova , regulirati  to pitanje  na način da  ne želi da 
mu  predsjednici  Uprave komercijalnih  banaka to rješavaju, već kako  je riješeno u 
Malopoljskoj. Međutim, to nije riješeno, a u Malopolskoj je to riješeno  na  super jednostavan 
način. Država je decentralizirana, 70 %  svih  javnih  novaca završi u  centralnoj  državi, 30 
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% u  vojvodstvima,   županijama, općinama i gradovima, t da te županije imaju  takav 
financijski  kapacitet  da nemaju problema  sa likvidnošću i uspiju  upravo to  rješavati iz  
programa, a ne da daj  Bože da dođu u situaciju u koju, ako tako  ide dalje,  ćemo mi doći, da 
ćemo se zbog  problema likvidnosti morati zahvaljivati  nekim  partnerima i odbiti neke  EU 
projekte. Ne daj  Boće da do toga  dođe, jer  ćemo biti svi zajedno, kao Republika  Hrvatska, 
neuspješni. Želim vjerovati  da   Vlada EH hoće riješiti taj problem, koji je iz dana u dan sve 
veći. Mi  uspijevamo, rekao  sam, rješavati na  zakonit, legalan način. Ukoliko se taj problem  
ne bude  riješio, zbilja nećemo moći postići  cilj   koji smo ove godine postigli, da sve više 
nedostatak naših prihoda alimentiramo iz  EU  fondova.  
 

EVELINA  BIASIOL BRKLJAČIĆ (HSU), naglašava da nema dopunsko pitanje, već 
konstataciju  da se unaprijed znalo  da treba imati neka određena  sredstva, misli na 30  %, 
pa je uzaludno bilo ta  sredstva uvrstiti u  Proračun, kada se znalo  da se neće moći  
realizirati. 
 

ŽUPAN,  kaže da mora priznati da nije u potpunosti razumio dodatno pitanje vijećnice  
Eveline Bisasiol Brkljačić, i ističe da je  Županija  realizirala sva sredstva i sve  EU projekte, 
koje je  Županija  potpisala, na način da se  pred financiranje uspijeva kompenzirati sa 
kreditom, koji nakon određenog  razdoblja  se vraća iz  Europskih  fondova i  zbog toga nije 
izgubljena ni jedna kuna.  
 

PREDSJEDNIK, konstatira  da su  svi prijavljeni za  postavljanje  vijećničkih  pitanja 
uspjeli postaviti  svoja pitanja, pa se preli zna rad  po ostalim  točkama dnevnog reda.  

 
 AD - 3 Prijedlog   Trećih izmjena i dopuna Proračuna Istarske 
                       županije za 2013. godinu  
 
 Predlagatelj za ovu  točku dnevnog  reda je župan Istarske  županije Valter Flego. 

Kraće uvodne napomene po ovoj točki  dnevnog  reda, prije same prezentacije Trećih 
izmjena  i dopuna Proračuna Istarske županije  za  2013. godinu, je dao VALERIO 
DRANDIĆ (Načelnik uprave  IŽ), koji kaže da nije došlo do velikih pomaka u dinamici  
realizacije  nekih kapitalnih projekata, vjerojatno ne bi ni  trebale Treće izmjene i dopune 
Proračuna  Istarske  županije, jer ako su se malo bolje pogledale  tablice u prilogu materijala, 
pomak od 83.815.000,00 kuna, za koliko se smanjuje Proračun novim izmjenama, se  
najvećim  dijelom, gotovo 90 %, odnose na namjenska  sredstva za  realizaciju  projekta 
Kaštijun i projekta navodnjavanja poljoprivrednog zemljišta Valture. Kod ta dva projekta je 
došlo do pomaka realizacije za oko  dva mjeseca. Sve ono što se skinulo u ovim izmjenama i 
dopunama toliko  će se povećati u Proračunu za 2014. godinu. Za te iste cifre Proračun za 
2014. godine raste. 

 Nažalost, ovdje je i jedna druga  grupa,, gotovo  od  7,00 milijuna kuna,  umanjena 
sredstva za decentralizaciju. Posebna tablica pokazuje koliko po kojem resoru, koliko  u 
zdravstvu, socijali, školstvu. Nažalost, jedan proces  se ponavlja već godinama i 
decentralizirana  sredstva su planirana  na razini  2013. godine. Smanjenje decentraliziranih  
sredstva trebalo nadomjestiti iz  drugih izvora, bezbroj  malih sitnih  ušteda na stavkama  u  
čitavim  Proračunu, i  kroz određene  dodatne prihode,  koji su srećom ostvareni, većim 
porezom na dohodak , većom  realizacijom europskih novaca, sa čime se uspjelo  
supstituirati  određene tekuće troškove. 

Dobro  je  što je izvorni Proračun  stabilan i što nije doživio nikakve značajne 
promjene,  i  što se krupne  promjene  odnose na namjenska  sredstva, koja  će   biti  
kompenzirana Proračunom  2014. godine. 
 

PREDSJEDNIK, poziva  pročelnicu Upravnog odjela  za proračun i financije IŽ, 
Slavicu  Benčić Kirac, da obrazloži Prijedlog Trećih izmjena i  dopuna  Proračuna  Istarske 
županije  za  2013. godinu.   
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SLAVICA BENČIĆ- KIRAC (Pročelnica Upravnog odjela za proračun i  financije  
IŽ), kaže da su predočene  Treće po redu izmjene i dopune Proračuna,  prve konkretne, a 
prve i druge izmjene su bile u segmentu preslagivanja istog iznosa sredstava, preraspodjele 
sredstava u planskoj vrijednosti od  435.000.000,00 kuna. 
 Izmjene  i  dopune Proračuna su bazirane  na izvršenju  Proračuna za prvih  9 
mjeseci. Tijekom listopada mjeseca konkretno izvršena je analiza svih  prihodovnih  stavki  
Proračuna, sukladno izvršenju i izvješću, koje je predano 10. listopada nadležnoj  Agenciji za 
obradu podataka, izvršili i procjenu  svih  rashoda do  kraja proračunske godine. 
 Sukladno  trendovima ukupno je smanjeno i iskazano u vrijednosti od 83.815-000,00 
kuna ili 19,3 % Proračuna, najvećim dijelom u dijelu  namjenskih  sredstava Proračuna, koja 
su bila u prvoj  verziji  Proračuna  planirana sa 179.000.000,00 kuna, iz  razloga što su se 
radovi na  Županijskom centru za gospodarenje otpadom iskazuju u većem iznosu i 
financiraju putem Ministarstva, odnosno  Fonda za  energetsku učinkovitost, a manjim 
dijelom na teret Županijskog  proračuna, a ta se sredstva značajnije iskazuju  i sele se u  
2014. godinu. 
 U  segmentu decentraliziranih  funkcija, smanjenje u vrijednosti od  skoro 7,00 
milijuna kuna, iskazano je u segmentu  najvećeg dijela, u segmentu zdravstva i socijalne 
skrbi  trećim izmjenama, jer je u prvom dijelu izmjena to  već usklađeno u  segmentu  
školstva, čak i kod  izrade  Proračuna  za 2013. godinu, jer su upute  Ministarstva financija  
bile da će bilančna prava biti manja.  
 U segmentu nenamjenskih sredstava, našeg izvornog dijela  Proračuna, presloženi 
su prihodi i rashode u  manjem  obimu, skoro u neznatno manjem od  milijun kuna, i dobili 
infrastrukturu  Proračuna, koja je do sada bila  svih  godina, tako da je  namjenski dio dobio  
otprilike tridesetak posto,  nenamjenski  dio pola Proračuna i  drugi dio decentralizirane 
funkcije u zdravstvu i socijalnoj skrbi.  
 Izvršena je analiza  po  svim prihodovnim i  rashodovnim stavkama i izvrš4na  
preraspodjela svih  troškova u  segmentu  svih upravnih odjela.  
 U materijalu su svi troškovi sagledani, - smanjenje u namjenskom dijelu od 
76.000.000,00 kuna, - reflektiraju se unutar Upravnog odjela za održivi  razvoj u  vrijednosti 
od  82.000.000,00 kuna, manjim dijelom  unutar  Upravnog odjela za poljoprivredu, 
šumarstvo, lovstvo,  ribolov i vodoprivredu, gdje su  usklađena  sva sredstva u  segmentu  
namjene, bilo da je to program navodnjavanje ili  namjenski program u segmentu 
poljoprivrednog  dobra ili  financiranja Fonda za  razvoj  poljoprivrede i  agroturizma. Kod  
nekih  segmenata su povećana  sredstva  u  segmentu  namjene korištenja  sredstava i 
udruživanje  sredstava sa Ministarstvom u  turizmu  za  projekte u turizmu, u vrijednosti od  
2.600.000,00 kuna, u segmentu  obrazovanja,  sporta i  tehničke kulture za  razna  
namjenska  sredstva, i u segmentu Upravnog odjela za gospodarstvo, ostvarenom  
realizacijom  sredstava za jamstvene instrumente za prerađivačku industriju, za  koja su  
sredstva dobivena i  već transferirana   partneru  zajedno  sa Ministarstvom i već dana 
poslovnim bankama u vrijednosti od  4.680.000,00 kuna. 
 U  segmentu troškova, iz tablice koja je u materijalu, vidi  se najznačajnije smanjenje 
u segmentu svih  upravnih odjela i po svim  mogućim krajnjim funkcijama koje  se vode. 
Planiraju se novi projekti u segmentu turizma za nove motive dolaska gostiju u vrijednosti od 
2.692.000,00 kune, gdje su  neka sredstva već za  sport u vrijednosti od  402.000,00 kuna  
operacionalizirana. 
 U  segmentu ostalih upravnih odjela, koja koriste namjenska  sredstva,  daju se 
posredstvom, koja  dolaze putem nekih ministarstava ili  sredstva po određenim  zakonskim 
programima, lova, poljoprivrednog zemljišta ili programa pomorskog dobra, sada su 
izmjenama i dopunama,  usklađena, ne samo u vrijednosti  prihoda, koji su  naplaćeni ili se  
predlažu za rashode, nego i   vrijednosti prijenosa viškova, odnosno manjkova sredstava po  
Godišnjem obračunu  Proračuna za 2012. godinu, jer je dužnost  izvršiti usklađivanje  svih 
prihodovnih i  rashodovnih  funkcija.    
  U  dijelu  svih  funkcija  vodi  se svaki prihod, odnosno svaki trošak pojedinačno. 
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U  segmentu nenamjenskih  sredstava presloženi ukupni prihodi i  analizirani  
trendovi naplate, koji su u prvih  9  mjeseci  bili  pozitivni,  trendovi  porasta poreza  na 
dohodak,  predlaže se povećanje u vrijednosti od  4 milijuna kuna. 
 Razrez  poreza  vezano  za  cestovna motorna  vozila je manji u odnosu  na 
prethodne godine, manji je i saldo duga, jer je puno duga pokriveno  mjerama naplate, 
odnosno ovrhama, pa se predlaže ukupno smanjenje od  1.150.000,00 kuna. Smanjenje se 
predlaže i u segmentu  administrativnih pristojbi, jer  od  kraja mjeseca lipnja prema kraju 
godine, vidi se manja  naplata  administrativnih  biljega u  vidu  državnih  biljega, jer je manja  
naplata od kada se proces predaje zahtjeva za  legalizaciju   smanjio. 
 Naglašeno  je da segment naplate prihoda po posebnim ugovorima u segmentu 
provođenja  europskih projekata ne prati planiranu dinamiku  Proračuna za 2013. godinu, pa 
se  predlaže smanjenje od  4.378.000,00 kuna, za  što će se povećati  stavka  kratkoročnog 
zaduživanja od  3.460.000,00 kuna- 
 Kod namjenskih  sredstava, tako i u segmentu ne namjene, pri izradi  Proračuna, koji  
se u pravilu odvija u planskoj  vrijednosti negdje u  listopadu mjesecu, planira se i prijenos 
nekog  viška, koji je lani bio 1.800.000,00 kuna, ustvari  je ostvaren  manjak od 2.533.000,00 
kuna, pa se  sada to usklađuje  i ima se razlika u  vrijednosti od  4.304.000,00 kuna.  
         U  segmentu  nenamjenskih sredstava izvršen je  raspored i  analiza  svih  stavki 
Proračuna. U  izvršenju  Proračuna  kada se bude  raspravljalo i podnosilo  Godišnje izvješće 
o izvršenju, imat  će se ukupno  17 upravnih odjela, jer je  temeljem reorganizacije neke 
upravne odjele zaključili  sa 30.09.2013. godine i  pojaviti će se i pojavljuju se u izvršenju, 
isto tako pojaviti  će se u  Godišnjem obračunu  Proračuna. Dva su nova  Upravna odjela, 
koji  se sada iskazuju u Trećim izmjenama i  dopuna Proračuna.  
          Svugdje  se pokušalo zadržati istu razinu  troškova. Najveće  smanjenje je unutar 
Upravnog odjela za proračun i financije, odnosno u  smanjenju  vrijednosti zaduživanja, 
odnosno planirano je dugoročno se zadužiti lani  krajem godine za   cijelih  15.000.000,00 
kuna. To nije  učinjeno, pa se s time i povrat kredita u ovoj godini nije trebao desiti, ali se isto 
tako izmjenama i dopunama najveća sredstva koja smo bili dužni, koja su neophodna  bila  
za  funkcioniranje n decentraliziranih  funkcija, izdvojili u  Upravnom odjelu  za  obrazovanje, 
sport i tehničku kulturu, u vrijednosti od  cijelih  6.500.000,00 kuna. U  materijalu je detaljno  
dana analitika  na koje se to  vrste rashoda ide, da li  su to energenti za  grijanje škole ili 
prijevoza zaposlenika, koje su u srednjem školstvu  jedne od  najvećih stavki u tom  
segmentu.   
         U  segmentu  decentraliziranih  funkcija, usklađena su sva prava sa minimalnim  
bilančnim pravima u svim segmentima i dužno  je izvještavati  mjesečno i tražiti  potporu 
izravnanja  za  nedostani dio iz  nadležnog Ministarstva, prvenstveno, putem  Ministarstva 
obrazovanja za kapitalne investicije i tekuća održavanja, i kod zdravstva temeljem 
provedenih  javnih nadmetanja.  
   

PREDSJEDNIK, upozorava predlagatelje da se drže vremena za  izlaganje, jer je 
vrijeme prekoračeno. Ako je  vrijeme prekratko  morat će se mijenjati Poslovnik u tom dijelu. 
 Otvara raspravu  za klubove  vijećnika.  
 Za raspravu su se javili  vijećnici  Tedi  Chiavalon, u ime  Kluba  IDS-HNS-Zeleni, 
Marino  Roce , u ime  Kluba  vijećnika  HDZ-HDS, Damir  Kajin, u ime Kluba  nezavisnih  
vijećnika. 
 

DAMIR KAJIN (Klub nezavisnih  vijećnika), naglašava da je načelnik  uprave 
Valerio Drandić rekao da se bezbroj malih sitih usluga gasi, ali  da on  samo primjećuje  
grube rashode,  gleda se ista stvar  različitim naočalama. 
 Župan je rekao da je Hrvatska super  centralizirana država, da lokalnoj samoupravi 
ostaje  negdje  22 %  javnog novca. U jednoj  Poljskoj 30  %. Nisam rekao  županiji, nego u 
556 jedinica  lokalne samouprave.  

Svaki  tjedan  rebalans Proračuna  jedan. To bi bio ukratko Zaključak   Trećih  
izmjena  i dopuna  Proračuna  Istarske  županije.  za  2013. godinu. 
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Ako smo imali 3 rebalansa od izbra, Proračun je bio, neću se koristiti  terminima kao u  
Saboru  RH, politikantski, izborni, ali  je očigledno  nerealan. 

Prihodi su manji za 83,8 milijuna kuna. Sredstva Europe, Kaštijun, Valtura, 2013. 
godine će se  potrošiti  351.000.000,00 kuna, zadužit za 46,3 milijuna kuna. Za otplatu 
zajmova  treba 39,6 milijuna kuna. I  to  su  vam izbori.  

Proračun  je planirao zaduženje od  28,00 milijuna kuna. Na taj iznos  se dodaje novo 
zaduženje od  18,3 milijuna  kuna, to je tih  46,4 milijuna kuna.   

Iznos od  351,00 milijun kuna i to je  nerealno..  
Temeljni problem rebalansa Proračuna, ali i  novog  Proračuna, o kojem će kasnije  

biti  riječi, je  njegova  struktura. Karakteristika Proračuna  Istarske županije, možemo 
usporediti i sa  Republikom  Hrvatskom za  2012. godinu, 49 % u  državi od  119,00 milijardi 
kuna, su  naknade građanima, socijala, mirovine, 23 %  su  plaće zaposlenicima, 16 %  
glavnica i kamata, 5,7 %  su subvencije, 4,7 milijardi  su pomoći lokalnoj samouprave, na 
primjer  brdsko-planinskim područjima itd. Niti ima mjesta za investicije u  državi, niti ima 
mjesta za  investicije  u  županiji.. Ne daj  Bože da smo mi zaduženi  za isplatu mirovina ili 
socijale. 

 Prvo, kada govorimo o  plaći ili  troškovima zaposlenika, ide  100 %  vlastitih  
sredstava, planirani prihodi za zaposlene su  50,9 milijuna kuna ,  sada se dižu na  51,1 
milijun kuna. Državna revizija, kojoj  se u  Istarskoj  županiji bespogovorno  vjeruje, 
konstatira da su vlastiti prihodi  Istarske  županije 2011. godine bili 53,00 milijuna kuna, plaće 
51,1 milijun kuna. U Istarskoj  županiji 2011. godine radilo je  157 zaposlenika, plus u  61 
proračunskom korisniku, njih  238, ukupno  395. Danas, a o  tome kaže da će  kasnije 
govoriti, županija ima brat, bratu  450. 

Ono što je bezobrazluk, - obraća se Tediu  Chiavalonu-  u Istri je od krize bez  posla 
ostalo 8000 ljudi u realnom sektoru, a u javnom sektoru je broj zaposlenih  povećan za, po 
njegovim podacima, za  600. Plaće rastu, sa 50,9  na 51.165.000,00 kuna. To su oni  vaši, 
kako kaže, nepotrebni  pročelnici  za  džez. Trebaju skupiti  360.000,00 kuna, a toliko  će 
koštati  Istarsku  županiju. 

Materijalni  rashodi. plus 2,2 milijuna kuna, 182,5 na 84,7 milijuna  kuna. Nije cijeli 
svijet vaš, gospodo, možete imati medije, novce, PR-e, dijelite  poslove kome hoćete, ali  
dajte da jedni prema  drugima  budemo ljudi, bez obzira, na kojoj se  poziciji  našli.  

Traži da konačno obznani, urbi  et orbi, koje  firme  dobivaju  novac od Istarske  
županije za intelektualne usluge, za  PR-e, za  medije, elektroničke usluge itd. Kaže da to  
govori zato što se pojedini, prije je spomenuo jedno ime, naprosto pojedincima  igraju. 
Nemojmo to  raditi. Možemo se politički  razići, ali sam razlaz mora imati određena pravila. 
Imate 1,5 milijardu kuna na dispoziciji, plus 1,1 milijardu kuna u komunalnim službama, 
ogroman je to novac. 

Smatra da bi bilo logično da su rashodi  Trećeg rebalansa Proračuna bili manji od 
Drugog  rebalansa Proračuna, no, oni su  veći. Zašto ? Govori o plaćama, materijalnim  
rashodima itd. Ono što bode u oči, uz  plaće, koje su  30 % veće u lokalnoj  samoupravi od  
državne uprave, - kaže, neka ga netko demantira,- su troškovi Upravnih odjela, na  primjer 
od  milijun kuna i više u Njujorku. Kome  to ? Pa jedna Švedska ukida misije u  Njujorku, Istra 
ih uvodi. To mi je pričala bivša premijerka Jadranka  Kosor, ne mogu  vjerovat, ali  
spominjala je  Švedsku. Pa  vis a vis ovih  časnih  ljudi u Njujorku, nemojte naprosto to raditi. 
Istra je osiromašena, treba nama i  Deklaracija  o ugroženosti  Istre i Deklaracija o 
ravnopravnosti jezika i tome  slično, ali isto tako  ću reći  da  Istra nije ugrožena izvana.  

  Proračuni govore  da smo  mi  sami sebi svrha. U Istri u  9. mjesecu smo imali 570  
više nezaposlenih  nego  2012. godine, a idućeg mjeseca to  će biti  najmanje 1.000 
nezaposlenih  više  nego u istom periodu lani. Ne znam još kako će izgledati  Državni 
proračun, može  pretpostavljati, ali zna da se i  država mora zadužiti za  44,00 milijarde kuna 
i da  svima idu plaće dolje  10 %.  

 Ured u  Njujorku  sa 1.050.000,00 kuna raste na  1.241.000,00 kuna, plus  40.000  
dolara, na godišnjoj  razini 220.000,00  dolara, da bi se  nekome  pogodovalo. Javna uprava i 
administracija u Upravnom odjelu za  kulturu  sa 1.400.000,00  na  1.788.000,00 kuna. To je 
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ono što on kaže za  pročelnik  za  džez. Treba bivšim  načelnicima osigurati  posao, ali ne 
izmišljati  posao, a osigurati posao apsolutno da. i sve će za to  raditi. 

Kabinet župana,  umotvorina, 100 %  nepotrebna, jer istog  nije imao  ni bivši  župan  
Luciano  Delbianco, ni bivši župan Stevo  Žufić, sa 4,2 milijuna  kuna  skače na 4,7 milijuna 
kuna. Nemojmo  srljati u  neke stvari. Rashodi za zaposlene u Kabinetu  župana sa 
320.000,00  kuna na 526.000,00 kuna.  

Ostali rashodi za zaposlene  sa 285.000,00  na 460.000,00 kuna. 
Komunikacija i protokol 1.670.000,00 kuna planirano, sada 2.260.000,00 kuna . Za 

što ? Za medije. Dosta toga! Nismo toliko bogati. Istra stagnira, Hrvatska  stagnira, a mi se  
bavimo  deklaracijama, i  to treba, ali je dobro  da je načet  i problem   brdsko-planinskog  
područja. Boji  se  da će se  za  15 ili 20  dana raspravljati o Zakonu o izvršenju  proračuna i 
da Istra može ostati, od  2003.godine povuklo se  oko 600 milijuna kuna, bez  cirka, 
računam, 50.000.000,00 kuna  godišnje. 

Upravni odjel za  turizam,- ne srljajte u  neki golf u  Poreču, -  ne srljate  europskim  
sredstvima,  50  do 70 %  tih  europskih  sredstava su novci iz  Hrvatskog proračuna, 4,6 
milijardi kuna. 

/Predsjednik, upozorava vijećnika Damira Kajina da mu je isteklo  vrijeme za  
raspravu/.  

Na upozorenje  Predsjednika  kaže da će reći još jednu  rečenicu i da se više neće 
javljati za riječ po ovoj točki  dnevnog reda. 

U  nastavku kaže da se 4,6 milijardi kuna  2014. godine mora uplatiti u  Europski 
proračun, da bi se povuklo  cirka  7,00 milijardi kuna. To znači  da  se nema nitko pravo 
poigravati  sa tim  novcem. 
 Za reprezentaciju planirano je 350.000,00 kuna, do  30.09.2013. godine pojelo se  
344.979,00 kuna, pretpostavlja u odabranim  restoranima. I sada se dižu te male  stavke, 
kao  nema ih, na 450.000,00 kuna. Čovjek se stvarno skromno pita : da li  će za  3 mjeseca 
biti dovoljno tih  100.000,00 kuna, 33.000,00 kuna mjesečno ili 1.100,00 kuna  po danu, ako  
se prije  trošilo 1.500,00 kuna  dnevno.    

Međutim,  bez obzira  na sve, zna se  gdje je problem  Proračuna, to su  sredstva za  
Kaštjun i  s druge  strane u   megalomaniji, kada je  riječ o plaćama. 
 

PREDSJEDNIK, daje  riječ vijećniku Tedi Chiavalonu  za ispravak netočnog  navoda  
vijećnik  Damira  Kajina.  
 
  TEDI  CHIAVALON (IDS), kaže da ima 4 ispravka  netočnog  navoda. Vijećnika  
Damira  Kajina. 
 Prvi ispravak krivog  navoda odnosi se na to da od ukupno decentralizirana sredstva 
koja se ostvaruju u Republici  Hrvatskoj, 22 % sredstava ostaje  lokalno zajednici. Podsjeća 
vijećnika Kajina da je bio dio koalicije, koja je  usvojila  vlast u Republici  Hrvatskoj,  dio  onih  
ljudi koji su  branili  Plan 21, u kojem jasno piše da  lokalnoj zajednici ostaje 10 % sredstava  
i da će nova  Vlada napraviti sve da u slijedeće  4 godine taj iznos podupla na 20  %. To su 
riječi današnjeg ministra  financija, to su  riječi današnjeg premijera, pa  ne zna odakle je 
vijećnik  Damir Kajin  izvukao postotak od 22 %, očito u nekim drugim stanjima, kako kaže 
vijećnik  Tedi  Chiavalon. 
 Kada se govori o plaćama od  51,00 milijun kuna, kaže da će mu  biti  drago kada na 
slijedećim slajdovima  pročelnica objasni, - jer se  to tržilo i  na sjednici Odbora za  financije, -  
da nam  se raščlane plaće, zato jer je  Istarska  županija počela primjenjivati  novi  sustav, 
takozvani sustav riznice, koji  još nije  do kraja  gotov. Međutim, svih 72 korisnika 
Županijskog proračuna  će proći kroz  sustav, gdje su  realno županijske plaže sa svim 
davanjima, 38,00 milijuna kuna, a ostatak se odnosi na škole, na ustanove, na muzeje, na 
sve ono što nije  županija i što se nije zaposlilo niti jedan novi  zaposlen, nego to nije bilo 
prikazivano kroz  Proračun, danas je prikazano kroz  Proračun, i  to nisu novci  koji se troše 
na plaće ekstra. 
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 Drugo, Županija  nema 600 i toliko zaposlenih. Županija  brojkom i  slovom ima 172 
zaposlena i jedino povećanje zaposlenih  se desio u  segmentu izdavanja lokacijskih  
dozvola i u dijelu  gdje su preuzeli  djelatnici iz Državne uprave. 
  

PREDSEDNIK, upozorava da je i  vijećnik Tedi Chiavalon, kao i vijećnik Damir Kajin, 
prešao  dozvoljeno  vrijeme za  raspravu. 

Daje riječ vijećniku Tedi  Chiavalonu za  raspravu u ime klubova  vijećnika. 
 

TEDI CHIAVALON, smatra da uopće nije dobro da  nastavi odgovarati vijećniku  
Damiru Kajinu, jer misli da je sasvim suvišno odgovarati vijećniku Damiru Kajinu Kajinu, pa 
matra da je možda  dobro da Kajin govori što više, jer to više govori o njemu, nego  o  
drugima..  
 U nastavku  vijećnik  Tedi Chiavalon za  Proračun  kaže da je Proračun  kontinuiteta, 
da se ništa posebno nije mijenjalo, nisu se  radile  akrobacije, ali da će rebalans Proračun 
pokazati ono što je pokazao  i svih godina, da  Istra u puno, ako ne u svim  segmentima,  
prednjači u  Republici  Hrvatskoj. Može se govoriti o kopama, špadama, gledati z ovakovim ili 
onakvin očali, ali je  činjenica  da  se radi o Proračun  kontinuiteta,  stabilnosti Istarske 
županije. 

Ono što nije dobro, i zato  će biti obilježen ovaj Proračun,  kao i onaj  nadolazeći 
2014. godine, je da nam se konstantno i uporno smanjuju decentralizirana sredstva. To su 
sredstva za  financiranje školstva i zdravstva, to su sredstva da naše  nastavnice iz osnovnih  
škola. kada idu na nekakvo usavršavanje, da im  se plati putni  trošak, da im se plati 
dnevnica, da im se plati  trošak sudjelovanja na tom usavršavanju, da im se plati putni  
trošak do kuće. To je da se djelatnicima  u zdravstvu  osnovne, ljudske, profesionalne 
potrebe financiraju, to je svake godine  umanjeno. To su sredstava koja se ostvaruju kroz  
porez na dohodak u onom dijelu koji odlazi u  centralni proračun i koji bi  nm se trebao  
vratiti. I on se vraća. Međutim, svake godine sve manje, jer svako Ministarstvo financija  na 
početku godine  nam kaže; majke, dati  ćemo vam toliko, i onda majke mi, bude  11,7 % 
manje u ovoj godini. Ili prevedeno u kune 7.500.000,00 kuna, druge godine je to 
11.000.0000,00 kuna. Iz  čega mi  financiramo da bi tim  nastavnicima omogućili  da idu na 
ta predavanja, da bismo im omogućili  da imaju  prijevoz od posla do  kuće, što mi radimo ? 
Koristimo  naše novce koji su namijenjeni za razvoj da bismo pokrpali  škulje koje je  trebao 
zakrpati Proračun  Republike  Hrvatske prema jasno  definiranim pravilima o  
decentraliziranim  sredstvima.  Međutim, umjesto da se  štedi na  nekim drugim  stavkama u 
Državnom proračunu, štedi se  tamo  gdje je  najgore, u lokalnoj  samoupravi, jer  oni znaju  
da se nemamo mehanizma da se bunimo. Ja si samo mogu zamisliti kako je u drugim  
županijama,  kako je u drugim gradovima, kada je u Istri, koja je  najrazvijenija županija u  
Republici  Hrvatskoj, situacija takva. Mi muku mučimo, akrobacije  radimo, da  bismo  našli 
mogućnost kako zakrpati  sada 7.500.000,00 kuna, drugo lito 11,5 milijuni kuna, ma mene 
čito zanima kako  to delaju u jednoj  Liki, kako to delaju u  jednoj  Slavoniji, kako to delaju u  
jednom Sisku, to me  čisto zanima, jer nezaposlenost koja je tamo, koja  je duplo  veća nego 
u u Istarskoj  županiji, jadne te županije, jadne ti  gradovi. Međutim, očito  da je  to  Hrvatska  
zbilja, očito da je to Hrvatska  realnost, očito da  i u  2014. godini, prema  Proračunu, koji je 
danas poslan u Hrvatski  sabor iznosi  130 milijardi kuna, nema ponovno   ni  «d»  od 
decentralizacije, nema ni jedne kune  više nego što smo  imali do sada i dalje  ćemo morati 
moliti, kumiti za  naše, za  uno  ča smo mi učinili, za ono  ča smo mi stvorili, i dalje  ćemo za  
osnovne potrebe,  ne pričam o stotinama milijuna kuna, ne pričam o  milijardama kuna,  
pričam konkretno u ovom  Proračunu o  7.500.000,00 kuna decentraliziranih  sredstava, koje 
smo mi  danas uzeli poslovnim zonama, uzeli smo  nekakvim novim projektima, nekakvoj  
energetskoj  učinkovitosti, praktički  jednu  trećinu jedne nove  škole ili  cijeli  jedan vrtić smo 
danas kroz ovaj Proračun umanjili naš Proračun i zakrpali  nešto što nam je trebala  osigurati  
Vlada kroz  decentralizirana  sredstva. To je  nešto što bi  nas svih  trebalo zabrinuti, ne IDS, 
to bi  trebalo  zarinuti cijelu  Hrvatsku, jer ponavljam,  najviše uspješna  županija u  Hrvatskoj, 
Istarska  županija,  muku muči  s time i  reže ni  sama ne zna  di. Mene zanima kako  
preživljavaju  ostali. 
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DAMIR  KAJIN, kaže Tediju  Chiavalonu  da je problem upravo u kontinuitetu, i  kada 

se kaže da se nikoga nije zaposlilo. Za plaće se ide sa 50,9 na 51,3 milijuna  kuna, a u  
2014. godini  planira se za te izdatke izdvojiti  66,00 milijun  kuna, i sada će se reći da se 25 
novih djelatnika  zapošljava  za  rješavanje  predmeta vezano  za  bespravnu gradnju, ali  25 
put  15.000,00 kuna, neka  svatko ima 8.000,00 kuna  mjesečno netto, to je 4,500.000,00 
kuna, a dižete gore  15.000.000,00 kuna. A  oto je pisalo u Planu  21. znam, jer  sam ga za  
razliku od  drugih  branio i  njemu vjerovao, iako  nažalost, pitanje koliko se u  jednoj 
pokradenoj, opljačkanoj i osiromašenoj  državi,  može i  ostvariti. Međutim, kada govorimo o 
prihodima lokalne samouprave 1910/11/12/13. godine itd. , dok je  negdje  21,9 milijardi 
kuna,  Državni  proračun  119,00 milijardi kuna, pa ti onda izvoli  računati. Kao što isto  tako  
vlastita  sredstva o kojima ja stalno govorim na temelju  Državne  revizije,  iznose  2011. 
godine, za    2012. godinu  još  nemam  Državnu  reviziju ispred sebe,  53.000.000,00 kuna, 
a za  plaće ide, 51,9 milijuna  kuna. Nisam ja  protiv nastavnika, to znaju  svi, protiv  učitelja i  
liječnika. Vi znate  na koga  se ja referiram. 
 

MARINO ROCE, (HDZ), ističe da ga  jako čudi da se  konstantno  kaže da se 
rebalans Proračuna čini  zbog toga što država svoje obveze  ne rješava, ali da se ne  sjeća 
da su  bili  rebalansi  Proračuna zato što  država nije riješila  svoje decentralizirane obveze, a 
sada i jedni i  drugi  različito govore iz te iste Vlade i  sve te probleme trebaju  rješavati 
stranke Kukuriku  koalicije , kao što je  prije bilo pitanje za ukidanje Obiteljskog  centra. To je 
pitanje  Vlade u kojoj  vi učestvujete i  koji ste nekada mene prozivali, sada ponavljate samo 
malo tiše iste riječi, a morate ih  uputiti  sami  sebi. Kompletan rebalans u jednom dijelu  nije 
izvršenje onoga što je stavljeno  u  Proračun  kako ste  u Vladi dogovorili da  će tog novca  
biti,  stavili ste u Proračun veći iznos , vjerovali smo vam  jer ste predlagali  Proračun, ali 
sada nema  novca kojeg je  Vlada trebala osigurati. 

I drugo, obraća se vijećniku  Tedi Chiavalon, nismo  najviše uspješna  županija, jer  
nismo u stanju  ni dobro auto kupiti  županu. 

 
PREDSJEDNIK, zaključuje  raspravu za  klubove  vijećnika i otvara pojedinačnu  

raspravu, pa kako se nitko ne javio  za  riječ, zaključuje raspravu i daje  na glasanje  točku   
3. dnevnog  reda., te nakon glasanja konstatira  da je  Skupština  sa 26 glasova  «ZA», bez 
glasova  «PROTIV» i  7  «SUZDRŽANIH»  glasova, usvojila 

 
  TREĆE IZMJENE I DOPUNE 
      Proračuna  Istarske županije za  2013. godinu 

  
 AD - 4 Prijedlog   Proračuna Istarske    županije za  2014. godinu – I. čitanje 
  

Predlagatelj  za  ovu točku  dnevnog  reda je župan Istarske županije Valter Felego. 
 Prije  rasprave PREDSJEDNIK, ističe da se Proračun odrađuje u  dva čitanja. Svi su 
Klubovi vijećnika od strane župana pojedinačno po klubovima vijećnika upoznati  sa 
prijedlozima Proračuna. Na redu je I.  čitanje i  rasprava. Rok za podnošenje  amandmana je 
do  25.011.2014. godine. Nakon toga   se župan očituje o amandmanima i 12.012.2014. 
godine se održava sjednica  Skupštine  Istarske  županije, na kojoj će se  odlučivati, kako o  
amandmanima, tako i o  samom Proračunu.  
 
 Uvodne napomene o Proračuna je dao župan, a nakon toga uvodno obrazloženje  
pročelnica  Slavica  Benčić – Kirac. 
  
  ŽUPAN, na početku se zahvaljuje svim klubovima  vijećnika koji su bili u  županiji na 
prezentaciji Proračuna, koji su dali  impute o zatvaranju  prijedloga Proračuna, koji je na 
vijećničkim klupama. 
 Puno je toga što je rečeno ugrađeno u Proračun u granicama mogućnosti. 
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          Proračun  raste za  66.000.000,00 kuna  zbog  namjenskih  sredstava za   realizaciju  
projekta Kaštijn i projekta navodnja  poljoprivrednih  površina  Valtura. Ali, što još  
karakterizira prijedlog  Proračuna ? 

Osnovna je  činjenica da je Proračun realan, realno planiran,  uvjeren je, i stabilan  i  
održiv, uza  sve izazove koji se stavljaju ispred  njega. Bilježi  se  stalan pad  
decentraliziranih  sredstava. Međutim, Županija  se miri  s time, želi se  zadržati isti  
standard, naš  standard, jer to o  čemu  je kolega vijećnik Tedi  Chiavalon pričao o 
usavršavanju  učiteljica jeste  naš  standard koji se  želi  zadržati, ali i u socijalnoj  skrbi, 
zdravstvu. Stoga se  postavlja  pitanje na koji  način to  alimentirati, supstituirati, iz kojih  
sredstava? Upravo iz onih o kojima  je već bilo  govora i  26,00 milijuna kuna  iz  Europskih  
fondova. I to  je ono što definitivno karakterizira  Proračun, uz niz  vrlo konkretnih ušteda na 
različitim stavkama, bez  lomljenja ičega preko  koljena, uz uvođenje novih projekata, 
programa i manifestacija.  

 Ne očekuje da se  ikoga hvali,  ali naglašava da je  ponosan na svoje  suradnike i na 
sve koji su sudjelovali noćima i danima kada se slagao  Proračun, što je jedan  raritet, da  31 
% ukupnog  Proračuna  ide  za  razvoj i  projekte, vrlo konkretno. To nije  slučajno, što nije 
slučaj s ostalim  županijama. Siguran je da bi, kao što se čulo, i  različiti ministri  bili  sretni da  
i  Državni proračun  tako izgleda.  

Velik  dio  Proračuna, kako se moglo  vidjeti, ide na  tri ključne poluge, na  
gospodarstvo, pomoći gospodarstvu. I nije to samo 10,00 milijuna  kuna. Multiplikativnim 
efektom preko  Jamstvenog  fonda dolazi se do  85,00 milijuna  kuna. To je za projekte u  
turizmu i mnoge  druge projekti. Siguran je da će na osnovu županijske ulaznice  i 
županijskih inicijalnih sredstava doći do novih projekata,  a da se o poljoprivredi i ne govori. 
To su osnove  realnog  Proračuna  u kojem nema novih  zapošljavanja, novih  plaća, nego 
dapače, smanjenja  već rebalansom Proračuna za 2013. godine na različitim dodacima, kao 
što je rekao svima  predstavnici  klubova  vijećnika kada su  bili kod njega,  da  ove godine 
neće biti lijepih  navika, božićnica i  slično, a slijedeće godine će se revidirati i troškovi  
prijevoza  na posao itd. 

U  nastavku  spominje problem legalizacije, zapošljavanje novih  25 djelatnika, koji 
jesu u prijedlogu  Proračuna, ali kojih  neće biti ako se ne dobije dokument da se  može za  
plaće utrošiti više od  20 % izvornih  sredstava, a Županija želi rješavati                                                                                                                                                 
probleme,  kupiti tonere, kompjutere, automobile, urediti  kancelarije, zaposliti djelatnike. Ako 
se dva ministra dogovore, mi  ćemo to  raditi, ako  ne, nažalost, to  nećemo  raditi, već  će to  
negdje raditi  neka agencija.. 
 

SLAVICA BENČIĆ- KIRAC (Pročelnica  Upravnog odjela za financije i proračun  
IŽ), ističe da je vrijednost Proračuna 417.200.000,00 kuna, 18 %  više u  odnosu  na upravo 
prihvaćene izmjene i  dopune Proračuna Istarske županije za  2013. godinu. 
 U nastavku kaže da će iznijeti osnovne značajke i neke parametre koji su 
neusporedivi u segmentu dostavljenog materijala zajedno  sa Trećim  izmjenama i dopuna  
Proračuna za  2013. godinu. 
 Kontinuitet je takav da je Proračun  Istarske županije za  2014. godinu predložen u 
drukčijem obimu, nego što je to bio  pravilo do  sada. U   Upravnom odjelu  za  proračun i 
financije  IŽ  krenulo se u  sustav implementacije riznice  na neki  način da se u  Proračunu  
2014. godine pokušalo uraditi  sva materijalna prava, odnosno  sve funkcije i sve troškove 
koji se kod županijskih proračunskih korisnika financiraju iz  raznih  izvora, bilo to grad. 
općine  ili direktno isplaćeni iz Istarske županije. Ova su  sredstva već bila iskazana u  
proračunima  2011. i 2013. godine i zadnja  stavka u  stavci  broj  4. sredstva za proračunske 
korisnike, ali su one  bile transferirana proračunskim korisnicima u segmentu prijenosa 
sredstava u vidu  tekućih pomoći i  donacija, 4.900.000,00 kuna   i  7.500.000,00 kuna.  
 U vrijednosti Proračuna  2014. godine  ta vrijednost  je 10.900.000,00 kuna i  ta 
sredstva više nisu iskazana u  segmentu pomoći i donacija i zato su te stavke unutar 
sintetičkih  tabela smanjuju, ali se za taj iznos i preraspoređuju se stavke unutar samih  
materijalnih rashoda, unutar troškova za zaposlene i ostalih  troškova. 
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 Ukoliko neki  grad sufinancira ili općina profesora  Talijanskog jezika u nekoj  
osnovnoj  školi, gdje  je Županija  osnivač, općina uplaćuje  sredstava u  Županijske 
proračun, a škola  će isplaćivati  ta sredstva profesoru, odnosno  nastavniku, ali  će se to u  
Županijskom proračunu iskazivati kroz  troškove za zaposlene, odnosno plaće i plaće se 
zbrajaju zajedno sa plaćama u sintetičkoj  tabeli troškova. Ti su troškovi naročito iskazani 
unutar Upravnog odjela za  obrazovanje, sport i tehničku kulturu, i isto tako unutar Upravnog 
odjela za zdravstvo, gdje se financiranje programa unutar Zavoda za javno zdravstvo, prati 
po programskih  troškovima, od plaća djelatnika i  svih  materijalnih  troškova koji su za 
određeni program na taj način  financiraju. Zato su i  troškovi iskazani  na taj  način, a zato 
su i materijali koji su dostavljeni u obliku PDF-a i  papirnatom obliku,  puno  opsežniji i puno  
detaljniji u odnosu na materijale koji  u se do ada dostavljali.    
 Obveza  je izrada Plana proračuna. Trendovi  su  slično kao kod  trendova  rebalansa  
Proračuna. Ide se sa rastom poreza na dohodak sa vrijednosti od  5.000.000.000,00 kuna, 
nešto manje su prihodi od  poreza u segmentu  županijskih  poreza, sa odmakom novih 
europskih projekata, koliko  smo ih u  rebalansu Proračuna za 2013. godinu smanjili, sada ih 
vraćamo 2014. godine, iznose 25.600.000,00 kuna, ide se i za  premošćivanje tekućih 
rashoda sa zaduživanjem od  20,00 milijuna kuna.  
 U  segmentu  namjenskih  sredstava ide se  sa sredstvima od Kaštijuna u  2014. 
godini  i sa sredstvima  od  ministarstva i  Hrvatskih voda.  
 Unutar bilančnih  prava, odnosno  minimalnih  standarda, odnosi  još nisu poznati  sa 
strane Vlade, ali  su  unutar  Smjernica  Ministarstva  financija  rekli da je  razina ove godine 
77.955.000,00 kuna. 
 U  segmentu  svih županijskih  korisnika najveći dio  iskazanih sredstava, odnosi  se 
na osnovne i srednje  škole i  zdravstvene ustanove. To ustvari  remeti ukupanu  sliku svih  
troškova koji se  iskazuju, a  troškovi unutar donacije se u  tom  segmentu smanjuju. 
 Sukladno novom sistemu uvode se izvori financiranja. Do sada su u  Proračunu bile 
tri  glavne grupe financiranja, sada je to više  grupa financiranja, 7, 8 njih, specificirane 
nasl.?, gdje su opći prihodi i primitci od 147.000.000,00kuna, dok prihodi od zaduživanja, da 
li je to u  segmentu financiranja Kaštijuna ili u  segmentu  tekućeg zaduživanja za  europske 
projekte 

U segmentu svakog  upravnog odjela, na dnu odjela  vidljivo je da svaka pozicija 
Proračuna  mora imati  svoj izvor prihoda. Konkretno je vidljivo  povezivanje izvora  
financiranja sa pojedinim  rashodima gdje  se vidi kako se koja pojedina služba, odnosno 
upravni odjel  financira. Konkretno  Stručna služba samo od općih prihoda i primitaka, 
odnosno poreza, dok  se Upravni odjel za  održivi razvoj, osim općih prihoda  i primitka,  
financira iz  Programa pomorskog dobra sa 5.515.000,00 kuna, sredstava pomoći i  
sredstava namjenskih primitaka za financiranje  Kaštijuna, da bi na neki način bila  vidljiva 
nova  struktura koja prati proračunski  razdjel.  

Kroz  tabelu B segmenata vidljiv je raspored plaća, njihovo  kretanje u  segmentu 
Proračuna  2012, 2013. i 2014. godine. U prvom dijelu  su  samo plaće djelatnika  u  Istarskoj 
županiji, 2012., 2013. i  2014. godine,  posebno  su istaknute  redovne plaće zaposlenika, 
posebno  25 djelatnika koji su u  planu  sa  Proračunom  2014. godine koje iznose 
3.800.000.00 kuna, plaće ljudima na  europskim projektima  sa 2.966.000,000  kuna, skoro  
3 milijuna kuna, i dodatnih prava zaposlenika. koja  su  smanjena u  2014. godini, iznose  
3.422.000,00 kuna.  

Drugi iskazani   segment  koji je   iskazan reflektira se u  sintetičkoj  tabeli  B, plaće 
ostalih djelatnika u segmentu  konsolidacije  Proračuna Istarske županije, domove  za  stare i 
nemoćne. U prijedlogu  Proračuna za  2014. godine se pojavljuju plaće kod osnovnih  škola 
sa 4,00 milijuna kuna, plaće kod ustanova  u kulturi, koje  su bile i  do sada, ali i plaće onog  
dijela što je  već  rekla sa 6.200.000,00 kuna, plaće kod  zdravstvenih  ustanova i kod  
Zavoda za prostorno uređenje.  

To je struktura  66.025.000,00 kuna, koja  se reflektira u  sintetičnoj  tabeli  B  
Proračuna.  

Kao što se vi  troškovi iskazuju,  fizički su unutar materijala,  ne mogu se dati  ti 
podaci, nisu ni zakonski  da ih  se može  prikazati, dešavaju  se i  dosta velika  odstupanja u 
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segmentu materijalnih  troškova, prijevoza zaposlenika, gdje je prijevoz zaposlenika 
1.160.000,00 kuna, ali je znatan prijevoz zaposlenika u  srednjem školstvu sa 7.200.000,00 
kuna,  prijevoz  zaposlenika  srednjeg školstva na posao i  posla, dok  je kod osnovnih  škola 
to puno manje, zato što u osnovno  školstvo to ide direktno iz  Državnog proračuna putem 
sustava  državne riznice, a 7.300.000,00 kuna ide kroz   Županijski proračun i znatno remeti 
sliku u odnosu na prethodne godine, a isto tako i u segmentu  troškova energenta, jer su 
troškovi  energije, goriva i grijanja  1.600.000,00 kuna,  a  energenti kod osnovnih i  srednjih  
škola sabirno 5.700.000,00 kuna, i dolazi do  disproporcije  u ukupnim pregledima tih  
troškova. 

Značajne stavke za  napomenuti u Proračunu  2014. godine je proces  legalizacije, 
gdje se u  tablici  htjelo suočiti i prikazati kako se  to  reflektira na Županijski proračun. Od 
1.01.2008. godine preuzeti su  djelatnici od  Državne uprave u segmentu prostornog  
uređenja i  gradnje, sada ih ima konkretno zaposleno  53. Njihova prava za  redovno 
poslovanje u segmentu plaća i svih prava uz  plaće su  9.600.000,00 kuna. Za njih  su 
predviđeni prihodi iz Državnog proračuna  za 2.750.000 kuna, naknade za izdavanje dozvola 
planske vrijednosti  2.000.000,00 i  državnih  biljega 3.000.000,00 kuna. Ali, to još uvijek nije 
dostatno, jer iseljavanjem ovih  prihoda  za  postojeće djelatnike se moraju  angažirati 
sredstva Istarske županije za  vrijednost od  1.855.000,00 kuna. 

U  segmentu  već spomenutih novih zaposlenika, planskih  vrijednosti  za dodatnih 25 
djelatnika, kako bi se u zadanim rokovima decentralizacija  sprovela, iskazana planska  
vrijednost je 3.800.000,00 kuna, dodatnih prava zaposlenika  900.000,00 kuna i dodatni 
troškovi legalizacije u  segmentu  najma automobila, energenata, uredskog materijala i 
računalne opreme, sa 1.229.000,00 kuna . Ukupni  troškovi dodatnog  zapošljavanja  za  
legalizaciju  sa 5.900.000,00  ili  6.000.000,00 kuna,  uzdah je pojačani prihod  od naknade 
za  legalizacije sa 3.000.000,00 kuna i  predviđeno je u planskoj  vrijednosti  naknade za  
utvrđivanje postupka sa 1.000.000,00 kuna, gdje opet sa sučeljavanjem prihoda i  rashoda, 
dolazi se do učešća Istarske županije  sa vrijednošću od  1.900.000,00 kuna. Ukupno je 
4.000.000,00 kuna. Moraju se  angažirati sredstva nenamjenskog  dijela Proračuna ukoliko 
se  želi legalizacija odraditi u zadanim rokovima, uz uvjet  da se  zakonske odredbe u  
segmentu ograničenja plaća dobije potvrdu da je isto moguće odraditi.  

Još su  važni neki elementi, kod kojih će sigurno već sada po zakonskim odredbama 
doživjeti promjene, ali samo u segmentu iskazivanja plana razvojnih programa, jer se 
Ministarstvo  financija zajedno  sa nadležnim  Ministarstvom za regionalni  razvoj, napraviti  
Pravilnik o detaljnom planu  razvojnih programa i  povezivanje  sa Županijskim  razvojnim 
strategijama. Morati će se napraviti pregled investicija, kapitalnih investicija i donacija, što 
ukupno iznosi 30 % Proračuna, 125.000.000,00 kuna.  

To je detaljno vidljivo u  slijedećem pregledu, ali nije potrebno da to  detaljno  
elaborira, jer je to  poznato i vidi se kroz   Županijski proračun.  

Važno je naglasiti stavku za Europske projekte,   koje Županijski upravni odjeli 
provode, u slijedećoj godini ukupno ih ima 33. Dolazi  do  raznih  kombinacija u  segmentu 
prihoda i  rashoda. Neki su projekti  već završeni, kao što je na primjer projekt KUP ili ostali 
za koje očekujemo znatno veće prihode od  rashoda u  2014. godini, baš  radi toga što su se 
rashodi odvijali ili  2012. godine, ali  većina u 2013. godini, i  projekt  završava i dobiti  ćemo  
sredstva u 2014. godini.     
 Isto tako za projekt koji se provodi zajedno  sa  razvojnom  agencijom, KEX-Q, 
slijedeće godine  trebaju dobiti  1.746.000,00 kuna. 
 Najveći projekt koji  vodi Upravni odjel za  zdravstvo i  socijalnu  skrb, kojeg nosilac 
Županija, je  LOVE YOUR HEART, u vrijednosti od  5.200.000,00 kuna. Tu  se imaju  
najznačajniji  efekti, jer je  Županija nositelj  projekta, ali  je dužnost davati  sredstva i ostalim 
partnerima u projektu. 
 Za financiranje tih projekata u Proračunu 2014. godine postoji nova potreba za 
kratkoročno zaduživanje od 20.000.000,00 kuna i otplatu  kredita  iz  2013. godine u  
vrijednosti od  22.000.000,00 kuna. 
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PREDSJEDNIK, naglašava da je o ovoj točci dnevnog  reda  raspravio nadležni 
Odbor za financije i  proračun i da je donio Zaključak  kojim se podržava prijedlog Proračuna 
Istarske  županije za 2014. godinu u  I – čitanju, te predlaže Skupštini  da isti  razmotri u  I. 
čitanju.  

Prijedlog  Odbora je bio da rokovi za amandmane budu 22.011.2013. godine, ali u 
dogovoru  sa županom  rok je produžen za  još  3  dana, na 25.011.2013. godine.  
 Amandmani se predaju  Stručnim službama Skupštine Istarske županije  u  Pazinu. 
Ako je  bilo kome kakva pomoć potrebna  u pisanju amandmana može je dobiti u Upravnom 
odjelu za  financije i proračun  Istarske  županije.  
 Otvara raspravu  za  klubove  vijećnika, za koju  su se javili : Željka  Hrlić, HDZ-e, 
Danijel Ferić, SDP-e, Tedi  Chiavalon, IDS-HNA-Zeleni i  Damir Kajin, Nezavisni  vijećnik.  
 

ŽELJKA HRLIĆ (HDZ),  naglašava  da generalno  gledajući, kao što je istaknuto u 
obrazloženju Prijedloga Proračuna  za  2014. godinu, za  18,8 %  je veći u odnosu na Treće 
izmjene i  dopune Proračuna za  2013. godinu, što osobno  smatra dobrim, u misli da svaki 
proračun  treba biti  ambiciozan. Međutim, ako se uzmemo u obzir  da je 53,8 %  veći nego  
izvršenje za  2012. godinu, boji se da se možda malo previše  na granici  ambicioznosti, iako,  
uzima  u  obzir  sve projekte koji  su ušli u ukupno, kako kaže,  nazovimo povećanje 
Proračuna Tu  se pojavljuje Kaštijun . navodnjavanje poljoprivrednog zemljišta  u  Valturi, i 
sve ono što je  već  izneseno. 

 Kod ovog dijela novine u  samom Proračunu,  gdje se  pojavljuju  proračunski 
korisnici,  jedinice  lokalne samouprave, gdje sada njihovo  se ima pod   prihodima tipa 
produženi  boravak i slično, za djecu u osnovnim školama, tu postoje  razredi stavka  nula  
do  sada. Pretpostavlja da postoji neka  logika kako se došlo do tih iznosa. Vjerojatno u  
Županiji se zna, ali  polazi od  sebe, koja nova vijećnica u Županijskoj  skupštini,  smatra da 
je dosta  teško tako raditi  Proračun, pa iz perspektive i bivše Gradske  vijećnice dati  
prijedloga,  da svima  bilo  lakše, kada bi u  razredima imali usporedbu, recimo, izvršenje  
2013. godine, odnosno posljednjih  Trećih izmjena i dopuna Proračuna i onoga što se planira 
u 2014. godini, moglo bi se usporedno pratiti, što se  ne pojavljuje na tim stavkama. 
 Nadalje kaže da mora priznati da joj je u  dijelu razvojnih programa izuzetno drago da 
oni nosi  30 %  cjelokupnog  Proračuna, iako ima jednu dubiozu , jednu  malu  nelogičnost. 
Ako se   uzmemo u  obzir  da Upravni odjel  za  gospodarstvo  na raspolaganju ima gotovo 8 
milijuna kuna manje nego u  2013. godini, pa postavljam pitanje : tko je nosilac svih  tih 
razvojnih programa, jer smatra da bi  gospodarstvo i po Proračunu i po  tome da bi  trebao 
biti nosilac mnogih programa, da  bi trebala  biti  jaka stavka u cijelom  Proračunu, ako  
negdje  griješi moli  da se je slobodno ispravi. 
 Kaže da bi  htjela pohvaliti  veliki broj  europskih projekata koje Županija ima. Njoj je 
osobno izuzetno  drago  da ih Županija ima i stvarno se  nada da će se ti projekti i realizirati. 

U  nastavku kaže  da su u ime  HDZ-ea  bili  na razgovoru kod  gospodina župana sa 
gospodinom Plenkovićem, nude  svoju  pomoć što se tiče europskih projekata  u dijelu u 
kojem se  može pomoći. 
 Na  kraj kaže da ima sobni osvrt,  preporuku, bez obzira što je župan sa 
predsjednicima klubova vijećnika razgovarao, smatra da bi i svi  odbori na nivou  Županijske  
skupštine  Istarske županije, trebali razmatrati  Proračun u njihovom segmentu, Odbor za 
gospodarstvo i turizam u svom segmentu. Pretpostavlja da neće raspravljati o  školstvu, ali iz 
iskustva zna da se na takvim odborima  stvarno jako puno dobrih ideja, prijedloga rodi i da se 
međusobnom suradnjom može puno toga postići.  
  

DANIJEL  FERIĆ, (SDP), naglašava da u Klubu vijećnika  SDP-SDSS-SDA-Hr., nisu  
impresionirani predloženim Proračunom u visini od 417.000.000,00 kuna, jer je  prvenstveno 
rezultat  dramatičnog  povećanja primitka  koji su planirani za 2014. godini za provođenje 
projekta Županijskog centra za  gospodarenje  otpadom Kaštijun, te za  zaduživanje  za 
provođenje  EU projekata. Brošura «Istra 2015.»,  koja  se još uvijek nalazi  na stranicama 
Istarske županije, od 199 projekata, 30.348.11,129 kuna, 10.977 novih  radnih  mjesta, a u  
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Istri je trenutno  samo na prošlu godinu  10  %  više nezaposlenih. Stoga  smatra da 
maksimum pažnje  treba posvetiti  gospodarstvu.  
Mislim da u prijedlogu  Proračuna to nije  adekvatno  napravljeno.  

Kada se ističete postotak od 21 % to izgleda i zvuči sjajno, međutim, kada se samo 
dvije stavke skinu, Kaštijun i izgradnja sustava  navodnjavanja u  Valturi, dolazi se na 10  %, 
koliko otprilike iznose i planovi razvojnih  programa u  2015. i  2016. godini, to je realna slika, 
kao što je  realna slika  Proračuna  Istarske županije otprilike  310, 320.000.000,00 kuna. 
Nadamo se da Kaštijun  neće  biti  loptica koja  će skakati iz  jednog u drugi Proračun.    

U  nastavku kaže da na neki način doživljavam kao uvredu za  zdrav razum, staviti  
stavku  za  Kaštijun od  70.000.000,00 kuna i kupnju  namještaja  za Ured u  Njujorku od  
10.000,00 kuna, pa  se pita : da li su zaista  stolice i  stolovi u Njujorku  razvojni program 
Istarske županije. Ukoliko  će nas te stolice u Njujorku  spasiti neka  ostanu, ukoliko  ne, bilo  
bi mu  drago  da se to  stavi pod bilo koju  drugu  stavku, samo  ne kao stavku   razvojni 
program.  
 Klub  vijećnika SDP-SDSS-SDA Hr, u traženom roku, kao što je predsjednik  rekao, 
do  25. studenog  dostaviti amandmane i od njihovog prihvaćanje će ovisiti stavu Kluba 
prema Proračunu, Ovakav kakav je Klub SDP-ea nije spreman prihvatiti- 
 (D.Kajin : «Prihvaćanje» pod  navodnicima).  
 

TEDI  CHIAVALON (IDSI), ispravlja krivi navod   vijećnika Danijela Ferića, koji  kaže 
da je 320.000.000,00  realan Proračun, pa ističe  da je realan onaj Proračun koji  će se 
realizirati.  

Zahvaljujući inovativnosti, hrabrosti i  viziji  ljudi iz  Županije, koja  je prva županija u 
Republici  Hrvatskoj, za  sada jedina, koja je u  situaciji da će  realizirati  Županijski  centar 
za  gospodarenje otpadom. Da nije  bilo  tih  ljudi,  tih  vizija,  programa, tih novaca, nikada u 
ovom Proračunu  ne bi to bilo, i mogli bismo lajati  na misec. Ista stvar, da nije bilo gospodina 
Milana Antolovića i njegovog  tima, nikada u  Istarsku  županiju  ne bi došli novci  za  
navodnjavanje. Zašto ? Zato što se  ni jedna županija  nije prihvatila posla  kojeg se 
prihvatila Istarska županija,  sačinila niz projekata, pripremila  dokumentaciju, ušla u  
realizaciju niza programa. Milan Antolović može reći što to znači, koliko je to mukotrpnih 
godina rada bilo za doći do lokacijske  dozvole, na kraju do  građevinske dozvole, za  
realizaciju  projekta  navodnjavanja, i na kraju dobiti  20 milijuna kuna za  njegovu realizaciju. 
Realno je ono što  će se  realizirati. Činjenica je da  će se prihodovati, ako ovakvi odnosi 
ostanu na snazi u  Republici  Hrvatskih i slijedećih  10  godina, između  300 i  
350.000.000,00 kuna, što je svima  jasno koji sjede u  županijskim klupama Međutim, isto je 
realno, ako bude i dalje inovativnosti, želje, volje, hrabrosti i vizije, da će  iz  Fondova  
Europske unije, Fondova  Republike Hrvatske,  ministarstava, na temelju  naših projekata, 
uspjeti  dobiti nešto više  sredstava, a to u Županijskom  proračunu. iznosi  skoro  
100.000.000,00 kuna. 
 

DAMIR  KAJIN (Nezavisni  vijećnik), naglašava da će za neuspjeh svi  biti 
odgovorni, za  uspjeh neki, iako iza uspjeha uvijek stoje svi  građani Istarske županije.  No, 
želi da se Proračun realizira i nema, kako kaže, na sjednici  većeg autonomaša  od  njega, i  
ne misli  da je to  išta odiozno, jer smatra da je  sama autonomija  sinonim za  lokalnu  
samoupravu, nikome ništa  ne uzeti, svoje braniti,  apostrofirati  naše vrijednosti i govoriti o  
činjenicama. .  
 U  nastavku kaže da je  rekao da  lokalna  samouprava prihoduje  22 % sredstava. U 
Županiji se  sveukupno prikupi  3,5 milijarde kuna, 3%. To je problem i sva sreća da se Istri 
promjenom vlasti 2013. godine vratilo 1.300.000.000,00 kuna,  a za  2014. godinu  to  bi 
moglo za  vode, ceste, sanaciju bolnice, Kaštijun, navodnjavanje, iznositi  oko  
900.000.000,00 kuna, od  čega kroz  Proračun sve te stavke  se neće vidjeti.  

Za 2012. godinu  za plaže je išlo 45.000.000,00 kuna. Po  Državno reviziji       2011. 
godine  157, malo  prije je  Tedi Chiavalon  rekao  valjda 170 i  nešto milijuna kuna sada. 
Godine 2013.  za zaposlene ide 51.000.000,00 kuna. Znači, da se moralo zaposliti novih  
ljudi, jer ne vjerujem da su  plaće, ne računajući onih 0,5 % znatno  rasle, ali to nije  ništa 
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spram 30  % povećanje mase za zaposlene u 2014. godini, sa 51.000.000,00 kuna na 
66.000.000,00 kuna. Moli da mu  se  to  objasni. Zna da će se to opet pravdati  sa  25 novih 
djelatnika u Odjelu  za legalizaciju,  za koju se osigurava 3,00 milijun kuna  brutto, to  je  po 
djelatnika  6-7000,00 kuna mjesečno.  Gdje je  razlika od  15 milijuna kuna. Sve u Istri, 
gospodo, ide dolje.1000  je više zaposlenih  na današnji dan, nego u istom periodu  lani. 
Jedino lokalna samouprava  raste, buja, bubri, ne zna  za  krizu, ma ne u  Istri, nego u  
Hrvatskoj. Ni zastupnicima  nije loše, dapače, itekako im je dobro. U lokalnoj samoupravi u 
42 jedinice sa Županijom u administraciji 2011 godine radilo je 1000 ljudi, plus 2000 korisnika  
Proračuna, po podacima Državne revizije. To je bilo  2012. godine 013. godine  je  sigurno  
200  do  300 ljudi  više. I zato  često  voli kazati da  su ovakvi proračuni sebi  svrha. 

Račun  zaduživanja i financiranja. 
Primici od  financijske imovine i zaduživanja 99,9 milijuna kuna, a izdaci za financijsku 

imovinu i otplatu zajmova, 118.700.000,00 kuna. Netko je spominjao 8,00 milijuna kuna 
manje u  Upravnom odjelu  za  gospodarstvo IŽ  s kojim bi se «daj Bože» Istra trebala 
preporoditi. Zato naglašava, da vol kazati  da je Proračun nerealan. Istarska županija  se 
može zadužiti za koliko god  hoće, u stečaj  ne može  temelj  zakona, ali  svoj  razvoj,  30  %  
o čemu govori  župan, temelji  na sredstvima koja  dolaze ili se vraćaju  iz Državnog 
proračuna. 2013. godine preko 100 % vlastitih sredstava ide za  plaće ili 66.000.000,00 kuna. 
To je problem Županije. Materijalni rashodi 89.000.000,00 kuna, izdaci za  financijsku 
imovinu  118.000.000,00 kuna i  otplata zajmova, 273.000.000,00 kuna. Proračun će biti 
417.000.000,00  kuna, zato  se boj   da je  nerealan. Godine 2013.je trebao biti  
402.000.000,00 kuna. Za  2014. godinu možda će iznositi negdje 300.000.000,00 kuna. I  
sada će  134.000.000,00 kuna ići  za  razvoj. Nemojmo  obmanjivati Istrijane. Imate, ono što 
je  rekao  vijećnik  Ferić,  20, 30.000.000,00 kuna «vlastitih»  sredstava za  sve razvojne 
projekte, osim ako se  ne usklade plaće u  županiji, lokalnoj  samoupravi sa onima u   
državnoj upravi. 

Nadalje,  kaže da neće govoriti o  10 županijskih mjera, 10.000.000,00 kuna,  4,7  
milijuna  kuna  jamstvenog  fonda, su  sredstva koja  su se  vratila  iz   Ministarstva 
gospodarstva. Ponavlja da je 1000  nezaposlenih  više  nego u  istom periodu 2012. godine, 
20  do  30 radnika svaki dan iz  realnog  sektora dolazi na burzu rada, zapošljava se u 
županiji i lokalnoj  samoupravi,, sve pada, lokalna samouprava  raste. Ne zna tko  će 
naprosto preživjeti  godinu  koja je pred nama, za što se odgovorno u lokalnoj  samoupravi, u  
državi još  10 puta  više nego u Županiji itd. Ćinjenica je, o  čemu govori vijećnik Danijel  
Ferić, da je  7 do 8000  radnih mjesta izgubljeno u  realnom sektoru od početka  krize na 
ovamo, a u  nadgradnji, od škola  do  zatvora, vrtića itd., lokalnoj samoupravi, zaposleno je  
600 do 700 ljudi . I  sada tu možda  vidimo i jednu  socijalnu  neosjetljivost Proračuna. 

Kaže da to  govori, jer se jako dobro zna da će 2014. godina biti  neusporedivo  teža 
nego  2013. godina. Neka  se ide  samo do  navoza  Uljanika, u  Buzetsku  pivovaru, kod  
bilo kojeg obrtnika, ugostitelja, trgovca, u Puli  je svaka  druga bitega (prodavaonca) takoreći  
zatvorena. Sve je kaput, i to je, problem , svi  smo odgovorni ovdje, ne može se dijeliti  
većina – manjina, svi su  naprosto odgovorni za ovu situaciju.  

Pomoći iz  međunarodnih  organizacija.  
2012. godine  nula  kuna, 2013. godine nula  kuna, 2014. godine  25.000.000,00 

kuna, pomoći iz   Proračuna  Republike  Hrvatske, 2012. godine 1,2 milijun kuna, 2013. 
godine 4,00 milijuna kuna, 2014. godine  32.000.000,00 kuna. Pita se da li je to  nerealno, 
optimistično, ne zna. Materijalni  rashodi 1912. godine 75 milijuna kuna, 2013. godine  
84.000-000,00 godine, 2014. godine 89.000.000,00 kuna. 

  Pomoći koje  Istarska županija  daje u inozemstvu, 2012. godine  5,6 milijuna kuna, 
2013. godine 8,5 milijuna kuna, 2014. godine 7,8 milijuna kuna.  

  Proizvodna imovina, građevinski objekti, 26.000.000,00 kuna, oprema 8,5 milijuna 
kuna.  

Novi Master plan u turizmu,  1.215.000,00 kuna.  
Pita se što  će se  sa Uljarom u  Vodnjanu. 
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Misli da se treba spustiti na zemlju. Naglašava da je sva  sreća da će se za  kapitalne 
investicije iz para državnih  fondova  vratiti  900.000.000,00 kuna,    oko 130.000.000,00  €,  
jer je to Istri oduzeto. 

Za navodnjavanje, o  kojem svi govore,  59.000.000,00 kuna.  
Pita što je sa bolnicom «Martin Horvat» u  Rovinju. 
Za Kabinet župana. kaže da ga nije imao ni  Luciano  Delbianco, niti ga je ima  Stevo  

Žufić (bivši  župani), a ovogodišnji je porastao  na 4,7 milijuna kuna,  negdje  700 ili  
600.000,00 kuna, 2014. godine  3,8 milijuna kuna. Biti će  manje, nego što  će se ukupno 
potrošiti, reže se reprezentacija, najprije  raste 2013 godine za 200.000,00 kuna, pa  se 
spušta na 300.000,00 kuna.  

Za elektroničke medije  2013. godine, 750.000,00  kuna, a 2014. godine ide 
600.000,00 kuna. 

 Komunikacije i protokol, 2013. godine, 2.260.000,00 kuna, 2014. godine  opet  pada  
na  stavku planiranu  na početku  2013. godine na  1.600.000,00 kuna. 

PREDSJEDNIK, daje riječ  vijećniku  Tedi  Chiavalonu, za ispravak  netočnog navoda  
vijećnika Damira  Kajina.  
 

TEDI  CHIAVALON (IDS), kaže da bi volio izbjeći situaciju da 100 puta izrečena laž 
postane istina i zato  reagira. Moli da reagiraju i službe. 

U nastavku kaže vijećniku  Kajinu  da je  Proračun rađen  po drukčijoj  metodi, 
naprosto nikada do  sada , djelomično prošle godine, nije bilo iskazivanje vrijednosti  kao što 
ih iskazuje predloženi  Proračun po principu  riznice, koji za  razliku od 2012. i  2011. godinu 
ima 9.751.000,00 kuna za domove  za  stare i  nemoćne za  plaće, za  škole  4.100.000,00 
kuna , za  kulturu  3.900.000,00 kuna , za zdravstvo  6.300.000,00 kuna, i još dva iznosa  od  
skoro  2.000.000,00 kuna za  plaće, koje se nikada nisu prikazivali u Proračunu. Ministar 
Linić je dao upute  pročelnici, koja je  napravila Proračun po uputama Ministarstva financija. 
Brkate, kaže Kajinu, pojmove, brojeve i nemojte  stavljati kruške i  jabuke u isti koš, jer 
naprosto to nije istina ! Za  plaće se 2012. godine trošilo, trošit će se i  2013.godine, 
38.000.000,00 kuna. Sve ostalo su  proračunski korisnici  koji prolaze  kroz  Županijski  
proračun. Prije ih nije bilo  u  Proračunu, sada ih  ima. Imati će se 25 djelatnika  više, a 2013. 
godine 55 više.,  samo za  legalizaciju. Bez njih iznos za  plaće bi  bio  daleko manji.  

 Moli da se na kraju  rasprave  još jedanput pokaže tablica  sa plaćama, da se je 
fotokopira i podijeli svim djelatnicima, vijećnicima i medijima, jer ne može 100 puta  
ponovljena laž postati istina.  
              

PREDSJEDNIK, predlaže da se rasprava ne pretvori u objašnjavanje stavaka 
Proračuna   vijećniku Damiru Kajinu, te daje opet riječ  vijećniku  Tedi  Chiavalonu  da 
nastavi sa svojom  raspravom. 
  

TEDI  CHIAVALON (IDS), u  nastavku  svoje  rasprave u ime Kluba  vijećnika  IDS-a-
HNS-ZELENI, naglašava  da je predloženi Proračun i rebalans Proračuna, Proračun 
kontinuiteta. I može reći svaki vijećnik koji sjedi u županijskim klupama,  bio u  jednom  
mandatu ili u više mandata, da predloženi Proračun nije Proračun kontinuiteta, koji je  
Istarskoj  županiji priskrbio  status  najuspješnije  županije u  Hrvatskoj, osim možda u kupnji  
automobila, o čemu je gospodin Marino  Roce nešto govorio. 

 Međutim, kada se govori o  projektima  u poljoprivredi, turizmu, u  malom i  srednjem 
poduzetništvu,  zadnji primjer,   4.600.000,00 kuna su dobivena od  Ministarstva 
gospodarstva za   Garantni fond, kojeg je prva Istarska županija osnovala, na čiju inicijativu  
su ga i ostale županije osnovale, došlo se pitati kako je  to u Istri  napravljeno i dalje dolaze 
pitati po kojem je to modelu  napravljeno.  

 Kada se govori o pravima manjina, o kulturi, o  gastronomiji, tartuf je izvozni 
proizvodi, malvazija  se  servira u  najboljim lokalima u Londonu,  maslinovo ulje se izvozi u 
cijelom svijetu. To su  činjenice. Bez ovakvog Proračuna naprosto je to nemoguće, Županija 
je pokazala da sa malim i ograničenim sredstvima se može dosta napraviti i  postala je 
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primjer ostalim  županijama i gradovima, koji naprosto obilaze  Istru, dolaze po nou  hau i 
gledaju kako se to u  Istarskoj županiji  rad.  
 U  nastavku ističe da je po ovoj  točki dnevnog  reda htio razgovarati o  4 krucijalna 
momenta, pa  prvo kaže da Proračun  RH  upućen prema Saboru  RH iznosi 130 milijardi 
kuna, Proračun Istarske županije 417.000.000 kuna, najuspješnija županija u  Hrvatsko, 130 
milijardi kuna  država Hrvatska, 0,32 %  ukupnih sredstava  se prihoduje u  Istarskoj  
županiji, i sada će  netko reći vijećnicima,   medijima svakodnevno, da je to najveći problem 
u  Republici  Hrvatskoj, da su  lokalna samouprava i regionalna samouprava srž problema 
Republike  Hrvatske. Kada se izbroje sve županije, svi gradovi, uključujući i Grad Zagreb, 
dolazi se  do  10 % poreznih  sredstava koje  troši Županija, 90 % država, i onda je Županija 
problem. Svakodnevno mediji  plasiraju da su problem male općine,  gradovi, da je problem 
zaposlenosti. Pita se tko sve sjedi u zgradama ministarstvima, pa neka se otiđite u Zagreb 
pred večer kada su upaljena svitla i neka se  pogledaju ti ljude koji  šeću  po tim zgradama, 
isto  kao i u  Bruxellesu s papirima gori – doli, koji naprosto ne znaju  ča delaju. A  tu  gdje  
se rješavaju problemi malog čovjeka, gdje se rješava legalizacija, gdje  se rješava 
navodnjavanje, problemi obrtnika, gdje se  svakodnevno  rješavaju problemi   čovika kojemu  
se trebaju  riješiti problemi, mi smo problem. Nije problem   Zagreb gdje imaju 90 %  
sredstava, nego se problem traži  u spomenutih 10 %. Naprosto  se čovjek mora zapitati da li 
je to orkestrirana medijska igra i koji  centri moći žele postaviti  tezu  da je 10  % sredstava 
problem, a 90  % nije problem, nego bi  trebalo  i tih  10  %   staviti u tih  90 %  da to bude  
100 %,  pa da lokalna samouprava  ne funkcioniramo, da  regije, županije, gradovi i općine 
naprosto nestanu. 
 Drugo, decentralizirana sredstva.  

U prošlom rebalansu  Proračuna vidi  se koliko je Istarskoj  županiji otuđeno  
sredstava, koliko u rebalansu Proračuna za  2012. godinu.  «Majke mi»  su nam rekli  će dati  
10.300.000 kuna manje, nego u    2011. godini.  A  ja vam garantiram da će «majke mi»  biti 
još sigurno  4 do  5 milijuna kuna još manje. To znači da  će se opet morati  uzeti dio 
sredstava medicinskim sestrama, nastavnicama, onima kojima su sredstva najpotrebnija da 
bi im se osigurale  osnove  funkcioniranja. Došlo je  do toga  da naši  nastavnici moraju ići  
dva, tri  dana na neki seminar, da ga jednostavno nemaju čim platiti  i došlo  je do toga da ne 
mogu  niti  dobiti   dnevnicu da bi si kupili  jedan hamburger kada gredu  u Zagreb. Evo, do 
toga je  došlo, jer su to  decentralizirana sredstva,  koja su obećana, zakonski propisana, ali 
svake godine  «majke mi»  ih ukidaju.  
 Treće,  razgovaralo se zapošljavanju u  Upravnom odjelu  za    legalizaciju. U prošloj 
godini da bi se rješavao sustav  nelegalne  gradnje,- umjesto  da se kazne ti koji su 
nelegalno  gradili, da im se legaliziraju objekti,- morati  u prošloj godini, u ovoj godini je  već 
plaćeno, platiti  1.900.000,00 kuna iz  svojih  sredstava,  pa će se opet uzeti  medicinskim 
sestrama,   nastavnicima, poljoprivrednicima,  gospodarstvu, da bi se platili onima  koji  su  
nelegalno  gradili, jer naknada koju oni plaćaju  za  nelegalnu  gradnju,  nije  dovoljna  da bi 
se dovoljno  brzo rješavali njihova legalizaciju. Nikada nitko nije pitao zašto se  sporo 
rješavaju lokacijske i građevinske dozvole  prije pet, šest godina , legalne, ne  nelegalne, po  
šest, sedam  godina su ljudi čekali te dozvole, a ovi koji su  gradili  nelegalno će dobiti u lito  
dan. I za njih  se mijenjaju zakoni, stvaraju agencije itd. U 2014. godini platiti  će se platiti još 
1.900.000,00 kuna, znači, 3.800.000,00 , skoro  4.000.000,00 milijuna, druge godine  ekstra 
4.000.000.00 kuna, plus  1.900.000,00 kuna, skoro  6.000.000,00 kuna  u  2 lita,  koja su bila 
županijska  sredstva za  medicinske  sestre,  djecu, prijevoz, za sve ono ča je esencijalno,  
nužno,  minimalno, ne za na  standard. Sada će se ta sredstva trošiti da bi se platilo onima 
koji  su   nelegalno zidali da im se čim prije to  legalizira. Ma ki je ovdje normalan, ljudi moj.  
Ma ča je, ma kadi smo mi to  došli. Nada se da Istarska županija nije jedina županija koja 
ima taj problem, nada se  da će se i drugi pobuniti, da će se promijeniti zakon, da će  
nelegalni  graditelji platili t legalizaciju. Nije normalno da  se uzima iz usta  najmlađih iz  
škola, predškolskog odgoja, jer se to dešava u  županiji, ali se to dešava  u gradovima, 
uzima se dici da bi se  nelegalnim graditeljima dali. I kada se zbroje decentralizirana 
sredstva, «majke mi», koja je trebalo dobiti, a nisu dobivena,  to je 10.500.000, kuna. Kada 
se zbroje 4.000.000,00 i  10.500.000,00 kuna, dolazi se na 14.500.000,00 kuna, koja se 
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moraju naći u postojećem Proračunu, unutar postojećih okvira, što znači smanjiti sve one 
standarde na koje su  naučeni  proračunski  korisnici, najviše će se uzeti medicinskim 
sestrama, profesorima Talijanskog  jezika, za dodatnu djelatnost  u  školama, dopunski jezik 
u  školama, uzeti  ponovno  nastavnicima itd.. Njima će se uzeti  14.500.000,00 kuna. Pita se 
do kada će to biti izdržljivo. Pita se  da li je županijska  pročelnica za  financije naprosto 
mađioničar, naprosto ona mora  biti  mađioničar složila  jedan  Proračun kakav je  
predstavljen..  
 /Predsjednik, upozorava vijećnika Tedi Chiavalona da mu je isteklo  vrijeme za  
raspravu).  
 Vijećnik  Tedi  Chiacalon nastavlja i prelazi na svoju  četvrtu stvar u  svom  izlaganju, 
na investicije, pa kaže da su investicije zajedno  sa programima  gradnje  125.000.000,00 
kuna, i to 30 %  Proračuna. Od toga  su dvije investicije  skoro  100 % tog  iznosa, ali  da nije 
bilo  nekog  gospodina Milana Antolovića i da nije  bilo  nekog  gospodina Josipa Zidarića, da 
nije bilo njihovih timova, koji  su delali po  24 ure za to  napraviti, tih šoldi Županija ne bi  
vidila, i dalje  bi se  hitale škovace  kao u srednjem vijeku, ali zahvaljujući tome «nećemo  hi 
hitati kao u srednjem vijeku, nego  ćemo  hi hitati onako kako je predvidjela Hrvatska Vlada.» 
I jedina županija u  Hrvatskoj, sada počinje Primorsko-goranska županija, nitko nije  sagradio  
županijske  centar, Istarska županija  će ga sagraditi, imati  će  centre za  razvrstavanje  
otpada, i opet  će ljudi dolaziti  gledati puli  nas kako se to  dela. I umjesto da budemo svi kao 
jedan, vi  do jučer ste govorili  jedno, danas govorite  drugo, ma  dosta s tim !. Slaže se  da 
vjerojatno ima nelogičnosti u Proračunu i  da  bi se  moglo  bolje, zato će se  imati  
amandmane, ali  podsjeća. da za Ured u  Bruxellesu  su  iz  vijećničkih  klupa današnji 
prijatelji skoro ustanak htjeli  dizati u  Istri, da bi  danas  svaka  županija imala  ured u  
Bruxellesu i da bi zahvaljujući Uredu u  Bruxellesu imali danas to u  Proračunu. Možda se 
bilo vizionari, možda će vrijeme pokazati da je  bio dobar potez i u  Njujorku, pa  ako to nije 
bio  dobar potez, neka se pusti godinu ili  dvije dana, ako  ne bude  išlo zaključat će se  Ured 
i reći da se pogriješilo se , oprostite  nam ljudi, nemojte više glasati za  nas, jer smo potrošili  
2 milijuna kuna, stvarno se, pogriješilo,  imalo  se  hrabrosti  i  vizije, kao u  trenutku kada se 
otvarao Ured u  Bruxellesu, a « neke   vaše kolege s kojima jedite i pijete svakodnevno,  su 
pozivale na ustanak i  rekli  su  da  su to  hićeni  šoldi ča.  Prepoznati  ćete ih.  
 

PREDSJEDNIK, daje riječ vijećniku Damiru Kajinu, ispravak netočnog navoda 
vijećnika  Tedi  Chiavalona, a nakon njega riječ daje vijećniku Sandru Jurmanu. 
 

DAMIR KAJIN ( Nezavisni  vijećnik ), pita  vijećnika  Tedi  Chiavalona o kojoj 
orkestriranoj  medijskoj igri  govori i kaže: «Kako te nije stid, pa  kontrolirate sav medijski  
prostor u Istri, 7.000.000,00 kuna iz  Proračuna, što   županijskih, što iz ostalih  se izdvajaju  
za te namjene. Pa  IDS kontrolira  medije, pa dajte, pogledajte se u ogledalo svi  vi koji iza  
toga  govoriti, i  sada  govorite meni o nekoj  medijskoj  igri. O svemu možemo govoriti, ali o  
medijskoj igri o tome  se ne može govoriti.. Ja se slažem s vama  da je  Hrvatska  
bezobrazno organizirana i nema  većeg autonomaša u ovoj prostoriji od mene, ali je  
činjenica  da lokalna samouprava  prihoduje  22 % i  555 jedinica  a županije svega  3 %, i to 
je  naprosto jedan ogroman problem oko kojega  treba proraditi». 
 Drugo, kaže da bi trebao plakati, i da plače zbog  načina otimačine, Ureda u  
Njujorku. 
 

PREDSJEDNIK, daje riječ  vijećnici  Neviji  Poropat, povreda Poslovnika. 
 

NEVIJA POROPAT (IDS), ispričava se što svaki puta se javlja  za povredu 
Poslovnika od  strane vijećnika  Damira  Kajina. Misli da ima više elemenata povrede 
Poslovnika, članak 120. povreda Poslovnika, članak 121., a najviše jee boli članak  123., 
način na  koji  gospodin Damir  Kajin iza ove govornice govori, sam ton je omalovažavajući, 
vrijeđajući za Županijsku  skupštinu. Definitivno, kaže, « Damire možeš  dizati ruku koliko 
god hoćeš. 

 /D.Kajin : Povreda Poslovnika /. 
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 Možeš ispravljati koliko god  hoćeš. Upadice na račun drugih  govornika i načina na 
koji  govoriš, vladanje na samoj  sjednici. Damire, ovo je omalovažavajuće. Građani su svoje  
rekli  2.06.2013. godine. Ja sam ti i zadnji  puta  rekla čekaj drugu priliku. 
 

SANDRO JURMAN (HSLS), naglašava da želi ispraviti  navod u izlaganju  kolege 
vijećnika Tedia  Chiavalona, da jedinice lokalne samouprave, prije sveg gradovi. da su  sa 
legalizacijom, na neki način oštećeni, to nije istina. Gradovi i općine će ipak, zahvaljujući  
legalizaciji,  uspjeti  ubrzati i povećati ostvarivanje određenih prihoda, kako u  malom dijelu 
koji se odnosi na naknadu za zadržavanje nezakonito izgrađenih zgrada, ali  puno više kroz 
komunalni  doprinos. Važno  je daj postupak  ide što  brže i  sa aspekta 41 grada i općinama 
u Istarskoj  županiji. Decentralizacija  ne završava na razini  županije, ona  završava na 
razini  gradova i  općina. i smatra da je vrlo  važno ako se uspije pronaći  sredstva za  urede i  
da se legalizacija učini što  bržom, jer će  to gradovima i općinama omogućiti, kada su  svi  
proračuni u problemima, ne samo  Županijski proračun, da se možda u  narednoj ili dvije 
godine, ipak  bude imalo kvalitetnije ostvarenja određenog  dijela Proračuna i određenih 
prihoda.   
  

PREDSJEDNIK, zaključuje  raspravu  za  klubove  vijećnika i otvara pojedinačnu 
raspravu za koju su se javili vijećnici : Marino  Roce, Vili  Rosanda, Josip  Anton Rupnik,  
Zdenko Pliško. 
 

MARINO ROCE (HDZ), kaže da neće ulaziti u širu  analizu, ali da bi  volio  da mu 
pročelnik Upravnog odjela za  turizam ili  župan,  razjasne stavka od  6.000.000,00 kuna 
vezano   za  zdravstveni turizam. Misli da je  4.500.000,00 kuna planirano iz  Državnog 
proračuna, 1.500.000,00 kuna  iz Županijskog  proračuna, i 6.000.000,00 kuna  je  veliki  
novac, a nema sliku u što  će se utrošiti  6.000.000,00 kuna. Drago mu je da se pokrene 
projekt  bolnice u  Rovinju, koja je  mrtvi kapital koji već dugo  stoj pa  kaže .da je  još   pred 
8  godina,  tadašnjem predsjedniku Uprave Croatia  osiguranja, gopodinu  Mihanoviću, 
napomenuo da je u Rovinju  projekt  koji bi mogli  možda kroz  zdravstvenu  rehabilitaciju, 
kao  osiguravajuća ustanova, mogla iskoristiti, može se i  sada, ali je pitanje 6.000.000,00  
kuna ,  ako  to nekome ide u koncesiju  ili u kojem pravcu  se ide s bolnicom  u Rovinju, koja 
je namjena  tih  6.000.000,00 kuna.  
 S druge strane vidi stavku  agroturizam od 15.000,00 kuna donacije, a kaže se da je 
puno napravljeno u agroturizmu, pa  bi možda bilo bolje da se stavka  od 15.000,00 kuna 
isključila, nego što se tako mala stavka  predvidjela.  
 

VILI ROSANDA (IDS), osvrće se na stavku od  125.000l000,00 kuna, predviđenu za 
razvojne programe, za koju je  vijećnik  Danijel Ferić spomenuo  da je to  nerealna, to je u biti 
itekako  realno, što  se nalazi u  Proračunu, nego bi  tu  stavku  nazvao  pohvalnom, jer se 
praktički  sa  30 %  Proračuna  koji ide u investicije, je razvojni  Proračun  za  jednu Istru  
koja  radi. Nadam se da se neće  na tome stati, jer investicije trebaju, kako  one  od  strane 
realnog  sektora, tako i  u  javnom sektoru. 

Spominje i jednu manju  stavku, koja je za mlade iznimno  bitna. Novim prijedlogom 
Proračuna predviđeno je dizanje fonda  za  stipendije studenata u iznosu od  30 %. Vjeruje 
da je time župan  svakako ispunio  jedno od  svojih predizbornih  povećanja prema  mladima  
i zasigurno  najavljuje  jednu iznimno pozitivnu  politiku  prema mladu  u  svom narednom  
radu.  
  

JOSIP ANTON RUPNIK (ZELENI), smatra da je vrlo  važno spomenuti ono što vi 
zaboravljaju, teško  je Proračun  analizirati iz prostog  razloga i uspoređivati ga sa prošlim 
proračunima, jer je  došlo do  bitnih promjena u prihodovanju i u odljevu  sredstava, teško je 
uspoređivati podatke jer se stvarno stanje mijenja. Njemu je  najviše interesantno, inače što 
je  cijeli  život  radio u gospodarstvu, kada su se vršili proračuni za razne programe, da se  
prvo osvrtao  na prihode. Stoga ponavlja prijedlog, koje je  dao  otprilike prije dvije godine, za  
što postoji  realna mogućnost, pojedinci u nadležnom  Ministarstvu su mu dali  potvrdu, da 
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treba pokrenuti akciju da se od  svih zagađivača, kojih  Istra ima,  možda najviše u Hrvatskoj, 
stvarno uvesti  dodatnu ekološku  taksu  zbog štete koja se nanosi  ljudima u  zdravstvu i 
gospodarstvu, jer treba  računati  da su ti došli kod nas zato što bilo  gdje takve objekte  
gradili u svijetu, moraju dosta  veliku  štetu platiti kroz razne takse, pa preporučuje da se to 
isto sada aktiviramo, a pogotovo bi prozvao saborske  zastupnike da  pokrenu akciju da se  
ekološka taksa treba povećati po  izdvajanju  po CO2  na  način da se dijeli, kako se davna 
predlagali, na lokalnu samoupravu,  na općine i  gradove, na županiju, a dio  sredstava da 
ide u Ministarstvu zaštite okoliša. Zato sugerira da se pokrene akcija na taj  način da bi se  
kroz tu naknadu došlo do rapidnog  povećanja prihoda. Velika  je šansa, jer zašto bi se 
plaćala šteta koja se kod  nas ostvaruje, a ostala područja u  Hrvatskoj od toga imaju koristi, 
pa  predlože  da  se tim putem  krene.      
    

ZDENKO PLIŠKO (ISU), kaže da se javio za riječ kada je  Tedi  Chiavlon govorio da 
bi bio ispravio  netočan navod kada je rekao da je decentralizacija započela, ali  na način 
«njima šoldi, a nami  delo». To vjerojatno nije shvaćeno i zato prijedlog Proračuna  izgleda 
kako izgleda i vjerojatno će se morati,  ako se žele osigurati  dostignute  razine u  školstvu, u 
zaštiti starijih i  nemoćnih, u zdravstvu, izdvojiti  otprilike 11.600.000,00 kuna u  2014. godini. 
No,  podržava Proračun, uz konstataciju  da je Proračun kontinuiteta, jer u dijelu koji njega 
interesira, briga  za starije i nemoćne osobe, briga  za  zdravlje  građana,  Proračun se 
nastavlja u  kontinuitetu. 
 U  nastavku kaže da želi  naglasiti  da će se probati založiti  da se osiguraju i sredstva 
za takozvanu  koordinaciju pomoći osobama, odnosno obiteljima osobama, koje su  oboljele 
od  Alzhajmerove bolest. O toj bolesti, nažalost, ne kao  stručnjak, nego kao osoba koja  je to  
doživljavala, zna što  to znači za obitelj koja ima oboljelog  od tako teške bolesti, nažalost  
stalno progresivne i  ne izlječive bolesti. 
 U  nastavku, mislim da bi se moglo  putem Upravnog odjela za zdravstvo i socijalnu  
skrb, osigurati  da se  koordinacija provede   na razini  Županije  sa jedinicama lokalne 
samouprave, bolje rečeno sa gradovima i općinama, na način  da participiraju po ključu broja 
svojih korisnika, na dvije razne. Jedna je razina smještaja u ustanovama, odnosno druga 
razina pomoći u kući. Obitelji  tako oboljelih imaju fizičke, materijalne i psihičke, ne zna kakve 
sve teškoće, sa tako oboljelim, a  društvo  o  njima ne vodi baš puno  računa. 
 Nadaje, kaže da u prijedlogu Proračuna nije mogao naći da su         osigurana 
sredstva za ovakve potrebe, i ukoliko uspijem u dijelu pripreme Proračuna u  II. čitanju, da će 
složiti amandman, jer mislim da su potrebna   sredstva za realizaciju njegovog  prijedlog 
veoma mala  i  da bi se mogla   malim preslagivanjem pronaći.   
 Osim toga  kaže da je u vrijeme  pisanog izbornog program župan isticana je  
zavičajna nastava u  ustanovama predškolskog  i  školskog  obrazovanja, ali  da nije  vidio 
da su osigurana sredstva barem da se može vidjeti da se priprema realizacija jednog takvog 
programa u  županijskim ustanovama.  Misli da bi  trebalo  naći  sredstva da  se u  narednoj  
školskoj godini sa time  započne, ako  ne, barem u  nekim sredinama.  
 Podržava prijedlog Proračuna Istarske županije za  2014. godinu..  
 

VALERIO DRANDIĆ (Načelnik uprave  IŽ), kaže da je vijećnik Marino  Roce dobro  
primijetio, greška je nazivu pozicije, svi projektu zajedno iznose 6.000.000,00 kuna. Za 
zdravstveni turizam je predviđeno  1.200.000,00 kuna, što se  na   stranicama Proračuna  
282 i  283 teksta lijepo je obrazložen svaki projekt za  sebe. Svi projekti takozvani  motivi 
dolaska, koji su  sredstva turizma udruženi sa  sredstvima nadležno Ministarstva zajedno 
iznose onoliko koliko je u toj poziciji, ali nije  dobro  razdvojeno zdravstveni turizam, kapitalni 
objekti i ostali. Tih  6.000.000,00 kuna ne odnosi se samo  na  zdravstveni  turizam.  

Bolnica u Rovinj je uključena u  jedan EU projekt putem Ministarstva regionalnog  
razvoja i  rade se pripreme za kompletiranje dokumentacije i kandidiranje  na strukturne  
fondove Europske unije.  

Drugo je pitanje bilo, nije njegov resor, ali slučajno  je dobio  informaciju, pitanje 
gospodina Pliška , za  zavičajnu  nastavu osigurano je 200.000,00 kuna u  resoru  kulture. 
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ŽUPAN, kaže da bi htio samo jednu  stvar  reći koja je ostala  visjeti u zraku., o 
kojoj  se itekako razgovaralo  na klubovima  vijećnika,  gdje je bilo sve raščišćeno  i jasno, ali  
shvaćam da je to  Županijska  skupština, da su televizijske kamere upaljene, da novinari 
pišu, svatko radi svoje delo, tako  da  mu je  sve to skupa  izuzetno jasno i  ne voli kada ostaj 
nešto  visjeti u zraku iz zraku,  iz  razloga, jer kažu naši  ljudi: « Da biš  kapijo  moraš  
razumiti»,  pa će pokušati  egzaktno odgovoriti na određena pitanja koja  su  ostala vijesti u 
zraku. 

U  nastavku kaže da u uvodnom izlaganju  nije  spomenuo pitanje legalizacije, kojeg 
su  se mnogi  vijećnici u  svojim raspravama  dotakli. 

Sa resornom ministricom se dva puta razgovaralo. Misli i dijeli mišljenje predsjednika 
Kluba  vijećnika IDS-HNS-Zeleni  da Zakon o legalizaciji,  i svi zakoni nakon njega, praktički  
nagrađuju  nelegalne  graditelje, ali  nažalost, to nije  stvar na koju Županija možemo utjecati. 
Kao  jedan od članova Izvršnog odbora zajednice župana i ostale kolege župana, ministrici 
su  dali prijedlog  da se realni  troškovi, automobila, benzina, djelatnika, grijanja, tonera, 
ugrade u  cijenu postupka i da  čovjek koji hoće sutra imati jednako važeću građevinsku  
dozvolu, kao i onaj koji je išao  redovitim putem, plati  realne troškove. Smatra da je to 
minimum korektnosti. Neće se  nikome uzimati upravo zato, jer je rekao  iz kojih sredstava se 
hoće supstituirati   nedostatak  novaca i  gubitak na legalizaciji, koji se vidio   kada je 
pročelnica prikazivala od  skoro  4.000.000,00 kuna. Do dana današnjeg, a takva je situacija 
koliko vidi i u  Državnom proračunu, za  slijedeću godinu  nema se osiguran iznos  za 
djelatnike  koji su preuzeti u Županiju  pred 6 godina. Za te djelatnike  nije osiguran iznos 
sredstava u Proračunu za  slijedeću godinu, što znači da će taj gubitak  Županije zbog   
legalizacije  biti  puno  više od  4.000.000,00  kuna, ukoliko između  dva čitanja  Državni 
proračun to ne usvoji. 

Dalje, kaže da u  Proračun za  drugu godinu  predvidjeli masu od  25 novih  
djelatnika, ali se to  ne može provesti, ne zato jer se ne želi, nego zato jer ne može  preći 
postotak od 19,9 %, koliko je danas, ukupan trošak  plaća u izvornim prihodima Proračuna. 
Preko  20 % se ne možemo  ići, a kada bi se   zaposlili  ti djelatnici  za  rad na legalizaciji,  bi  
se negdje   na 22,5 %. Samo   zbog toga se ne može ići u rješavanje 43.000 predmeta koji 
su na kupu. Vjeruje da će se u 45 dana do  kraja godine, presudni ministri za financija i  
graditeljstva, uskladiti i da  će se dobiti   jedan papir  upravo za te  namjene i  na određeni 
rok dok se legalizacija bespravno  sagrađenih objekata  ne provede.  

 
PREDSJEDNIK,  zaključuje raspravu i stavlja  na glasanje Prijedlog Proračuna 

Istarske županije za  2014. godinu u II. čitanje s rokom  za dostavu  amandmana je 
25.011.2014. godine, te nakon glasanja konstatira da je  Skupština  sa  24 glasova  «ZA», 
bez  glasova  «PROTIV» i  4 «SUZDRŽANA»  glasa, usvojila 
 
    Z A K L J U  Č A K 
 

1. Upućuje se Prijedloga Proračuna Istarske županije za  2014. godinu u  II. 
čitanje.     
 2. Rok  za  podnošenje amandmana je  25.011.2013. godine Stručnim službama  
Skupštine Istarske županije. .  
 3. Stručna pomoć za pisanje amandmana i ostalo se može zatražiti u Upravnom 
odjelu  za  proračun i financije.  
 
 Ad – 5  Prijedlog  Zaključka o  davanju  suglasnosti za zaduživanje 
                      Opće  bolnice  Pula za izgradnju nove  Opće bolnice  Pula, 
          
 PREDSJEDNIK, poziva predlagatelja, gospodina  Valtera Flegu, da uzme riječ.  
  

ŽUPAN , naglašava da je predložena točka  dnevnog  reda lijepa i dobra  tema. 
Vjeruje da će prijedlog biti jednoglasno prihvaćen na Županijskoj  skupštini  Istarske 
županije, što  bi  ga osobno  veselilo. Iako je  to formalni  dokument, misli da vrijedi reći i 
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riječima, da se u zadnjim kontaktima sa Hrvatskom bankom za obnovu  i razvoj vidi kako 
priča  ide  prema kraju. U  razgovorima prije nekoliko  dana sa izvršnom direktoricom s kojom 
je  razgovarao, ona je rekla  kako  očekuje  do  kraja 11. mjeseca da će  Europska 
investicijska  banka  dati svoje  uvjete  BBOR-u, kako  bi HBOR  mogao defakto odobriti 
kredit, što treba jedna formalnost, uvjeren je, u kratkom  vremenu  Hrvatska   vlada će riješiti 
- jamstvo  Vlade. Do kraja 11. mjeseca   HBOR  rješava zahtjev,  i  ako  EI  to učini ili  ne, jer 
i  HBOR ima svoj izvor  sredstava, svoje  uvjete, dapače, ako  to uspije učiniti, onda će  uvjeti 
biti  samo povoljniji. Nakon toga ostaje  samo  formalnost,  ne očekujem problema, a da bi se  
sve to skupa zgotovili, ne želi se čekati, nego  možda malo  ispred  vremena  donijeti 
predloženi dokument. 
 

Pošto se  nitko nije javio  za  raspravu, PREDSJEDNIK, daje  na glasanje  točku 
5.dnevnog  reda, te nakon glasanja  konstatira  da je  Skupština 
sa 33 glasova  «ZA», bez  glasova  «PROTIV» i bez  «SUZDRŽANIH»  glasova, donijela 
    Z A K L J U ČAK 
 
 davanju suglasnosti za zaduživanje  Opće bolnice  Pula za izgradnju nove opće 
bolnice   
 
 U  nastavku  PREDSJEDNIK, izrazim svoje zadovoljstvo što je za projekt izgradnje  
nove  Opće bolnice u  Puli,  od  2009. godine ishodoval se sve potrebne dokumente, 
uključujući i  građevinsku  dozvolu. Misli ida je stvarno  vrijeme da se  projekt izgradnje  Opće 
bolnice u  Puli vrijeme da se   realizira i  čvrsto  vjerujemo da će do  toga i  doći. Zahvaljuje 
na jednoglasnoj  podršci.  
 

AD- 6  Prijedlog  Zaključka o davanju  suglasnosti Lučkoj  upravi 
            Pula  na   potpisivanje  Ugovora o  izvođenju podmorskih 
            radova  na   novom  obalnom zidu uz prometnicu  Veli  Vrh, 
            Riječki gat  u  Puli, prva  faza. 

 
 Predlagatelj za ovu točku  dnevnog  reda  je župan Istarske županije Valter Flego. 
 Uvodno obrazloženje u ime predlagatelja je da pročelnik  Upravnog odjela za  održivi  
razvoj  Josip  Zidarić.   
 

JOSIP ZIDARIĆ, kaže da je  razlog za  donošenje predloženog  Zaključka 
ograničenje u visini sredstava iznad 500.000,00 kuna  kako je  Statutom  Lučke luke 
utvrđeno, mora se tražiti suglasnost  Skupštine  Istarske županije. 

 Radi se o  jednom zidu za koji je  povedena javna nabava. Ovo je  samo prva faza 
od nekih  tridesetak metara u visini od  3.000.000,00 kuna. Važno je  reći  da su 
2.000.000,00 kuna iz  Ministarstva pomorstva, a  1.000.000,00 kuna od  Lučke uprave, što je 
predviđeno  financijskim planovima  Lučke uprave. 
 

PREDSJEDNIK, otvara raspravu  za klubove vijećnik za koju  se nitko  javio za  riječ, 
pa otvara pojedinačnu  raspravu, za koju su se javili  vijećnici : Danijel Ferić i  Marino  Roce.. 
 

DANIJEL FERIĆ (SDP), kaže da mu je  žao što   momentalno nije prisutan kolega 
vijećnik Tedi  Chiavalona,  da čuje  što je rekao  načelnik  Josip Zidarić, jer obično govori  da 
se stalno uzima, pa mi  je drago da  se   i daje. 
 U  svoje osobno ime, kao i njegove kolege, ćemo podržati prijedlog Zaključka, jer im 
je drago da  se nešto radi. 

Misli da je  izvođenje podmorskih  radova  na   novom  obalnom zidu uz prometnicu  
Veli  Vrh,  Riječki gat  u  Puli, prva  faza. trebalo biti u  izbornom programu  župana, a ne u 
programu, gospodina Borisa Miletića, jer mu je izuzetno  žao, tolike godine je bio u 
Upravnom vijeću  Lučke uprave, Grad  Pula nije niti kunu  dao, za razliku od  Županije i 
države.  
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Izgradit će se novih  30 metara obale, ljudi  će raditi, Pula će izgledati ljepše. Stoga 
podržava se predloženi Zaključak, i apelira na  župana  da proba u  razgovoru  s pulskim 
kolegom  zatražiti  da se Grad Pula uključi, jer ipak  ta riva se ne radi  negdje u  Africi, nego 
iza  leđa Komunalne palače. 
 

MRINO ROCE (HDZ), kaže da će Klub  vijećnika HDZ-HDS  podržati predloženi 
Zaključak, jer su zadovoljni da je na dio koji se  započeo bio  prisutan na potpisivanju 
ugovora o novcu iz  Ministarstva, sada se nastavlja druga   faza, pa  da ne ispadne , kao što 
neki  kažu, da se nikada nisu davala sredstva, a sada  se daju. Ovo je  nastavljanje jednog 
projekta koji je započeo  još prije. 

U javnoj  nabavi  sredstva treba osigurati, a ponuda je na 8.000.000,00 kuna, ali  
rečeno je  da je natječaj raspisan, ali da ga nje vidio, da je raspisan u  dvije faze, prva je na 
3.000.000,00 kuna, tako  da je to u okviru  natječaja, da ne ispadne da je  javna nabava 
raspisana, a da nisu sredstva osigurana, jer se vidi da je ponuda na 8.000.000,00 kuna, a 
ugovor se zaključuje  na 3.000.000,00 kuna.      
 

PREDSJEDNIK, izvješćuje da je Odbor  za  prostorno uređenje, zaštitu okoliša i  
graditeljstvo, donio  pozitivno mišljenje o predloženom Zaključku. 
 Zaključuje raspravu i daje na glasanje  prijedlog  Zaključka, te nakon glasanja 
konstatira da je Skupština sa 33 glasova «ZA», bez glasova  «PROTIV» i  bez  
«SUZDRŽANIH»  glasova, donijela  
 
    ZAKLJUČAK 
 
o davanju  suglasnosti Lučkoj  upravi  Pula  na  potpisivanje  Ugovora o  izvođenju 
podmorskih  radova  na novom  obalnom zidu uz prometnicu  Veli  Vrh, Riječki gat  u  
Puli, prva  faza 
 
 AD - 7 

a. Prijedlog  Zaključka o prihvaćanju Plana pripajanja društva MIH d.o.o. 
za trgovinu, proizvodnju, poljoprivredu, ugostiteljstvo, pomoćne 
djelatnosti u  financijskom  posredovanju , istraživanju  i  razvoju  te 
ostalim  poslovnim  djelatnostima, Poreč društvu  AZRRI – agencija 
za  ruralni  razvoj Istre d.o.o. Pazin 

b. Prijedlog  Zaključka o davanju  suglasnosti na nacrt Ugovora o  
ulaganju  prava radi povećanja temeljnog  kapitala TD AZRRI d.o.o. 
Pazin 

c. Prijedlog  Odluke o povećanju  temeljnog kapitala društva AZRRI 
d.o.o. Pazin 

d. Prijedlog  Odluke o izmjeni   Izjave o osnivanju  trgovačkog  društva 
AZRRI d.o.o. Pazin 

 
Predlagatelj za ovu toku dnevnog  reda je  župan Istarske županije Valter Flego. 
Uvodno obrazloženje u ime predlagatelja  podnio je  Milan Antolović, pročelnik  

Upravnog odjela za  poljoprivredu, šumarstvo, lovstvo vodoprivredu i  ribarstvo. 
O ovoj  točki dnevnog  reda raspravljao je i Odbor za  gospodarstvo i turizam, i 

predsjednik ga  jer zamolio  da kasnije i on  kaže nekoliko riječi.  
 
MILAN ANTOLOVIĆ, naglašava da su predočeni materijali zapravo  rezultat 

aktivnosti više upravnih  odjela, uključujući  Stručne službe Istarske županije, koje su slijedile 
nakon inicijative  župana od  2. kolovoza ove  godine, kada je dao, na neki  način, inicijativu i  
definirao rokove za  spajanje  dva trgovačka  društva, MIH d.o.o. Poreč, u  100  postotnom 
vlasništvu  Istarske županije i AZRRI d.o,o. Pazin, u  100  postotnom vlasništvu  Istarske 
županije, da sa 1.01. počinje raditi kao jedno jedinstveno  društvo. 
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 Slijedom  pisma  poduzete su  određene aktivnosti, određene akte, koji su   pred 
vijećnicima. Žali istaknuti da su  svi  akti  koordinirani  sa  Trgovačkim sudom u  Rijeci i  
Ispostavom Trgovačkog  suda  u  Pazinu, da je  Trgovački  sud  dao  suglasnost  na 
predložene akte i na  Plan pripajanja MIH-a AZRRI-u, da je previđen da se Plan realizira u 
više  faza. Prva  faza je  potpisivanje i  prihvaćanje  Plana od  Nadzornog odbora  društva 
AZRRI i  Nadzornog odbora  društva MIH, od  direktora  AZRRI-a i direktora MIH. Ti su 
dokumenti   supotpisanih od srane  navedenih institucija, da se predviđa izrada  završnog  
računa za MIH d.o.o. sa 30.09.2013. godine, da je  to osnova  za  izradu  ukupnog 
zajedničkog  obračuna o poslovanju sa  31.012. godine, objedinjenog  društva MIH i  AZRRI, 
ukoliko  se vi  dokumenti prihvate i  registriraju  na Trgovačkom sudu u  Ispostavi u  Pazinu. I  
da bi  na slijedećoj sjednici Skupštine Istarske županije, 12.012.2013. godine bila  donesena 
i Odluka, odnosno biti će na temelju današnjih Odluka, ako  bude sve prihvaćeno, Odluka o 
preuzimanju  MIH-a d.o.o. u društvo  AZRRI, gdje će se  sa 1.01.2014. godine izraditi 
objedinjena  bilanca.  

Nadalje, u Drugim izmjenama Proračuna je unijeta stavka  o dokapitalizaciji u iznosu 
od  2.000.000,00 kuna. Predlaže da se prihvati Odluka o  dokapitalizaciji 2.000.000,00 kuna, 
na način da se  stečena prava unesu u temeljni kapital. U prilogu materijala je Ugovor  o 
prijenosu stečenih prava u temeljni kapital, jer je Istarska županija Ugovorom o pozajmici  na 
žiro  račun AZRRI-a početkom godine plasirala tekuća likvidna sredstva, a  ovom se 
Odlukom  ta prava unašaju u temeljni  kapital, tako  da neće biti  dodatnih sredstava u 
plaćanju, nego  će se prava kroz elaborat o unosu prava u  temeljni kapital knjižiti i  
Trgovački  sud je taj model dokapitalizacije prihvatio.  

Slijedeće što se ovim Planom pripajanja predviđa jeste da se izmjeni izjava o 
osnivanju  društva samo u segmentu  gdje se  povećava temeljni kapital Agencije  za  ruralni  
razvoj od  400.000,00 kuna  sadašnjeg osnivačkog kapitala na  2.000.000,00 kuna uvećano 
za unos  prava, na 2.400.000,00 kuna. To isto  treba provesti u Trgovačkom  sudu, ukoliko  
se Izjava prihvati. Također se u  Odluci o dokapitalizaciji ovlašćuje predsjednika  Skupštine 
da potpiše sve akte koje je potrebno potpisati  da bi  se to  registriralo na Trgovačkom sudu, 
uz napomenu da nakon osnivanja, a prije  odluke  12.012.2013. godine, treba  registrirati 
temeljni kapital u Trgovačkom sudu, kako bi se poštivala  zakonska regulativa, što propisuje  
Zakon o  trgovačkim društvima rokove i cijeli  hodogram, kako  ne bi došlo do pobijanja od 
bilo koje strane, uključujući i vjerovnike MIH-a d.o.o. i  AZRRI-a d.o.o., da se ne slažu  s 
aktima koje će, nada se, Skupština usvojiti.  

Dalje, u Proračunu za 2014. godinu predviđena je nova pozicija u iznosu od  
2.500.000,00 kuna za  dokapitalizaciju AZRRI-a, čime se u cijelosti   poštuje  zahtjev 
poslovnih banaka  koje  prate razvojne projekte AZRRI-a i  Državne revizije, koja prati 
poslovanje  AZRRI-a, da se  sredstva koja  je  Županija usmjerila  u izgradnju  temeljne 
infrastrukture,  jednostavno unese u  temeljni kapital društva AZRRI d.o.o., čime bi zaključno 
sa 31.012.2013. godine  temeljni kapital  AZRRI-a bio  3.555.000,00 kuna, jer je temeljni 
kapital MIH-a 1.055.000,00 kuna, i  onda se on  nakon  Odluke o objedinjavanju,  spaja i 
pridodaje iznos  od 2.400.000,00 kuna od  AZRRI-a. A sa dokapitalizacijom   u 2014.godini, 
krajem 2014. godine  biti  će ukupan kapital  registrirano u  Trgovačkom društvu,  ako 
Skupština  Istarske  županije, koja  je sada u  svojstvu Skupštine društva AZRRI-a i MIH-a  
d.o.o , donese takve  odluke biti  će  temeljni kapital 5.955.000 kuna.  

Molio da  se svi  akti  pod  a., b., c. i d. prihvatit kako bi se sa  Stručnim službama, 
predsjednikom Skupštine i  županom, mogli  sve to  registrirati  na Trgovačkom sudu i  
poštivati dinamiku koja  je zacrtana od  strane župana. 
 
 IGOR MERLIĆ (IDS), u ime Odbora  za  gospodarstvo i  turizam, Skupštine 
Istarske županije, izvijestio je Skupštinu, da je Odbor održao  svoju  sjednicu u ponedjeljak  
11. studenog 2013. godine i da je nakon rasprave jednoglasno usvojio slijedeći ZAKLJUČAK 

 Podržava se pod   
a. Prijedlog  Zaključka o prihvaćanju Plana pripajanja društva MIH d.o.o. za 

trgovinu, proizvodnju, poljoprivredu, ugostiteljstvo, pomoćne djelatnosti u  
financijskom  posredovanju , istraživanju  i  razvoju  te ostalim  poslovnim  
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djelatnostima, Poreč društvu  AZRRI – agencija za  ruralni  razvoj Istre 
d.o.o. Pazin 

b. Prijedlog  Zaključka o davanju  suglasnosti na nacrt Ugovora o  ulaganju  
prava radi povećanja temeljnog  kapitala TD AZRRI d.o.o. Pazin 

c. Prijedlog  Odluke o povećanju  temeljnog kapitala društva AZRRI d.o.o. 
Pazin 

d. Prijedlog  Odluke o izmjeni   Izjave o osnivanju  trgovačkog  društva 
AZRRI d.o.o. Pazin 

Predlaže se  Skupštini Istarske županije da iste prihvati u  predloženom tekstu. 
  

PREDSJEDNIK, otvara raspravu za  klubove vijećnika, za koju  su  se javili  
vijećnici : Tedi  Chiavalon, Sandro Jurman i Ivica  Butorac. 
 

TEDI CHIAVALON (IDS), kaže da će  Klub vijećnika  IDS-HNS-ZELENI Istarske  
stranke  umirovljenika i  BDH-a, podržati predloženu Odluku, jer je to jedan prirodan slijed 
događaja,  nešto što se započelo još u prethodnom mandatu. Bile su dvije uspješne tvrtke u  
svojim djelatnostima, MIH d.o.o. Poreč, zahvaljujući  kojim danas poljoprivreda  Istarske 
županije izgleda kako izgleda. Posađeno je stotina tisuća maslina, milijuna loznih  cijepova. 
MIH  je svoju  funkciju ispunio. Nakon što je  funkciju ispunio, prestala je više potreba za 
funkcioniranjem takve tvrtke,  i   normalno je da ona sa  svojom djelatnošću koju sada ostaje, 
trženje  viškovima maslinovog  ulja,  ne konkurencija  malim ili  velikim proizvođačima, nego  
sve ono što  naši proizvođači pod  svojim  brendom ili  oni bez  brenda, više  ne mogu 
plasirati, jer su im bačve ulja pune, a sjetimo se prije par godina, dok nismo imali  ove dvije , 
tri godine lošeg vremena, svrdlaša i svega toga, bačve  su ljudima  bile pune, ljudi nisu znali 
kamo s uljem, tada je MIH  pokrenuo  svoj  brend, odnosno  naš  brend, brend Istarskog ulja i 
zahvaljujući  MIH-u, su ti  viškovi plasirani  na tržiš  koja  mali proizvođači ne bi  sami nikada 
dostigli.  Taj dio  poslovanja  MIH-a će se zadržati u sklopu jedne još uspješnije, Agencija  za 
ruralni razvoj Istre, koja  je do  danas opravdala svoje postojanje, koja  je  u ovih godina  
realizirala niz uspješnih projekata, jedan iznad svih, zaštita svima dragega boškarina. Svi 
znamo koji  smo svih ovih  deset, petnajst lit bitke vodili, ne samo u ovoj  Skupštini, nego u  
Saboru  Republike  Hrvatske, da bismo zaštitili taj simbol Istre, taj simbol našega škrbnega 
radnega čovika  na selu, a uspjeli smo ga  sačuvati u onom momentu kada smo ga  počeli 
jisti, kada smo ga počeli  konzumirati. I praktički od  toga  da smo zaštitili matično  stado, do 
toga  da danas je nezaobilaznu  slijed na pijatima svih  naših  restorana, i ne samo u Istri, 
uskoro i izvan Istre, pokazali smo da  smo  uspjeli. Slična stvar se radi sa  tovarom, slična 
stvar se dela s kozom. Vjerujem da ćemo ubrzo zaštiti i sir  i  našim mljekarima pomoći  da 
ne prodaju mliko za niš, nego da  delaju  vrhunski sIstrijanski  sir, koji  će imati dodatnu 
vrijednost, i na  taj  način i njima povećati prihode, a i dobit, upravo je to  funkcija Agencije, 
funkcija  razvojnih  centara koji  ni  na koji  način neće i ne  smiju  postati konkurencija 
postojećim proizvođačima, nego  dapače, na ugled  našim susjedima, da li je to  Toscana, da 
li je to neka  druga  regija u Austriji ili  Italiji, mi  trebamo postati  suport gospodarstvu. I  ne 
samo  Agencija, nego i  Institut  za  poljoprivredu i turizam iz  Poreča, Ministarstvo i  sve  
institucije u  lancu, koje  na kraju mogu pomoći   malome , srednjem proizvođaču, pa i  
velikim  proizvodnim centrima, koji mogu koristiti  nou  hau  agencije. Mislim da je  Agencija,  
zahvaljujući i odlukama ove  Županijske skupštine, odnosno viših  saziva, na dobrom putu, 
dali  smo  zeleno  svjetlo za  Strategiju  razvoja poljoprivrede,  za  razvoj  poljoprivrednih  
centara, iznad svih, ovaj na Gortanovom brijegu, koji  je pokazao svoj  potencijal i ovaj u 
Vodnjanu, koji  apsolutno ima  sada sve predispozicije  da se svrsta odmah uz bok  Centru  
na Gortanovom brijegu , ali i onih  nadolazećih u  Poreču, Buzetu itd. Znači, da  ljudi koji su  
planirali poljoprivredi u  Istarskoj županiji, ljudi  koji su  sjedili  u Županijskoj  skupštini i  
amenovali  te dokumente, su  apsolutno imali  viziju, imali  su  hrabrost da i u tome budemo 
prvi. Danas imamo  hrabrosti  reći  dosta je  bilo, došao je  kraj jedne  uspješne tvrtke, 
trebamo sačuvati ono što se od  nje sačuvati da i preseliti u jednu još uspješniju  tvrtku, 
trebamo smanjiti  troškove  poslovanja, trebamo biti  efikasniji i upravo ova Odluka ide za 
time, idemo smanjiti  troškove  poslovanja, idemo sačuvati  postojeća radna mjesta, možda 
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ljude prekvalificirati  na neka  druga  radna mjesta i osposobiti ih da imamo  bolji kadar i bolje  
uvjete za još jednu jaču  tržišnu  utakmicu. Kada govorim tržišnu utakmicu, ne sa 
poljoprivrednicima, nego  tržišnu utakmicu sa ostalim agencijama iz  regije , koje kandidiraju 
se na Europske  fondove. Ja ću vas podsjetiti da je jedan veliki  dio  potencijala  s kojim  
danas raspolaže Agencija  za  ruralni  razvoj  Istre došlo upravo  zahvaljujući  projektima  
realiziranih od  strane  naših  ljudi, a zahvaljujući  novcu iz  Europske unije. Jedan još  veći 
zamah  se očekuje upravo iz tih novaca zahvaljujući projektima koji su u pripremi, tako  da 
moramo učiniti sve i apeliram na sve vijećnike  da budemo jedinstveni u ovome i da  damo  
vjetar u leđa Agenciji, koja je zajedno  sa Istarskom razvojno  agencijom,  perjanica  istarskih  
agencija i  koje dolaze  gledati iz ostalih  županija kako  funkcioniraju i praktički usvajati  naš 
nou  hau. Sve ono što smo morali učiti od  drugih, sve one greške koje smo ponavljali da 
bismo postali ovako uspješni, danas drugi dolaze kopirati od  nas i  neka dolaze, mi ćemo ih 
ugostiti, ali  budimo svjesni i  mi sami, mi vijećnici  Istarske županije, o kavom potencijalu 
govorimo i  kakve vrijednosti danas imamo.  

 
SANDRO JURMAN (HSLS),  podvlači da će Klub  vijećnika  HSU-HSLS će  također 

podržati predložene  odluke, pa da  budem kao kolega Tedi  Chiavalon, naprosto je niz  
razloga, jer smo  nešto  slično predlagali i prije  7, 8  godina. 

 Ovo su dva poduzeća  u potpunom vlasništvu  Istarske županije, koja  su u jednom 
dijelu imala doticaja i  na neki  način tematski  je  njihovo poslovanje bilo povezano. 
Predložene odluke  smatra dobrim odlukama, da je dobro da  se  sve grupira i ljudski 
potencijal i ostali  resursi u okviru  jednog  poduzeća. Drži da je  i zbog svega iznijetog  
logično da to bude  upravo unutar AZRRI-a, s obzirom da AZRRI ima određenu imovinu, da 
je  do sada plasirao određene europske projekte. Želim  istaknuti da vjeruje da će 
udruživanje ovih poduzeća biti  i objedinjavanje ljudskog  potencijala. Kaže da nije razumio,  
s obzirom da se radi o pripajanju poduzeća MIH poduzeću AZRRI-iu  ostaje poslovodstvo 
nove  firme današnja Uprava AZRRI-a ili  je to  drukčije  regulirano Ugovorom o spajanju, pa  
bi volio da  dobije o tome pojašnjenje..  
 

IVICA BUTORAC (HDZ), kaže da je poslušao izlaganje sam kolege  vijećnika  Tedi  
Chiavalona i  u načelu se slaže s onim što je on govorio, međutim, na  sjednici  Skupštine ne 
raspravlja se o boškarinu,  o siru, nego  o  nekim pravnim odlukama, koje se tiču dva 
trgovačka  društva. Također kaže da bi iskoristio  izreku koju je čuo od  gospodina župana, 
«trebam kapiti  da bi razumio», stoga želi u ima Kluba  vijećnika  HDZ-ea nekoliko pitanja  na 
koja  molio odgovor, pa  će se ovisno o tome i Klub  vijećnika  HDZ-.HDS   formirati svoj  
konačni stav.     
 U  nastavku  kaže da se u dokumentima  na više mjesta provlače različita 
obrazloženja, stoga molio ako se mogu  dobiti jasni odgovore  na slijedeća pitanja. 
 Da li je svrha dokapitalizacije AZRRI-a pripajanje  MIH-a, a sukladno  članku  538. 
Zakona o   trgovačkim  društvima ili  se to čini radi ispunjenja  preuzete obveze  dodatne  
dokapitalizacije prema poslovnim bankama zbog  kredita za  kupnju, vjeruje da se radi o  
Uljari  u Vodnjanu. Moli  predstavnika Uprave da objasni okolnosti koje se tiču konkretno 
ovoga pripajanja. 
 U dostupnoj  dokumentaciji nije mu jasno da li predlagatelj Plan pripajanja smatra 
Nacrtom Ugovora o pripajanju, članak 536. Zakona  o  trgovačkim  društvima. To proizlazi  iz 
obrazloženja  Odluke da se faktički  radi o  Nacrtu Ugovora o pripajanju. Ako ga  predlagatelj 
smatra Nacrtom Ugovora o pripajanju  smatra da nema  razloga da ga tako  ne nazove. U 
tom slučaju  sadržaj  Plana bi  trebalo uobličiti, korigirati u pravcu  da se prilagodi  sadržaju 
jednog Nacrta Ugovora. Ako  ga ne smatra Nacrtom Ugovora,  želio bi znati  da li  će se 
nakon što odluke  budu  usvojeni  biti ispred vijećnika jedan Nacrt takvog ugovora ili  ćemo , 
možda, ako se tako odluči i  predlagatelj, dobiti na izglasavanje  sam Ugovor  naknadno. 
 Dalje, zanima ga da li se usvajanjem Plana pripajanja automatski izglasava i dodatna 
dokapitalizaciju  AZRRI-a od  2.500.000,00 kuna, koja  je predviđena za  2014. godinu. 
Mišljenja je da  se Planom pripajanja ne trebaju se uvjetovati ili izglasavati neke  buduće 
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dokapitalizacije  društva, koja se upravo  spajanju. Misli da je to   u  ovom  trenutku možda 
malo preuranjeno. 
 Glede Ugovora o ulaganju  prava radi dokapitalizacije  u  obrazloženju  se  navodi  da 
se kratkoročna pozajmica daje na temelju Odluke o  produljenju rokova  provedbe  mjera za 
unapređenje poljoprivredne proizvodnje  strateškog programa ruralno razvoja  Istre. Ako da, 
da li  su prilikom dodjele tih sredstava ista  dodijeljena sukladno odredbama Pravilnika o 
provedbi javnog  poziva  za  državne potpore koje dodjeljuje Istarska  županija. Kaže kako je 
uspio provjeriti, dozvoljavam da griješim,  neka se g ispravi, obrazloženje je točno prepisani 
članci iz  Pravilnika koji je usvojen prije nekoliko mjeseci.  
 Zanima ga i zadržana dobit, koja je  nikakva,  spominje se u Planu pripajanja, otprilike 
3.300.000,00 kuna,  ona se kao takva samo konstatira, dalje se ne definira što  će se sa 
njome desit6i. Ako  Plan pripajanja  se stavlja  u Nacrt ugovora  u tom  slučaju svakako bi 
trebalo  definirati što  će se desiti sa zadržano dobiti. Ako ta  zadržana dobit  ostaje, a očito 
da će svako  ostati   u pripojenoj  firmi, iz  toga se također može izvršiti dokapitalizacija, a ne 
da se mora dodatna 2.500.000,00 kuna  još  davati. To  ostavlja kao opciju, zašto  ne. 
 Na jednom mjestu se kaže da se kratkoročna pozajmica daje na temelju Odluke o 
produljenju rokova  provedbe mjera, međutim, u samom   tekstu mu se  čini da se kaže da je 
novac osiguran iz sredstava za pred financiranje  međunarodnih  natječaja  AZRRI-a. Misli  
da   u koliziji  tekst  samog prijedlog sa onim što se nalazi u obrazloženju. 
 U  tekstu Plana usvajanja  našao  je dio  gdje  govori  da će se nakon izrade završnog  
računa MIH-a otpisati  sporna i  nenaplativa  potraživanja. Možda bi grebalo  stajati da  će se 
popisati sporna i  eventualno  nenaplativa  potraživanja, ali da se paušalno izglasa koja su 
sporna i nenaplativa  potraživanja,  bez da ih  se vidjeli, misli da u  svakom slučaju ne bilo u 
redu.  
 Dalje, kaže da se čulo da su kolege pohvalile AZRRI, nastoji biti  dobronamjeran i  
benevolentan, ali ako ga pamćenje ne vara, kada su se  gledala financijski izvještaji na prije 
jedne ili dvije sjednice, osnova financijskog  izvještaja njemu  se  činilo da je  MIH po  
financijskim pokazateljima bio   u  neku  ruku stabilnije poduzeće. AZRRI je imao veliki  
kratkoročni kredit,   veliki dugoročni  kredit,  velike  zalihe koje nije uspio  plasirati iz 
proizvodnje, velike troškove  budućeg  razdoblja, mora se ga dokapitalizirati, tako  da kada  
to usporedi sa trgovačkim društvom koje  ima veći  temeljni  kapital, veću  zadržanu dobit, 
logikom stvari, možda je  potencijal  AZRRI-a  veći, ali  gledajući opću sliku, možda bi bilo 
korisnije  da se AZRRI pripoji  MIH-u, to je čisto jedna opaska bez dubinskog  ulaženja u  
stvarno  stanje, ali iz onoga što sam mogao vidjeti to se tako dade zaključiti. 
  
 Pošto  se  više nitko nije javio  za  raspravu, PREDSJEDNIK poziva predlagatelja, 
gospodina Milana Antolovića, da ogovori na postavljena pitanja u  raspravi. .  
 
 MILAN ANTOLOVIĆ (pročelnik Upravnog odjela  za  poljoprivredu, šumarstvo, 
lovstvo, ribolov i  vodoprivredu), odgovara  redom na postavljena pitanja.  
 Što  sa institucijama MIH-a  nakon spajanja, odnosno pripajanja  MIH-a  ARRI-u. 
  MIH prestaje poslovati, imati Upravu, prestaju sve institucije upravljanja. Sve to 
preuzima AZRRI, AZRRI-u  se ništa neće desiti, osim ukoliko  župan sa Skupštinom ne 
izmijeni Društveni ugovor MIH-a i postavi  druga  pravila igre  za  AZRRI, tada je u  pitanju 
sastav Upravnog odbora. Sada ima  3 člana, kada je u pitanju  sastav  Uprave, sada ima 
jednog  člana. To  će se ostaviti  da se dogovori  u Kabinetu  župana.    
 Svi  radnici iz  MIH-a prelaze u  AZRRI  sukladno  sistematizaciji, koja  će biti 
prihvaćena nakon donošenja Odluke o objedinjavanju, a stupiti  će na snagu s a 1.01.2014. 
godine.                                                                                                                                 

Da li je dokapitalizacija  zbog  Uljare u Vodnjanu, zbog  banke, stabilnosti  MIH-a, 
povećanja  temeljnog  kapitala, prikazivanja  realnog  stanja i imovine  MIH-a, da se i  kroz 
temeljni kapital ona jasnije prikaže. 

 AZRRI je osnovan prije 10  godina sa  400.000,00 kuna i nikada nisu valorizirana 
sredstva uložena u temeljnu infrastrukturu  AZRRI-a, nego kao pozajmice. Državna revizija 
prigovara da Skupština Istarske  županije, kao  Skupština TD,  preporučuje da se  taj novac  
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revalorizira i pretvori u temeljni kapital. AZRRI ima danas  30.000.000,00 kuna , zaokruženo, 
imovine, a temeljni kapital je samo  400.000,00 kuna. 30.000.000,00 kuna pokušava se  
sada, prva dokapitalizacija, poslovne banke koje su preuzele kredite AZRRI-a i prate kreditno  
AZRRI za redovno poslovanje i investicije, traže da se  valorizira kroz  temeljni  kapital, 
barem dio što je  uloženo, i one su postavile uvjet  da to  bude startna pozicija od 
5.000.000,00 kuna. Županija je kroz ovu godinu i planirano za 2014.sa temeljnim kapitalom 
AZRRI-a planirali kroz  Plan, gdje ste  sada dobili  shemu aktivnosti zaključno sa 2014. 
godinom, došli  na 5.955.000,00 kuna temeljnog  kapitala, što je  već značajna težina u  
segmentu poslovanja  AZRRI i stabilnosti AZRRI-a prema poslovnim bankama, okruženju, 
prema svim  partnerima u poslovanju itd. To nije zbog Uljare u  Vodnjanu, nego zbog 
iskazivanja  realne  vrijednosti imovine s jedne strne i prikazivanja  kapitala, koji  će  biti 
daleko veći, jer  će se dio  realnog  kapitala  pretočiti u temeljni kapital. Sredstva  uložena u  
razvoj  biti će prikazana kao  temeljni kapital.   

Plan pripajanje  da li je  Nacrt ugovora ili  samo Plan?  
Ovo je samo Plan. Na  Skupštini 12.12.2013. godine imati će se  Odluka o  pripajanju, 

Ugovor i sve  što  slijedi, ali to je tek   predmet buduće Skupštine.  Vijećnici  su  dobili  
samo  shemu  aktivnosti  gdje se potvrdilo i  složile  su  se Uprave  da će se takvim 
aktivnostima  po zacrtano  hodogramu iz  Plana svi  akteri u  realizaciji  projekta pripajanja  
MIH-a AZRRI-u držati, kako  ne bi došlo   do pobijanja  na Trgovačkom sudu, najprije Odluka 
o  dokapitalizaciji, p Odluka o  spajanju, potencijalni partneri  MIH-a i  AZRRI-a, uključujući i  
banke, mogu  u  roku od  6 mjeseci od  realizacije  predloženih Odluka na Trgovačkom sudu 
pobiti sve Odluke, ukoliko  nema  realne vrijednosti  sredstava  za  servisiranje  potraživanja 
prema vjerovnicima. Tu se treba biti  vrlo transparentni. Sve će Odluke biti objavljene  30  
dana na Trgovačkom  sudu  da  može  svatko dati  žalbu tko  se osjeća ugrožen u smislu 
financijskog  poslovanja  s MIH-om o  AZRRI-jem. Zato je vrlo bitno da su sve Odluke 
usklađene sa Trgovačkim sudom,  sa javnim bilježnikom,  one su  transparente i   odmah će 
biti objavljene na web stranicama Istarske županije. Nema nikakvih  skrivenih  namjera.  

Da li se odmah prihvaća i  Odluka o  dokapitalizaciji sa  2.500.000,00 kuna 2014. 
godine ?  

Ne! Ovo je dinamika  aktivnosti, treba  najprije  donijeti  Proračun  za  2014. godinu, 
koji stupa na snagu  1.01.2014. godine. Nakon toga  doći  će pred vijećnike  nova  Odluka o 
unosu  temeljnog kapitala od  2.500.000,00 kuna, koji će vijećnici izglasati, ako ne, neće biti  
dokapitalizacije. To je jedan proces. Ovdje je  samo  najava, koja  će poštivati  kroz ovaj Plan 
hodograma aktivnosti, ali  je Odluka o dokapitalizaciji od 2.500.000,00 kuna u 2014. godini 
moguća  tek u 2014. godine na temelj  Proračuna 2014. godine. Stoji stavka dokapitalizacija  
od 2.500.000,00 kuna.    

 Druge  izmjene Proračuna koje su bile  u ovoj godini za  2013. je  otvorena stavka  da 
bi se pozajmica prema AZRRI-u  pretvorila  u  temeljni kapital morala se otvoriti  pozicija u  
Proračuna, temeljni  kapital  2.500.000,00 kuna. Danas se izglasava  ta Odluku  ako se 
izglasa. Tek tada možemo  financijsku  transakciju  napraviti između  Upravnog odjela za  
financije i proračun i  AZRRI-a, da se preko pozicije  proknjiži 2.500.000,00 kuna, i  sa 
Odlukom idu na Trgovački sud i  predsjednik  Skupštine u  svojstvu  predsjednika Skupštine 
TD  AZRRI-a će , nadam se, ako  se danas izglasa, potpisati  takvu  Odluku i moći  će 
Trgovački sud u  knjigu  AZRRI-a  ubilježiti  povećanje  temeljnog kapitala i objaviti  u  
«Narodnim novinama»  da je povećan temeljni kapital za  2.000.000,00 kuna u  Trgovačkom 
sudu  u  Ispostavi u  Pazinu.  

Odluka o produljenju  potpora. 
Odluke o dokapitalizaciji , između ostalog, oslanjaju se i  na Odluku koja je 

prihvaćena sa 30.06.2013. godine, da bi se zadovoljila zakonodavna  regulativa  Republike  
Hrvatske, usklađenu  sa regulativom Europske unije. Čeka se  suglasnost Bruxellesa da se 
Odluka, koju su  vijećnici prihvatili 28.06.2013. godine, da se može po njoj  raditi i dodjeljivati 
sve potpore Istarske  županije  prema poljoprivredi. Ove su  aktivnosti prijavljene u Odluci i 
kasnije u  Pravilniku o dodjeli odluka koje su bile odmah  početkom 7. mjeseca, kada je bila  
druga radna Skupština U tim se odlukama  predvidjelo sve što  se  danas prihvaća, jer da 
nije, ne bi se  danas to moglo raditi. Sve su  potpore prema Trgovačkom društvu i trgovačkim 
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društvima u javnom sektoru Istarske županije za  sredstva, koja  će ići iz  Proračuna, 
predviđena u posebnoj  poziciji za  pomoć trgovačkim društvima u  javnom sektoru. Zato  se  
vezujemo na tu  Odluku, jer ne može Europska komisija  pobiti današnje Odluke, jer su 
oslonjene i već tada prijavljene u  Bruxellesu. U  svim odlukama  se vezujemo  u 
obrazloženju i na Odluku  od  28.06.2013. godine.     

Pričuva MIH-a od  3.300.000,00 kuna. 
One su  na raspolaganju  MIH-u, jednim  dijelom će biti korištene i za  čišćenje 

bilance. Vjerojatno  će biti  potraživanja, koja  su izostavila  ili  su  sudski  nenaplativa, i stav 
je Revizorske kuće, koja je  nominirana od  Trgovačkog  suda, koja će odraditi  sva izvješća, 
kao i bilježnika i  Trgovačkog  suda, da se sve što je  nenaplativo  briše iz bilance, a da se  
tužbenim putem ne odustaje  od  naplata. Vidjet će se  kako  će biti  kada se napravi završni  
račun  sa 30.09.2013. godine. To  će isto tako doći pred vijećnike, pa će se imati   detaljne 
informacije  što s time činiti.   

Dokapitalizacija. 
Posebno ide ova dokapitalizacija u  2013. godini od  2.000.000,00 kuna, a posebno  

je potpuno  druga od  2.500.000,00 kuna u  2014. godini.  
 

PREDSJEDNIK, zaključuje  raspravu i odvojeno daje na glasanje  točke a.,b., c. i  d., 
te nakon  glasanja   konstatira  da je Skupština sa 30  glasova  «ZA», bez glasova  
«PROTIV) i  3 «SUZDRANA» glasa, usvojila pod točkom 

 a. 
Z A K L J U Č A K. 
 

o prihvaćanju Plana pripajanja društva MIH d.o.o. za trgovinu, proizvodnju, 
poljoprivredu, ugostiteljstvo, pomoćne djelatnosti u  financijskom  posredovanju , 
istraživanju  i  razvoju  te ostalim  poslovnim  djelatnostima, Poreč društvu  AZRRI – 
agencija za  ruralni  razvoj Istre d.o.o. Pazin 

b. 
Z A K L J U Č A K 

 
o davanju  suglasnosti na nacrt Ugovora o  ulaganju  prava radi povećanja temeljnog  
kapitala TD AZRRI d.o.o. Pazin 

c. 
O D L U K U 

 
 o povećanju  temeljnog kapitala društva AZRRI d.o.o. Pazin 

d. 
O D L U K U  

 
o izmjeni   Izjave o osnivanju  trgovačkog  društva AZRRI d.o.o. Pazin 
 

AD - 8. Prijedlog Odluke o drugoj izmjeni  i  dopuni Odluke o 
             prihvaćanju Plana rashoda  za  nabavu  proizvedene 
             dugotrajne imovine i dodatna ulaganja  na nefinancijskoj 
             imovini osnovnih i  srednjih  škola Istarske županije za  
            2013. godinu 

.  
Skupština je sa 30  glasova  «ZA», bez  glasova «PROTIV» i  bez  «SUZDRŽANIH»  

glasova, donijela  
 
    O D L U K U 
 

o drugoj izmjeni  i  dopuni Odluke o prihvaćanju Plana rashoda  za  nabavu  
proizvedene dugotrajne imovine i dodatna ulaganja  na nefinancijskoj  imovini 
osnovnih i  srednjih  škola Istarske županije za  2013. godinu. 
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AD-  9 Prijedlog Zaključka   o  dodatnom djelomičnom 
            udruživanju sredstava  za nabavu  proizvedene dugotrajne 
            imovine i  dodatna ulaganja na nefinancijskoj imovini u 
            osnovnom i  srednjem školstvu Istarske   županije za  2013. 
            godinu     
          
  Skupština sa 30  glasova  «ZA», bez  glasova «PROTIV» i  bez  «SUZDRŽANIH»  

glasova, donijela  
 
     Z A K L J U Č A K 
 
o  dodatnom djelomičnom udruživanju sredstava  za nabavu  proizvedene 

dugotrajne imovine i  dodatna ulaganja na nefinancijskoj imovini u   osnovnom i  
srednjem školstvu Istarske   županije za  2013. godinu     
          

AD - 10.   
a. Prijedlog Odluke o davanju  prethodne suglasnosti  na Prijedlog 

Odluke o Izmjenama Statuta  Gimnazije i  strukovne  škole Jurja  
Dobrile  Pazin 

b. Prijedlog  Odluke o davanju  prethodne suglasnosti na 
     Prijedlog Odluke  o ustanovljenju  prava služnosti nad 
     nekretninama Gimnazije i  strukovne  škole Jurja  Dobrile 
     Pazin  
c. Prijedlog  Odluke o  davanju  prethodne suglasnosti  Gimnaziji i 

strukovnoj  školi  Jurja  Dobrile  Pazin za 
     otuđenje  nekretnine  

 
  Skupština sa 29 glasova  «ZA», bez  glasova «PROTIV» i  bez  «SUZDRŽANIH»  

glasova, donijela pod  
 a.  

O D L U K U 
 

o davanju  prethodne suglasnosti  na Prijedlog Odluke o Izmjenama Statuta  Gimnazije 
i  strukovne  škole Jurja  Dobrile  Pazin 

 
 Utvrđujem da je  Skupština sa 28 glasova  «ZA», bez  glasova «PROTIV» i  bez  

«SUZDRŽANIH»  glasova, donijela pod  
 b.  

O D L U K U 
 

 o davanju  prethodne suglasnosti na  Prijedlog Odluke  o ustanovljenju  prava 
služnosti nad  nekretninama  Gimnazije i  strukovne  škole Jurja  Dobrile Pazin 

 Utvrđujem da je  Skupština sa 28 glasova  «ZA», bez  glasova «PROTIV» i  bez  
«SUZDRŽANIH»  glasova, donijela pod  

 c.  
O D L U K U 

 
o  davanju  prethodne suglasnosti  Gimnaziji i  strukovnoj  školi  Jurja  Dobrile  Pazin 
za otuđenje  nekretnine  
 

AD - 11 Izvješće o obavljenoj  financijskoj  reviziji  Proračuna 
               Istarske  županije za  2012. godinu  

  
Pojedinačna rasprava  
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DANIJEL FERIĆ (SDP) kaže da je dostavio prijedlog  Zaključka o Izvješću o 

obavljenoj  financijskoj  reviziji  Istarske  županije  za  2012. godinu. Drago mu je  da Iz 
Izvješća Državnog  ureda za  reviziju  Grada Buzet  vidi da  nema nekakvih primjedbi, ali da 
mu  nije  drago da  se  iz  godine u  godinu  konstatiraju  primjedbe  Državnog  ureda za 
reviziju  koje  se ne ispunjavaju. 

 Podsjeća  da  nepoštivanje zakonskih  odredbi u poslovanju  Istarske  županije može 
imati  za  posljedicu prekršajnu i kaznenu odgovornost. Stoga i  predlaže  Zaključak  s 
određenim rokom  gdje bi se  nepravilnosti  trebale otkloniti. 

Predlaže se u točki 1. Zaključka da se utvrđuje obveza  za  župana i upravnih  tijela 
za  postupanje po nalazima Državnog ureda  za reviziju, prema kojima  Istarska  županija  
nije  postupila iz prethodnih godina. Nije zatvoren  poseban račun Fonda za  razvoj 
poljoprivrede i  agroturizam, sredstva  povrata  kredita, koji je udio  Ministarstva  
poljoprivrede RH nisu uplaćena, nisu utvrđeni kriteriji za korištenje  kartica, te nisu provedeni 
odgovarajući postupci  javne nabave. 

Za  2012. godinu je utvrđeno   donijeti Plan razvojnih  programa u  skladu sa 
odredbama Zakona o proračunu ubuduće, evidentiranje  rashoda  u  skladu  s  odredbama 
Pravilnika o proračunskom računovodstvu i  računskom planu, provoditi  potpunu  i  
pravodobnu naplatu prihoda u skladu sa Zakonom o proračunu, zatvaranje posebnog  
računa Fonda, utvrditi kriterije za korištenje  kartica, zaključivanje ugovora o djelu  sukladno 
zakonskim obvezama, pri isplati  naknada pridržavati  se ugovornih odredbi i  nabavu roba i 
usluga  provoditi u skladu s odredbama zakona. Predlaže se utvrditi obvezu   župana da u  
roku od  3 mjeseca obavijesti Skupštinu o učinjenom. 

   Za 5.800.000,00 kuna dospjelih  potraživanja toplo bi preporučio  adekvatniju 
pravnu  podlogu prilikom donošenja  poreznih rješenja. Naime, sam je svjedok  na svojim 
vlastitim poreznim  rješenjima, koje je dobio  za  cestovna motorno  vozilo,  da bi  to moglo 
imati puno kvalitetniju  pravnu osobu, što  bi za  cilj imalo i  manje  troškove  za  Županiju, 
manje  bi se slalo opomena, poreznih rješenja, naravno, da bi to  rezultiralo i većom 
efikasnosti zaposlenika, boljom  naplatom  poreznog prihoda, manje minusa  nenaplaćenih 
prihoda. Samim time će se  i otkloniti mogućnost  ulaganja žalbi koje  su pred pravne osnove 
i otkloniti će se i primjedbe Državnog ureda za   reviziju. 

Sa  primjenom koju je naveo u obrazloženju Zaključka omogućit će se i ušteda 
troškova  poreznim obveznicima, sugrađanima, manje će plaćati  naknadu za platni promet, 
ukoliko  se žale, plaćat će manje upravne pristojbe, jer će ta porezna rješenja  biti 
objedinjena,  manji  su troškovi ovrhnog postupka.        
 /Vijećnik  Ferić predaje prijedlog  Zaključka  predsjedniku  Skupštine, kojeg  potom 
predaje  načelni  uprave IŽ/.  
  

VALERIO DRANDIĆ, (Načelnik uprave IŽ), naglašava da je mišljenje  Državne 
revizije uvjetno, gotovo uvijek i  u velikoj  većini  slučajeva uvjetna, rijetko  bezuvjetna, ali  
jednog  dana će možda Županija  imati  bezuvjetno mišljenje, ali u tisućama aktivnosti koje 
Službe rade tijekom godine  uvijek  nešto i promakne.   
 U Mišljenju državne revizije je 5 primjedbi, od kojih se 3 mogu smatrati  propustom, 
jedna  kao  namjeru ,  jedna  kao totalno pretjerano  i  loše ocjenjeno od  strane Državne 
revizije. Državna revizija  nešto zaključi, a vi  se apsolutno  s time slažete, vi  ste totalno 
nemoćni. U očitovanjima koje  ste mogli pročitati vidjeli  ste  o  čemu  se radi.  
 Od tih  5 primjedbi koje su navedene, kaže da se   nikako   ne bih  složio  da se 
vraćamo  državi  sredstva iz  Fonda za  poljoprivredu i da se gasi  Fond iz  puno  razloga što 
bi bilo  suludo, to  su  novci koji se kvalitetno obrću i  s kojima se raspolaže. Trajno i 
konstantno se je u  razgovoru sa  Ministarstvom poljoprivrede, pa i sastanak koji je 
spomenuo od prije mjesec i pol dana, dobivena su  čvrsta obećanja  da ta sredstva  se neće 
nikada  vraćati, ne zato što  netko hoće učiniti uslugu  Istarskoj  županiji, nego zato što su ta 
sredstva mnogostruko  veća po  drugim  županijama i oni ih nisu u  stanju  vratiti. Tako  da 
će vjerojatno Ministarstvo poljoprivrede  ta sredstva udružiti u  naš Fond da bi bio  suosnivač 
Fonda.  
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 Uočeni popusti  su  već svi otklonili. Desilo se nekoliko propuštenih  javnih  nabava 
zbog  žalbi ili  zbog inercije, da se prekoračilo ugovore o djelu zbog potrebe. Međutim, 
primjedbe o  naplati ili o  nedovoljnom  postupanju kod  naplate potraživanja apsolutno se  ne 
prihvaća, naplata potraživanja po svim poreznim rješenjima je preko  90, pa  čak  do  98% na 
nekima, što se smatra vrhunskim i ne može se prihvaćati  da netko daje primjedbe na takve 
naplate, tim više što zabluda se stvara ovakvim očitovanjem Potraživanja  se u jednoj godini  
navodi, koje se odnose  na desetine prethodnih godina.  Naravno, to je samo  saldo od toga 
što se godišnje nekoliko  postotaka ne naplati, tako da smatra se da se itekako  dobro i  
efikasno. 

Slaže se da se za  tri  mjeseca dade izvješće što je  sve otklonjeno, ali  ne može 
prihvatiti prijedlog  da se vraćaju Ministarstvu novce  ako je dogovoreno da će se to  riješiti  
drukčije i  teško mu je,  kao  dijelu  struke,  prihvatiti ocjenu  da je loše postupanje u odnosu  
na potraživanja.  
 

PREDSJEDNIK, iznimno  daje riječ  vijećniku  Danijelu  Feriću da se  očituje  nakon 
izlaganja pročelnika Valerio  Drandić, pošto se potrudio  da dade cijeli niz  zaključaka. Ne bi 
htio da se samo tako odbiju Zaključci, nego  da se ima nekakav dogovor. 
 

DANIJEL FERIĆ (SDP) kaže da nije ni jednom rečenicom spomenuo  vraćanje 
novca, čak  što više , u  trećoj  točci Zaključka,  samo  sugerira da se ne krše ugovorne 
obveze, a one se  trenutno  krše,  zato je u točki  3. stavak  i predložio  da se napravi  aneks 
ugovora,  gdje  će se na neki  način legalizirati  to  stanje, i da  tih  6.000.000,00 kuna će 
ostati, ali  temeljem određene pravne osnove, a ne da Državni ured za reviziju proziva 
Županiju. Mislim da usmeni  dogovor je  u  redu, ali  nije papir. Upravo zbog toga i predlaže 
da se upiti inicijativa da se napravi  aneks  ugovora kako  bi se tih  6.325.640,00 kuna 
zadržalo. Postotak  naplate uvijek može biti  bolji. 
 U  nastavku  vijećnik  Ferić kaže da odustaje od predloženog  Zaključka. 
 

ŽUPAN, se iskreno zahvaljuje vijećniku Danijelu Feriću na  dobronamjernoj 
prijedlogu, jer  vidi da svi isto  razmišljaju kako unaprijediti  rad  županije. Iako je vijek Danijel 
Ferić rekao da  odustaje od  predloženog  Zaključka za  poboljšanje rada, da će ga  
razmotriti i pokušati implementirati.  
 

MILAN ANTOLOVIĆ, je rekao da će vijećnici  dobiti  Izvještaj o  radu  Fonda za  
razvoj poljoprivrede i agroturizam sa 31.012.2013. godine, jer je to i  obveza  Upravnog 
odjela  za  poljoprivredu, šumarstvo, lovstvo, ribolov i vodoprivredu IŽ,  da svake godine  po 
završnom računu dostavi Izvještaj o  radu  Fonda, koliko ima sredstava, koliko je dao  
kredita, a  izvještaji  se daju od  1.01.1990. godine po godinama, posjednicama, prihodima iz 
žiro  računa Proračuna  jedinica  lokalne samouprave i cijele  županije, Ministarstva 
poljoprivrede, Lovačkog  saveza Istarske županije i Proračuna same Županije.  
 Do sada je Istarska županija jedina županija u  Hrvatskoj  koja ima dva žiro računa od  
1.01.1995. godine. Bruxellesu je prijavljeno da Županija ima    i Fond,  žiro  račun, da 
kreditira poljoprivrednike sa sredstvima  koja su  na raspolaganju  sa iznosima  kredita  koja  
su  do  sada dodijeljena. Dodijeljeno je  više od 140.000.000,00 kuna preko žiro  računa 
Fonda poljoprivrednicima. Uopće nije problem vratiti Ministarstvu poljoprivrede  njihov  dio, 
ukoliko   silom zakona bude  rečeno da ih  treba vratiti . Međutim, poznavajući stanje i u 
drugim županijama,  ta sredstva se mudro  drže, beskamatna su i u iznos od  9 milijuna 
kuna. Ta sredstva e plasiraju sa 4 %  kamate i  100 % je prihod  Fonda. 4 puta  9  je  
360.000,00 kuna godišnje, puta  10  godina je   3.600.000.00 kuna je u  Proračunu  Istarske 
županije zarađeno od tih  novaca, pa  si je  samo na tim novcima zaradio plaću.  

Žiro  račun Fonda je usklađen  sa žiro  računom Istarske županije kada je u pitanju 
plaćanje, isplata i dodjela  kredita. Priliv i  naplata ide  na poseban žiro  račun koji je aktivan 
od  1.01.1995. godine.    
 Osobno drži  da  se jednostrano tumači Zakon o proračunu, jer u prelaznim i završnim 
odredbama Zakona o proračunu  stoji da se ne mogu   više osnivati novi   razvojni  fondovi 



49 

 

po  županijama, ali  aktivni fondovi mogu i dalje poslovati kao što su  poslovali. Tako se 
posluje već  18 godina. Isplata je usmjerena preko  žiro računa Županije, koristi se OIB 
županije  u ugovorima za  kredite, čime je to usklađeno  sa Zakonom o proračunu.  
  

PREDSJEDNIK, konstatira  da se  prima na znanje Izvješće o obavljenoj financijskoj 
reviziji  Proračuna Istarske županije za  2012. godinu.  

Ujedno  Skupština donosi 
 

Z A K L J U Č AK 
 

kojim se   zadužuje župan Istarske županije  da  u roku od  3 mjeseca izvijesti Skupštinu što 
je u međuvremenu učinio po pitanju Izvješće o obavljenoj financijskoj reviziji  Proračuna 
Istarske županije za  2012. godinu 
 

AD – 12  Prijedlog Odluke o  davanju prethodne suglasnosti na 
                prijedlog  Odluke  o izmjenama Statuta  Osnovne  škole Jure 
                Filipovića   Barban 
 
Skupština je bez rasprave  sa 25 glasova  «ZA», bez  glasova  «PROTIV» i  bez  
«SUZDRŽAIH»  glasova, donijela  
 
     O D L U K U 
 

o  davanju prethodne suglasnosti na prijedlog Odluke  o izmjenama Statuta  Osnovne  
škole Jure Filipovića Barban 
 

AD – 13  Prijedlog Odluke o izmjenama i dopunama Oluke o 
                kriterijima,  mjerilima, načinu  financiranja  i  rasporedu 
                sredstava  za  decentralizirane funkcije za  zdravstvene 
                ustanove  u  2013. godini 
  
 Skupština je bez  rasprave sa 25 glasova  «ZA», bez  glasova  «PROTIV» i  bez  
«SUZDRŽAIH»  glasova, donijela  
 
                         O D L U K U 

 
o izmjenama i dopunama Oluke o kriterijima, mjerilima, načinu  financiranja  i  
rasporedu  sredstava  za  decentralizirane funkcije za  zdravstvene ustanove  u  
2013.godini 
 

AD – 14 Prijedlog Zaključka o utvrđivanju  II. Izmjena i dopuna 
               Popisa prioriteta zdravstvenih  ustanova za  raspoređivanje 
                sredstava   decentraliziranih  funkcija  u  2013. godini 
  
Skupština je  bez  rasprave sa 25 glasova  «ZA», bez  glasova  «PROTIV» i  bez  

«SUZDRŽAIH»  glasova, donijela  
 
     Z A K L J U Č A K 
 

o utvrđivanju  II. Izmjena i dopuna  Popisa   prioriteta zdravstvenih  ustanova za  
raspoređivanje  sredstava  decentraliziranih  funkcija  u  2013. godini 

 
AD - 15 Prijedlog Odluke  o  davanju  suglasnosti  na  Odluku o 
              izmjenama i  dopunama Statuta zdravstvene ustanove 
              Istarski  domovi  zdravlja 
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Skupština je  bez   rasprae sa 25 glasova  «ZA», bez  glasova  «PROTIV» i  bez  

«SUZDRŽAIH»  glasova, donijela  
  
    O D L U K U 

 
o  davanju  suglasnosti  na  Odluku o izmjenama i  dopunama Statuta zdravstvene 
ustanove  Istarski   domovi  zdravlja 
 

AD - 16 Prijedlog Odluke o  davanju   Lučkoj upravi Pula na 
              privremeno upravljanje i korištenje  lučkog područja luke 
              posebne  namjene – sportske luke «Vinkuran» na području 
             Općine Medulin 

 
 U pojedinačnoj  raspravi vijećnik MARIO  RADEŠIĆ (Hrvatski  laburisti – Stranka  
rada) izvješćuje da je Sportsko ribolovno  društvo  Vinkuran prije  9 godina potpisalo  
koncesiju sa Istarskom županijom da bi Odlukom Ministarstva prometa i pomorstva  Odluka  
bila ništavna od 15.ožujka 2013. godine. Sportsko društvo  je  poštovalo  sve uvjete izgradnje 
, izgradilo  marinu itd.  

Predloženu Odluku Istarske županije Sportsko društvo Vinkuran ocjenjuje  
dobronamjernom odlukom davanjem marine na privremeno upravljanje Lučkoj upravi Pula, U 
članku  5. Odluke  stoji da  Lučka uprava osigurava čuvanje itd., pa je Sportsko društvo 
Vinkuran da bi  sačuvalo imovinu zaposlilo  2 čuvara koji  noću dežuraju u  marini. Moli za 
odgovor   da li  će Lučka uprava zaposlite  ta dva ista čuvara.  

JOSIP ZIDARIĆ (Pročelnik  Upravnog odjela  za  održivi  razvoj), u odgovoru  na 
postavljeno pitanje  vijećnika  Maria  Radešića kaže da je sličnu  odluku  Skupština Istarske 
županije  donijela za  jednu drugu  lučicu u Pješčanoj uvali, kojom upravlja Lučka  uprava 
Pula, kao  što upravlja sa  Bunarinom. Predložena Odluka, kao  treća lučica daje se 
privremeno, na dvije  godine, dok  Općina Medulin ne odradi sve što treba odraditi, da bi se 
opet  dala koncesija sportskoj  udruzi. Nikom drugome se ne može sportska  luka  dati u 
koncesiju. 
 Lučka uprava Pula, kao što je dana sportska lučica Bunarina, sportska  lučica u  
Pješčnoj uvali, imati osjećaj da se u tim sportskim  lučicama bude i dalje kvalitetan vez  na 
zadovoljavajući  način, pa  će tako imati u vidu  i ova  dva čuvara koja su nekakvim 
ugovorom sa  Sportskom ribolovnim društvom  Vinkuran imala  do sada. 
 

PREDSJEDNIK, zaključuje  raspravu i daje na glasanje Prijedlog Odluke o  davanju   
Lučkoj upravi Pula na  privremeno upravljanje i korištenje  lučkog područja luke posebne  
namjene –sportske luke «Vinkuran» na području  Općine Medulin, te nakon glasanja 
konstatira da je Skupština s 25 glasova  «ZA», bez glasova  «PROTIV» i  bez 
«SUZDRŽANIH»  glasova  donijela  
 
     O DL U K U 
 
o  davanju   Lučkoj upravi Pula na  privremeno upravljanje i korištenje  lučkog 
područja luke posebne  namjene –sportske luke «Vinkuran» na području  Općine 
Medulin 
 

AD - 17 Prijedlog Odluke o osnivanju  kulturnih  vijeća Istarske 
              županije - Regione  Istriana 

         
Skupština je  bez rasprave sa 24 glasova  «ZA», bez  glasova  «PROTIV» i  bez  

«SUZDRŽAIH»  glasova, donijela  
  
     O D L U K U 
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   o osnivanju  kulturnih  vijeća Istarske županije - Regione  Istriana 
 

AD - 18 Prijedlog  Rješenja  o imenovanju  predstavnika Istarske 
              županije  u   Otočno vijeće  

         
  Skupština je  bez   rasprave sa 25 glasova  «ZA», bez  glasova  «PROTIV» i  bez  
«SUZDRŽAIH»  glasova, donijela  
  
     RJEŠENJE 
 
  o imenovanju  predstavnika Istarske županije u   Otočno vijeće  

 
      I. 
 Za predstavnike Istarske županije u Otočno  vijeće imenuju se : 

1. Josip Zidarić 
2. Ada Damijanac 
3. Franko  Štifanić 

II. 
 Ovim Rješenjem stavlja se  izvan snage Rješenje  Župaijske  skupštine Istarske 
županije  o imenovanju  predstavnika Istarske županije u Otočno  vijeće  («Službene novine 
Istarske županije» br. 13/2009). 
      III. 
 Ovo Rješenje stupa  na snagu  danom objave u «Službenim novinama Istarske 
županije» 
 

AD - 19.  
a. Prijedlog  Rješenja o razrješenju  članice  Povjerenstva za 
    ravnopravnost spolova Istarske županije  
b. Prijedlog  Rješenja o imenovanju  članice  Povjerenstva  za  

ravnopravnost  spolova  Istarske  županije   
           
  Skupština je  bez  rasprave, odvojenim  glasanjem za  točku  a. i  b.,  sa 25 glasova  

«ZA», bez  glasova  «PROTIV» i  bez  «SUZDRŽAIH»  glasova, donijela pod 
a.  
     RJEŠENJE 

 
o razrješenju  članice  Povjerenstva za ravnopravnost spolova Istarske županije 
 b.  

R J E Š E N J E 
 
o imenovanju  članice  Povjerenstva  za  ravnopravnost  spolova  Istarske  županije   

 
AD - 20  

a. Prijedlog  Rješenja  o  opozivu člana Nadzornog odbor Trgovačkog  
društva AZRRI. Agencija  za  ruralni  razvoj  Istre d.o.o.  Pazin 

b. Prijedlog  Rješenja o izboru  člana  Nadzornog odbora  Trgovačkog  
društva AZRRI –Agencija  za  ruralni  razvoj Istre d.o.o. Pazin 

Skupština je  be rasprave, odvojenim glasanjem za  točku  a. i b., sa 25 glasova  
«ZA», bez  glasova  «PROTIV» i  bez  «SUZDRŽAIH»  glasova, donijela pod 

a.     R J E Š E N J E 
 
o  opozivu člana Nadzornog odbor Trgovačkog  društva AZRRI- Agencija  za  ruralni  
razvoj  Istre d.o.o.  Pazin iz  redova zaposlenika 
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      I. 
 Opoziva  se član Nadzornog odbora Trgovačkog  društva AZRR – Agencija  za ruralni  
razvoj Istre d.o.o. Pazin iz  redova  zaposlenika gosp. Neven Rimanić, 
      II. 
 Ovo Rješenje stupa na snagu  danom objave u «Službenim novinama Istarske 
županije». 
 b. 
     R J E Š E N J E 
 
o izboru  člana  Nadzornog odbora  Trgovačkog  društva AZRRI –Agencija  za  ruralni  
razvoj Istre d.o.o. Pazin iz  redova  zaposlenika 
 
      I. 

Za člana Nadzornog odbora Trgovačkog  društva AZRRI – Agencija za ruralni  razvoj  
Istre d.o.o. Pazin iz redova zaposlenika izabire se Sanja Jurman. 
      II 
 Ovo Rješenje  stupa  na snagu  danom objave u  «Službenim novinama Istarske 
županije». 

 
 Ovime je iscrpljen  dnevni  red, PREDSJEDNIK, zahvaljuje  vijećnica  na radu, 
najavljuje narednu  sjednicu  za  12.01.2013. godine, te zaključuje 7.sjednicu Skupštine  
Istarske županije. 
 Sjednica je zaključena u  22,00   sata.  
 
 
 
 
 
ZAPISNIK VODIO :       PREDSJEDNIK  SIŽ : 
 
IVAN KLARIĆ        VALTER DRANDIĆ 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
   
 
 


